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سرمقاله
وابط عمومی؛  ر

هنر متقاعدسازی

تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

بیگی، نماینده مجلس :

2
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کارگران مهاجر
بلای جان کارگران ایرانی 

حجاب مطالبه 
عمومی نیست

آگهی مناقصــه عمومی یک مرحله ای خدمات نظافت عمومی و جمع آوری و 
حمل و نقل پســماند شهرستان رضوانشهر  با ارزیابی کیفی فشرده

شماره مناقصه: 2003005181000003 
مبلغ سپرده شرکت در مناقصه به شرح فوق می باشد که می بایست به صورت ضمانت نامه بانکي )مدت اعتبار سه ماه(یا به صورت 
وجه نقد به حساب شماره 0105585407005  بانک ملی به نام شهرداری رضوانشهر واریز و ارائه گردد. شرکت کنندگان می بایست 
دبیرخانه شهرداری  به  مقرر  موعد  در  و  داده  قرار  الف  پاکت  در  در سامانه  ستاد  بارگذاری  را ضمن  مناقصه  در  سپرده شرکت 

رضوانشهر به نشاني فوق الذکر تحویل نمایند. 
•مدت اعتبار پیشنهادهای مناقصه : سه ماه از تاریخ بازگشایي پیشنهاد قیمت ) با قابلیت تمدید 1 ماهه دیگر(

•هزینه انتشار آگهي به عهده برنده مناقصه می باشد.
•بدیهي است شرکت در مناقصه و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شرایط شهرداری است.

•مدت قرارداد : به مدت یک سال
•ارائه رضایت نامه کتبي از مدیریت پسماند شهرداری رضوانشهر توسط شرکت کنندگانی که دارای قرارداد با شهرداری می باشند 

الزامي می باشد در صورت عدم ارائه پاکت پیشنهادی آنان بازگشایي نخواهد شد.
•پیمانکاران می بایست تواني مالی پرداخت حداقل 2 ماه حقوق کارگران خود بدون دریافت صورت وضعیت را داشته باشند.

•سایر شرایط و اطلاعات در اسناد مناقصه مندرج میباشد .
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف: رضوانشهر- 

شهرداری رضوانشهر013-44624243

شهرداری رضوانشهر از ردیف کد اعتباری پیش بیني شده در بودجه سال 1403 در نظر دارد مناقصه عمومي یک مرحله ای با ارزیابي کیفي فشرده، عملیات 
نظافت عمومی و جمع آوری و حمل ونقل پسماند شهرستان رضوانشهر برابر فهرست بهای پایه را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

 کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
به آدرس  WWW.SETADIRAN.IRانجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران دارای گواهی نامه صلاحیت از اداره کل کار، تعاون و رفاه 
اجتماعي به استناد دستورالعمل شماره  96127 مورخ 1400/6/8 وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعي و با داشتن اساسنامه مرتبط با موضوع مناقصه، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهي امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
•تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1403/02/26 می باشد.

•مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت: از 1403/02/26 لغایت 1403/03/07 از ساعت 08:00 صبح  الی 14:30
•مهلت ارسال پیشنهاد مناقصه: از روز دوشنبه 1403/03/07 لغایت روز دوشنبه 1403/03/21 تا ساعت 14:30

•ساعت، روز و محل بازگشایي اسناد ارزیابي کیفي: راس ساعت 12:00 ظهر روز  سه شنبه مورخ 1403/03/22 در دفتر کار شهردار رضوانشهر به 
نشاني رضوانشهر- شهرداری رضوانشهر و پیشنهادهای واصله مناقصه گران دارای حداقل امتیاز ارزیابي کیفي ساعت 12:00 صبح روز چهارشنبه مورخ 

1403/03/23 در همان محل خواهد بود. حضور شرکت کنندگان در جلسه بازگشایي مالی مزبور بلامانع است.

 نوبت اول

آگـهی مـزایده کتبی نـوبت دوم
تاریخ 1403/2/26  

شماره :03/24/1627
نوبت  اول 

شهرداری رستم آباد به استناد  مصوبه   شماره  23  مورخ  1402/9/20  شورای   محترم  اسلامی  شهر  رستم آباد  در نظر دارد   یک دستگاه  لودر  مدل 2011 به شماره  
سریال TBL87724033   با وضعیت موجود  با قیمت  پایه کارشناس  رسمی  دادگستری  به مبلغ  28/000/000/000    ریال  از طریق مزایده  بفروش  برساند . 

   شرایط شرکت در مزایده کتبی
مهلت دانلود  و دریافت  اسناد  مزایده  از تاریخ  1403/2/27    تا تاریخ  1403/3/2    بوده و پیشنهاد قیمت  هم  تا  تاریخ  1403/3/16     

می باشد .
علاقمندان  به شرکت در مزایده می توانند به پارکینگ موتوری شهرداری رستم آباد مراجعه و از لودر  فوق  بازدید  بعمل  آورده  و  از طریق  سامانه   الکترونیکی  
دولت ) ستاد(  مراجعه  شرکت  نمایند . مبلغ  1/400/000/000  ریال  بعنوان  ودیعه  شرکت در مزایده  به  صورت ضمانتنامه  بانکی  و یا بصورت نقدی  بحساب   
3100001095004 سپرده شهرداری رستم آباد نزد بانک ملی شعبه  رستم آباد   واریز   و فیش مربوطه   یا  ضمانتنامه  را  پاکت ) الف ( و  کپی  شناسنامه 
و کارت ملی در پاکت )ب(    و قیمت  پیشنهادی در پاکت )ج(  در سامانه  بارگذاری نمایند و همچنین  پیشنهاد دهندگان  پاکت ودیعه  شرکت  در مزایده  تا پایان    

وقت اداری  روز  چهارشنبه  مورخ 1403/3/16  به مسئول   امور حقوقی  شهرداری رستم آباد  تسلیم  و  رسید  دریافت نمایند .
توجه :

1- شهرداری رستم آباد  از  دریافت  چک یا سفته   معذور  است .
2-شهرداری در  قبول و یا رد  کلیه پیشنهادات  برابر صرف  صلاح آزاد  است .  

3-  کلیه هزینه های   نشر آگهی  و انجام  معامله  نقل و انتقال  و هزینه  کارشناسی   بعهده  برنده مزایده  میباشد . 
4- روز برگزاری  مزایده پنجشنبه  مورخه  1403/3/17    راس ساعت 13:30 دقیقه بعدظهر     در محل  ساختمان شهرداری   جهت  رسیدگی  به  

پیشنهادات  برگزار می گردد . 
5-  برنده مزایده  برابر ماده 8  آیین نامه مالی  شهرداریها  حداکثر  ظرف مدت  7 روز  تمامی مبلغ  مزایده  را به  حساب شهرداری   واریز و منظور  ننماید   و از 

انجام  معامله   انصراف حاصل  نماید  سپرده وی به نفع  شهرداری  ضبط  و معامله   با نفرات دوم و سوم  به ترتیب  برابر شرایط  فوق الذکر  عمل  خواهد  شد . 
6--  سپرده نفر دوم و سوم  بعد از  مزایده  به مدت  7 روز   نگهداری   بقیه  به پیشنهاد دهندگان  مسترد خواهد گردید .

7-برنده مزایده موظف  است  کل بهاء  قیمت  را نقدا  بحساب  3100000994001  درآمد  عمومی شهرداری رستم آباد واریز و سپس  نسبت به  انجام  امورات  
مربوطه   به نقل و انتقال اقدام نماید .

تاریخ  انتشار نوبت اول:1403/3/29   
 تاریخ  انتشار  نوبت دوم :1403/3/5

علی رجبی- شهردار رستم آباد

عنوان پروژه

نظافت عمومی و جمع آوری و حمل ونقل 
پسماند شهرستان رضوانشهر

7٩,453,3٩6,5003,٩72,66٩,825

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه به ریال برآورد به ریال

ایمان رنجکش 
ادبیات روابط عمومی از جنگ جهانی دوم به بعد، 
نهادهای  و  سازمان ها  گسترش  ضرورت  پی  در 
دموکراتیک دگرگون و افکارعمومی بیش از پیش 
به عنوان یک تجارت بزرگ و روابط عمومی به مثابۀ 
انفجار  با  که  امروز  تا  شد؛  تلقی  آن  شکل دهنده 
کارگزاران این حوزه، تمامی نهادها در تلاش اند تا 
تصویری مثبت و کارآمد از خود نزد جامعه نشان 

دهند. 
روابط عمومی در مفهوم امروزی به طور قابل توجهی 
تکامل یافته و دستخوش دگرگونی های عمیقی شده 
است؛ از همه گیری فزاینده ی شبکه های اجتماعی 
تا نفوذ قریب الوقوع هوش مصنوعی، آینده ی روابط 
را  نوید چالش ها و فرصت های بی سابقه  عمومی 
می دهد که با تغییر جهان پیرامون ما شکل خواهد 
گرفت. ارتقای مهارت و همگام بودن با این روندها 
توسط روابط عمومی ها ضروری بوده و در زمانه ای که 
دُمِ سگ زیادی باهوش شده! )اشاره به فیلم »سگ 
روابط  فعالان  لوینسون(  بری  بجنبان« ساخته  را 
عمومی باید هوشمند، نوآور و متعهد به شیوه های 
اخلاقی در چارچوب یک حکمرانی خوب و رهبری 

خردمندانه باشند.
یک  عنوان  به  را  عمومی  روابط  غرب  در  اگرچه 
عمل حرفه ای پذیرفته اند، اما در کشورهای در حال 
توسعه همچنان روابط عمومی ها با روابط سازمانی 
مبارزه می کنند و خصوصا در بخش دولتی چندان 
نمی شوند و همانطور که  واقع  ارزش گذاری  مورد 
شاهدیم پای متقاعدسازی افکارعمومی همچنان 

لنگ می زند. 
27 اردیبهشت ماه در تقویم رسمی به عنوان روز ملی 
ارتباطات و روابط عمومی نامگذاری شده است. به 
این بهانه مروری خواهیم داشت بر یک سری تعاریف 
قدرت  تا  روابط عمومی  استراتژی های حوزه ی  و 
آن را به عنوان یک پتانسیل تحول آفرین و نیروی 

محرکه برای پیشرفت اجتماعی، بهتر بشناسیم. 
در تعاریف »مدیریت روابط عمومی« عموما با سه 
نوع سبک مواجه ایم؛ »روابط عمومی تبلیغات گرا«، 
عمومی  »روابط  و  اطلاع رسان«  عمومی  »روابط 

مردم گرا«.
ارتباطی  جریان  تبلیغات گرا«،  عمومی  »روابط  در 
گروه های  سمت  به  سازمان  طرف  از  یک سویه 
اجتماعی صورت می گیرد که این نوع روابط عمومی 
براساس نگرش عمل گرایانه ی مبتنی بر الگوهای 
تبلیغاتی و انتشاراتی، سعی در تغییر نگرش و رفتار 
تأکید  مخاطب  بودنِ  منفعل  بر  و  دارد  مخاطبان 

می ورزد.
ادامه در صفحه 2



تجمع دانشجویان آمریکا و اروپا در حمایت از مردم فلسطین

عکس

رویداد
خلجی: گشت ارشاد مدیران فعال است

کارگران مهاجر، 
بلای جان کارگران 

ایرانی

بانک خسیس
 بانک دست ودلباز 
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رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: گشت ارشاد مدیران بنا به خواست مردم و وعده دولت، مصمم  است و در سفر 
مازندران نیز حداقل 10 مدیر را تاکنون در دستور برکناری قرار داده است. به گزارش ایسنا، سپهر خلجی در حساب 
کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »گشت ارشاد مدیران وظیفه ارزیابی و تشخیص نسبتِ مدیران با خدمت 

به مردم را به عهده دارد و در سفرهای استانی یکی از بخشهای فعال و اثربخش است.
گشت ارشاد مدیران بنا به خواست مردم و وعده دولت، مصمم  است و در سفر مازندران نیز حداقل 10 مدیر را تاکنون 

در دستور برکناری قرار داده است.«

روابط عمومی؛ 
هنر متقاعدسازی

مخالفت امام جمعه تهران با تعطیلی روز شنبه  
نگاه

یادداشت

ایران  اقشار کارگری در  از مظلوم ترین   کارگران ساختمانی یکی 
هستند، این صنعت به ویژه به دلیل رکود ساخت مسکن با بحران 

مواجه هست و کمتر کسی به فکر این قشر از جامعه هستند.
کارگران  صنفی  انجمن های  عالی  کانون  رئیس  شوکت  اکبر 
ساختمانی در این باره به آفتاب نیوز گفت: تعداد کارگران ساختمانی 
بیمه شده ایران تا سال 1399 _1400 تقریباً نزدیک به 950 هزار 
نفر بود، از این تاریخ به این سو، سازمان تامین اجتماعی کم  کم 
این  جدید  روندی  در  متاسفانه  بیمه.  کردن  قطع  به  کرد  شروع 
سازمان با بخشنامه های مختلفی که صادر کرده است، بیمه نامه ها 
قطع شده  آن ها  بیمه  که  افرادی  از  نیمی  حداقل  کردند.  قطع  را 
صورت  مختلف  بهانه های  به  بیمه  قطع  بوده اند.  واقعی  کارگران 
می گیرد، مثلًا طرف 3 ماه حق بیمه را نداده و بیمه اش کلًا قطع 
شده، یا اگر کارگر فصلی بوده و بازرس مراجعه کرده و دیده که 
شخص در کارگاه نیست بیمه را قطع کرده اند. بهانه سازمان تامین 
کارفرمایی  سهم  پرداخت  عدم  دلیل  به  منابع  نبود  نیز  اجتماعی 
شده  قطع  بین  این  در  خانواده  هزار   300 نزدیک  بیمه  و  است 
 340 بیمه  و  است  بیشتر  تعداد  این  ما  آمار های  البته طبق  است. 
افزود: ما به عنوان تشکل  تا 350 هزار نفر قطع شده است. وی 
کمتر  بیمه شدگانمان  تعداد  حاضر  حال  در  هستیم  مدعی  صنفی 
قبل  دولت  در  نفر  هزار   950 از  یعنی  است،  نفر  هزار   600 از 
رسیده به کمتر از 600 هزار نفر. اما آقایان معتقدند که تعداد بیمه 
که  می کنیم  درخواست  هم  هرچه  است،  نفر  هزار   700 شدگان 
قبول  خیر  یا  داریم  شده  بیمه  تعداد  این  واقعاً  ببینیم  بدهند.  آمار 
نمی کنند. بلاخره آمار بدهند که یا ادعای ما خلافش ثابت شود یا 
ادعای سازمان تامین اجتماعی. ما به عنوان شرکای اجتماعی یک 
بیانیه  یک  سازمان  بلافاصله  می کنیم،  هم  خالی  و  خشک  دفاع 
که خودشان هم  حالی  در  می کند،  مبرا  را  و خودش  تند می دهد 
بیمه شان قطع شده واقعاً کارگر  از آن های که  می دانند که خیلی 
ساختمانی  بوده اند. )بازرسان( نه تخصصی در این زمینه دارند نه 
هیچی، این ها کارگاه های ثابت را 2_3 سال یک بار هم نمی روند 
است  قشر  ضعیف ترین  چون  ساختمانی،  کارگر  اما  کنند.  بازرسی 
شغلی  امنیت  بحث  که  ویژه  به  می رسد.  این ها  به  زورشان  فقط 
کارگران ساختمانی هم خیلی برای کارفرما های این حوزه اهمیت 
ندارد و کارفرما متعدد و متغییر  است، تشکل های صنفی هم که 
تمام  کنند،  دفاع  این ها  حقوق  از  حسابی  و  درست  ندارند  اجازه 
این عوامل باعث شده که متاسفانه این قشر واقعاً مظلوم باشد و 

سرش بی کلاه بماند.
بیمه  متقاضی  و  خط  پشت  خانواده  هزار   500 گفت:  شوکت 
سهمیه  هزار   10 فقط  تعداد  این  به  و  هستند  ساختمان  کارگری 
اگر  که  نمی رسد  این  به  عقلشان  نمی دانم  دادند.  اختصاص  بیمه 
طول  سال    50 بدهند،  سهمیه  هزار   10 فقط  سالی  بخواهند 
این  شوند.  بیمه  باقیمانده  ساختمانی  کارگران  همه  تا  می کشد 
همچنین  این ها  است.  کارگری  جامعه  کردن  مسخره  و  مضحک 
ادعا کردند که اگر بیمه 2 نفر را قطع کنند، حداقل بیمه یک نفر 
قطع  را  نفر  هزار   300 از  بیش  بیمه  که  الان  می کنند،  برقرار  را 
البته  کرده اند، حداقل باید بیمه 150 هزار نفر را وصل نمایند که 

به این حرف عمل نکردند.
را  اینگونه مسائل  اجتماعی هیچ وقت  تامین  متاسفانه  افزود:  وی 
اطلاع رسانی نمی کند، اما طبق یک قانون بازمانده از سال 1352 
اگر کارگر ساختمانی در کارگاه دچار حادثه شود، اگر آن ساختمان 
تامین  باشد،  نداشته  بیمه هم  اگر کارگر  باشد، حتی  پروانه داشته 
چون  نمایید،  پرداخت  را  خسارت  مبلغ  او  به  است  مکلف  اجتماع 
حوادث  ریسک  بابت  را  مبلغی  دارد یک  قدیم  از  اجتماعی  تامین 
اگر  اما  باشد،  مقصر  کارگر  که  است  حالی  در  این  البته  می گیرد. 
کارفرما مقصر باشد، باید معادل 10 سال حداقل حقوق که حدود 
800 میلیون تومان است را پرداخت کند. البته اگر ساختمان پروانه 
نداشته باشد کارگر در صورت حادثه پولی نمی گیرد. چون خیلی از 

ساختمان ها قاچاقی ساخته می شود.
در  ساختمانی  کارگران  صنفی  انجمن های  عالی  کانون  رئیس 
ادامه اظهارکرد: ماده 18 قانون بهبود مستمر فضای کسب و کار 
از  که  است  کرده  مشخص  انجمن ها  برای  وظایفی  سری  یک 
جمله آن می توان به پیگیری امور صنفی و مسائل حقوقی اشاره 
تشکیل  500 صنف  اند  توانسته  اخیر  دهه  در یک  کارگران  کرد. 
دهند. اما در دوره آقای صولت مرتضوی  وزیر  تعاون کار و رفاه 
ندارد  اجتماعی  تشکل های  به  اعتقادی  خیلی  که  فعلی  اجتماعی 
شرایط کاملًا تغییر کرده، الان نزدیک 2 سال است که انتخابات 
و  داشته شده  نگه  بلاتکلیف  کارگران ساختمانی  کانون سراسری 
یک  همچنین  دهیم،  انجام  را  اموراتمان  پیگیری،  نمی توانیم  ما 
نژاد  احمدی  دولت  چه  قبل  دولت های  در  که  را  مزایای  سری 
دارند  یکی  یکی  هم  را  آن ها  بودیم،  گرفته  روحانی  دولت  چه  و 
تا  می برند  انزوا  سمت  به  را  صنفی  تشکل های  و  می کنند  حذف 
کسی  و  بیاورند  ساختمانی  کارگر  سر  بر  بخواهند  که  بلای  هر 

و  خودش  نه  مرتضوی  آقای  کند.  دفاع  آن ها  حقوق  از  تا  نباشد 
اگر  ندارند،  ما  نظر  به  اعتقادی  چندان  کارش  روابط  معاون  نه 
را  کارگری  بزرگ ترین تشکل های  از  یکی  2 سال  داشتند  اعتقاد 
بلاتکلیف نگاه نمی داشتند. این در حالی است که شاهد افاضاتی 
که  زمانی  کارگران،  از سوی  قناعت  لزوم  مانند  ایشان هستیم  از 
این را گفت حقوق کارگر 5 میلیون بود و حقوق ایشان 50 میلیون. 

چرا خودش قناعت نمی کند.
ساختمان  بخش  در  اتباع  کارگران  حضور  با  رابطه  در  وی  
اتباع  است!  لنگ  پای  مال  است  سنگ  چه  هر  کرد:  بیان  ایران 
بیگانه معمولًا پس از ورود به کشور اولین نقطه ای که برای کار 
دامداری  مثلًا  یا  است  ساختمان  صنعت  یا  می کنند،  پیدا  کردن 
کارگر  بازار  به  مضاعفی  فشار  خودش  این  که  است  کشاورزی  و 
ایرانی وارد می کند، این شایعه که کارگران افغانی با حقوق کمتر 
از کارگر ایرانی کار می کند هم صحت ندارد، قدیم تر ها شاید، اما 
اتباع به  الان با همان حقوق کارگر ایرانی کار می کنند. کارگران 
زیان های  بودن کار آن ها  تبحر و موقت  دلیل عدم مهارت، عدم 
و  طرح ها  همه  می کنند.  وارد  ساختمان  صنعت  به  توجهی  قابل 
توسط  باید  نهایت  در  بلاخره  ساختمان  حوزه  در  تصمیم گیری ها 
ناوارد  مطلقاً  اتباع  مهاجر  یک  کارگر  وقتی  شود،  اجرایی  کارگر 

است طبیعی است که نتیجه کار زیان می بیند.
میانگین جهانی حوادث 17 درصد و در ایران 50 درصد است

شوکت همچنین گفت: میانگین حوادث کارگران ساختمانی در دنیا 
17 درصد این رقم در کشور ما 50 درصد است، نیمی از حوادث کار 
ایران مربوط به کارگران ساختمانی است، یعنی 50 درصد حوادث 
متعلق به 15 میلیون بقیه و 50 درصد مربوط به 1.5 میلیون کارگر 
ساختمانی است. این خودش عمق فاجعه را نشان می دهد. امنیت 
شغلی که بسیار ناچیز. در 2 سال گذشته رئیس جمهور محترم دو 
بار تاکید کردند که مشکل بیمه کارگران ساختمانی را حل کنید، 
آقای مرتضوی وزیر کار باید پاسخگو باشد که چرا به این خواست 
رئیس جمهور عمل نکرد. ما 2_3 است داریم فریاد می زنیم، آقای 
وزیر کار شما وزیر رئیسی هستی یا دشمن او. چرا برخلاف دستور 
رئیس جمهور عمل می کنی، رئیس جمهور می گوید بیاید مشکلات 
به  سهمیه  هزار   10 فقط   می آید  ایشان  بعد  کنید  حل  را  این ها 
500 هزار نفر اختصاص می دهید، این  استهزاء حرف رئیس جمهور 

است و همچنین توهین به کارگر است.

و  سیستان  گیلان،  استان  بانک های  در  بانکی  وام  پرداخت   
آذربایجان  بلوچستان، بوشهر، خراسان رضوی، مازندران، اصفهان، 
غربی، خوزستان، همدان، کرمان، آذربایجان شرقی، مرکزی و قم 

کمتر از میزان استاندارد بوده است
دارند  از خودشان رضایت  تازه  رکوردی  ثبت  بابت  بانک ها  فرارو- 
و می گویند موفق شده اند 85.2 درصد سپرده های جذب شده سال 

گذشته را دوباره در قالب وام به مردم برگردانند.
برای  حتی  مردم  به  وام  پرداخت  میزان  اگرچه  فرارو؛  گزارش  به 
استاندارد ها  اما  به حساب می آید،  من و شما عددی خیره کننده ای 
 90 تا   80 بین  سال  هر  می دانند  موظف  را  بانک ها  شده،  تعیین 
درصد سپرده های هر سال را به عنوان وام به متقاضیان پس بدهند. 
نسبت تسهیلات به سپرده می تواند 90 درصد باشد. به همین دلیل 
پرداخت  در مبحث  بانک ها  پارسال،  مانند  در سال درخشانی  حتی 
بانک ها در همه  پنج درصد کم کاری کرده اند. همچنین  وام حدود 
در  بانکی  تسهیلات  پرداخت  و  نکرده اند  عمل  یک جور  استان ها 
استان ها  بعضی  در  و  شده  انجام  دلبازانه  و  دست  استان ها  برخی 

شاهد ناخن خشکی بانک ها بوده ایم.
مردم کدام استان بیشتر وام گرفته اند؟

پرداخت وام در بانک های 16 استان کشور بالاتر از میانگین کشوری 
شمالی،  خراسان  استان های  در  پارسال  اتفاقی  چنین  است.  بوده 
کهگیلویه و بویراحمد، ایلام، چهارمحال وبختیاری، اردبیل، زنجان، 
کرمانشاه،  قزوین، سمنان،  گلستان،  یزد،  لرستان، خراسان جنوبی، 
تهران، کردستان و هرمزگان رخ داده که بیشتر از میانگین کشوری 

از محل سپرده هایشان به مردم وام داده اند.
گفتیم که از نظر استاندارد مالی، نسبت تسهیلات پرداختی به سپرده 
تا 90 درصد هم برای بانک ها مطابق استاندارد است و مشکلی برای 

بانک ها از نظر منابع مشکلی ایجاد نمی کند. اما بالاتر از 90 درصد 
باعث می شود بانک ها از نظر منابع و ذخایر دچار مشکل شوند. از 
میان 16 بانکی که بالاتر از میانگین کشور وام داده اند، وضعیت 14 

استان در وضعیت بحرانی است.
استان های هرمزگان و کردستان هر چند بالاتر از میانگین کشوری 
آن  از  گرفته اند.  قرار  درصد   90 زیر  محدوده  در  اما  داده اند؛  وام 
به  تسهیلات  نسبت  قرار می گیرد که  تهران  استان  بانک های  بعد 
سپرده شان 90.8 درصد است و این رقم تا به استان خراسان شمالی 
شمالی  خراسان  در  تسهیلات  نسبت  می شود.  بغرنج تر  می رسد 
126.8 درصد است و این یعنی بانک های این استان با خطر بزرگ 
قرار  بویراحمد  و  کهگیلویه  آن  از  بعد  هستند.  مواجه  منابع  کمبود 
می گیرد که نسبتش 117.7 درصد است و پس از آن هم ایلام با 

نسبت تسهیلات 115.8 درصد قرار می گیرد.
بانکی اصطلاحی وجود  به مرد در علوم  وام  پرداخت  قابل   سقف 
دارد با عنوان »نسبت تسهیلات به سپرده«؛ این شاخص نشانمان 
را که  از پول های مردم  بانک ها در طول یک سال چقدر  می دهد 
بانکی  تسهیلات  قالب  در  مردم  به  کرده اند  جمع  سپرده  به عنوان 

پرداخت کرده اند
16 استان که در پرداخت وام خساست کرده اند

نسبت تسهیلات به سپرده ها پس از کسر سپرده قانونی اگر پایین تر 
از استاندارد بین 80 تا 90 درصد باشد به این معنی است که شبکه 
بخش  و  نکرده  ایفا  را  اقتصاد  مالی  تأمین  در  کافی  نقش  بانکی 

کمتری از منابع خود را به مشتریان وام داده است.
پرداخت وام در 16 استان کمتر از میانگین کشوری است؛ در چهار 
استان بانک ها مرام و معرفت به خرج داده اند و حداقل به استاندارد 
دیگر  استان  در 12  بانک ها  اما عملکرد  مانده اند  وفادار  درصد   80

در زمینه تأمین مالی بنگاه ها و وام دهی به مردم قابل دفاع نیست.
بدترین عملکرد را به لحاظ استفاده از سپرده ها برای ارائه تسهیلات 
به مردم به ترتیب بانک های مناطق آزاد با 47 درصد، البرز با 54.5 
ترتیب  به  هم  آن  از  بعد  داشته اند.  درصد   60 با  فارس  و  درصد 
خراسان  بوشهر،  بلوچستان،  و  سیستان  گیلان،  استان  در  بانک ها 
همدان،  خوزستان،  غربی،  آذربایجان  اصفهان،  مازندران،  رضوی، 
کرمان، آذربایجان شرقی، مرکزی و قم قرار می گیرند که بانک های 
اما در محدوده استاندارد  از میانگین کشور،  چهار استان آخر کمتر 

تسهیلات داده اند.
ته جیب بانک ها چقدر مانده است؟

ته  چقدر  بانکی  سپرده های  میزان  از  بگوییم  برایتان  اینکه  قبل 
از  که  درصد هایی  این  که  بگویم  هم  را  این  است  مانده  جیبشان 
تسهیلات دهی بانک ها بیان شده به هیچ وجه به این معنی نیست که 
مثلا مردم در تهران کمتر از مردم در خراسان شمالی که نزدیک 
172 درصد نسبت به سپرده وام داده شده است کمتر وام گرفته اند. 
میزان  و  جمعیت  از  تابعی  استان  هر  بانک های  در  سپرده  میزان 
بسیار  رده  در  تهران  اینکه  با  بنابراین  است؛  و...  بودن  صنعتی 
و  مردم  قطعاً  اما  است؛  گرفته  قرار  شمالی  خراسان  از  پایین تری 
بنگاه های اقتصادی در تهران بسیار، بسیار بیشتر از مردم خراسان 

شمالی تسهیلات گرفته اند.
به طورکلی رقم مانده تسهیلات اعطایی شبکه بانکی در پایان سال 
گذشته به بیشتر از هفت هزار و 68 هزار میلیارد تومان رسیده است. 
همچنین مانده سپرده ها در بانک ها نیز از 9 هزار و 162 هزار میلیارد 
تومان عبور کرده است. با کسر ذخیره قانونی از این سپرده ها نیز رقم 

آن ها به 8 هزار و 297 هزار میلیارد تومان می رسد.

خطیب نماز جمعه تهران به مصوبه اخیر مجلس مبنی بر تعطیلی شنبه ها اشاره 
و تصریح کرد: اجازه بدهید از مجلس بابت تعطیلی روز شنبه ها گلایه کنیم.

به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، حجت الاسلام محمدجواد حاج علی اکبری 
در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران که در محل دانشگاه تهران برگزار 
شد، گفت: خدا را شکر باران رحمت الهی سراسر میهن را گرفت. انشاءالله سال 
پُر بارشی پیش رو خواهیم داشت. برخی مناطق بخصوص مشهد مقدس گرفتار 
سیلاب شد و غافلگیری رخ داد، با خانواده جان باختگان همدردی می کنیم و 
انشاءالله برای مسئولان این یک درس باشد؛ ظاهرا سال هایی کم بارش و 

آمادگی ها کم بود، باید آمادگی باشد تا خسارت ها جانی کم باشد.
بنابر روایت ایرنا، وی با اشاره به برگزاری نمایشگاه کتاب در مصلای امام 
خمینی)ره(، گفت: به مناسبت برگزاری نمایشگاه کتاب، حال و هوای کتابخوانی 
در کشور حاکم است و به همین مناسبت از حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در نمازجمعه و سخنرانی قبل از خطبه ها تشکر و از برگزارکنندگان نمایشگاه 

کتاب تقدیر می کنیم.
خطیب نماز جمعه تهران با بیان اینکه فرصت برگزاری نمایشگاه کتاب، یاد 
کتابخوانی و مطالعه را در کشور زنده می کند، افزود: از همین امروز نیم ساعت 
برای مطالعه وقت اختصاص دهیم، آنهایی هم که فرصت می گذارند، نیم 
ساعت اضافه کنند؛ راهی جز مطالعه مفید برای رشد فرهنگی نداریم. جزو 
معدود کشورهایی هستیم که با این کیفیت و کمیت این رخداد در آن برگزار 
می شود و حضور رهبر فرزان با این میزان علاقه به کتاب برای جوانان یک 

فرصت تاریخی است.
حاج علی اکبری به مصوبه اخیر مجلس مبنی بر تعطیلی شنبه ها اشاره و 
تصریح کرد: اجازه بدهید از مجلس بابت تعطیلی روز شنبه ها گلایه کنیم به 
جامعه مومنین برخورد؛ شاید دلایل خود را داشته باشند اما شورای نگهبان 

فرصت دارد آن را حل و فصل کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه اهدای عضو فرصتی برای 
مشارکت در عمل خداپسندانه است، اظهار کرد: خدا را شکر کشور ما به برکت 
انقلاب اسلامی در مرزهای دانش پزشکی قرار دارد و در پیوند عضو جزء 
سرآمدان جهان هستیم. اهدای عضو، کار بزرگی است. یک نفر می تواند با 
اهدای عضو جان 8 نفر را نجات دهد. بازماندگان با اعلام آمادگی که صورت 

می گیرد، راحت تر می  واند از اعضای شما استفاده کنند.
خطیب نماز جمعه تهران با بیان اینکه درباره موضوع جمعیت باید مطالعه زیادی 
کنیم، افزود: 30 اردیبهشت روز جمعیت است، اما برای شرایط جامعه ما، هر روز 
روز جمعیت است و همه ما بدون استثنا در این مسأله وظیفه  داریم، از مسئولان 
تا آحاد مردم در این زمینه مسئولیت دارند و امیدواریم برنامه های پیش بینی شده 

به نتیجه برسد و خداوند به ذریه شما برکت بدهد.
قانون  تصویب  برای  مجلس  از  تشکر  همچنین ضمن  اکبری  علی  حاج 
»ساماندهی بازار زمین و مسکن و اجاره بها«، با بیان اینکه من چند بار درباره 
مسأله مسکن و اجاره بها صحبت کرده بودم و از مسئولان خواسته بودم از 
مستأجران حمایت کنند، خاطرنشان کرد: در تهران 51 درصد مستأجر هستند، 
در کشور 31 درصد است که عدد بزرگی است. سالم شدن، منطقی شدن و 
منصفانه شدن آن به زندگی بخش مهمی از جامعه آرامش می دهد، از این رو 
از مجلس تشکر می کنیم که در روزهای پایانی مسئولیت خود قانون ساماندهی 
بازار زمین و مسکن و اجاره بها را تصویب کرد؛ همکاری نزدیک مجلس و 
دولت و شورای نگهبان سبب شد تا این قانون به سرعت ابلاغ شود که نشان 
دهنده درک مناسب و مفاهمه آنها است، اگرچه این اقدامات دیر است اما باز هم 
خدا را شکر که انجام شد؛ قانون جامعی است و دقیق نگاشته شده و تضامین 
اجرایی خوبی دارد. از دولت و مجلس و شورای نگهبان و وزارت راه و شهرسازی 
تشکر می کنیم. مطالبه همه ما اجرای جدی و بدون مسامحه این قانون است.

تاکید کرد: رژیم  به جنایت های رژیم صهیونیستی در غزه،  اشاره  با  وی 
صهیونیسیتی در باتلاقی از رسوایی های چند جانبه گرفتار شده است. مقاومت 
مردم، نشان می دهد صهیونیست ها در این خصوص برنامه ریزی نداشته اند، اما 
مقاومت برنامه ریزی درستی داشته است که توانستند هفت و نیم ماه زیر این 

فشار سنگین مقاومت کنند و دشمن را اینگونه مستاصل کنند.
خطیب نماز جمعه تهران با بیان اینکه این رژیم پلید برای دستاوردسازی رفح 
را فعلًا موضوع کار خودش قرار داده است، اظهار کرد: رفح شاه راه حیاتی برای 
مردم محاصره شده در غزه حساب می شود. گذرگاه رفح الان تبدیل به یک 
پادگان نظامی بزرگ و پر از تانک های رژیم صهیونیستی شده است. جمعیت 
مهاجر و ساکن الان عمدتاً در رفح ساکن هستند. صهیونیست ها می خواهند 
به مقاومت ضربه بزنند و به حسب ظاهر بایدن نیز توصیه می کند که رژیم 
صهیونیستی که این کار را نکند و البته این یک بازی است و یک نمایش است 
که بیشتر مصرف داخلی برای آن ها دارد. همه می دانند که پشتیبان اصلی و 

شریک اصلی در تمام جنایات صهیونیست ها، ایالات متحده است.
حاج علی اکبری اظهار کرد: مقاومت ضربه های بسیار جدی به رژیم صهیونیستی 
وارد کرده است و این ها باورشان نمی شد بعد از هفت و نیم ماه همچنان جریان 

مقاومت وسط صحنه است.
وی تاکید کرد: در این هفت و نیم ماه رژیم صهیونیستی هیچ دستاوردی جز 
شکست در دیپلماسی، میدان و نزد افکار عمومی نداشت و در مقابل، جبهه 
مقاومت در دیپلماسی، میدان و نزد افکار عمومی الحمدالله موفق و سربلند 

بوده است.

ادامه از صفحه یک 
اقناع  به  توجه  اطلاع رسان«،  عمومی  »روابط  در 
مخاطبان و پذیرش حق آگاهی مردم از امور، فعال 
شمردن مخاطبان و ارتقای نقش روابط عمومی از 
تکنسین ارتباطات به تسهیل گر ارتباطات است که 
به نوعی مزیتی بر مدل قبلی قلمداد می شود، و ضعف 
آن عمدتا بی توجهی به تفاهم میان مدیریت سازمان و 
گروه های اجتماعی، تلاش برای کنترل افکارعمومی و 
تمرکزگرایی است. این سبک وظیفه ی روابط عمومی 

را تا سطح واسطه گریِ اطلاعات تنزل می دهد.
اما »روابط عمومی مردم گرا«، ماهیت و طبیعت واقعی 
روابط عمومی را متجلی می سازد که از ویژگی های 
آن می توان به خدمت به افکارعمومی به جای کنترل 
آن، آمادگی برای تغییر رفتارهای سازمان در صورت 
لزوم و پرهیز از تحمیل باورهای سازمان به مخاطب، 
بسترسازی برای سهیم شدن گروه های اجتماعی در 
تصمیم های سازمان و تغییر جریان ارتباط از عمودی 
و سنتی به دوسویه، ایفای نقش مدیریت ارتباطات 
یا  به نقش های تکنیسین  پرداختن صرف  به جای 

تسهیلگر ارتباطات اشاره کرد. 
روابط عمومی ای مردم گراست که بتواند با تحلیل دقیق 
واقعیت های جامعه، نقش شایسته ای در کاهش فاصله 
یا گسست میان سازمان و گروه های اجتماعی ایفا کند 
تا به توسعه، همبستگی سازمانی و رضایت عمومی 

منجر شود.
در واقع روابط عمومیِ نوع اول توجیه گر نظام حاکم، 
روابط  و  سازمان  بلندگوی  دوم  نوع  عمومیِ  روابط 
عمومی نوع سوم با خصوصیات ذکرشده می تواند به 
حل مشکلات و بحران های موجود در سازمان یاری 
رساند و در چرخه ی توسعه  حضوری فعال داشته باشد. 
هرچند عبور از روابط عمومی تبلیغات گرا و رسیدن 
است؛  پروسه  یک  خود  مردم گرا  عمومی  روابط  به 
پروسه ای مترادف با عبور از یک جامعه ی استبدادی 
و روابط عمومیِ استحاله ای و توجیه گر به سمت جامعه 

دموکراتیک و روابط عمومی کارآمد و مشارکت جو.
اعتماد  برای جلب  توانایی لازم  باید  روابط عمومی 
افکارعمومی را داشته باشد که پیش نیاز آن در وظایفی 
همچون اطلاع رسانی، فرهنگ سازی و شکل دهی به 
افکارعمومی متبلور می شود. در این رویه مخاطب، 
گذشته  از  مخاطب  این  اگر  حتی  و  است  پادشاه 
نسبت به مدیران آن مجموعه بدبین بوده باشد، در 
اعتمادساز  عمومیِ  روابط  یک  که  تدابیری  فضای 
خلق کرده، می توان او را در مسیر اهداف سازمان و 
پرورش ارتباطاتِ سودمند همراه کرد. به قول »اسکات 
کاتلیپ« روابط عمومی یعنی شناسایی وظایف، حفظ و 
نگه داری روابط مطلوب و حسنه با جامعه؛ جامعه ای که 

شکست و موفقیت سازمان به آن وابسته است.

ادامه  در  را  مهاجری  محمد  گفتگو  مهم  بخش های 
می خوانید: - مجلس یازدهم در سال 1400 یک کار بسیار 
زشتی کرد که تعداد زیادی از نمایندگانش به آقای رئیسی 
نامه نوشتند و از ایشان دعوت کردند که کاندیدای رئیس 
جمهوری شود. معنای این یک چک سفید امضاء به آقای 
رئیسی. الآن مجلس دوازدهم مواجه است با انتخاباتی 
که سال آینده برگزار خواهد شد و لازم است که نه تنها 
آن چک سفید را ندهد، بلکه از همین ابتدای کار یک 
هشدار جدی به دولت آقای رئیسی بدهد که ممکن است 

با مشکلاتی مواجه شود، اگر روند فعلی را اصلاح نکند.
- معمولا این طوری است که ما اصولگرا ها هر وقت 
رقیب جدی نداریم به جان خودمان می افتیم. این اتفاق 
قبلا هم افتاده و الآن هم متأسفانه تکرار شده است. 
بنابراین، تصوری را در جامعه به وجود آورد که این مجلس 
زاییده یک نوع پول های ناسالمی است که برای آن خرج 
شده است؛ در تبلیغات انتخاباتی یا توسط جناح هایی که 
کاندیداساز بودند و به هر حال دستی در معرفی کاندیدا ها 

داشتند.
- شروع چندان مناسبی را برای مجلس دوازدهم شاهد 
نیستیم و لازمه اش این است که مجلس دوازدهم این 

اتهام نحس را از دامن خودش پاک کند.
- من معتقدم مجلس دوازدهم رئیس نخواهد داشت و 
مبصر خواهد داشت. دلیلش این است که مجلس دوازدهم 
گفت  می شود  و  است  تهی  تقریبا  ملی  چهره های  از 
شخصیت های رده دوم و سوم سیاسی در این مجلس 
دارند برای پست ریاست دعوا می کنند؛ چه آقای قالیباف 
باشد که به نظر من هرگز یک چهره درجه اول نبوده و 
چه آقایان ذوالنور، آقاتهرانی و متکی. به نظرم این ها هیچ 
وقت چهره های درجه یک سیاسی نبوده اند که الآن دارند 

خودشان را برای ریاست مجلس مطرح می کنند.

مجلس دوازدهم رئیس نخواهد 
داشت؛ مبصر خواهد داشت
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فرهنگی

شکوه زبان فارسی روی سازه های تبلیغاتی محیطی کشور
 مدیرکل دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: همزمان با برپایی »آیین پاسداشت زبان فارسی و بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی«، طرح پاسداشت زبان فارسی روی سازه های تبلیغاتی محیطی در معابر پرتردد سراسر کشور اجرا شد.

به گزارش ایرنا،عباس محمدیان با اشاره به صیانت و حفظ هویت ملی و زبان فارسی به عنوان یکی از ارکان مهم برنامه های دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهارداشت: امروز-سه شنبه 25 اردیبهشت ماه- همزمان با سالروز بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی، 
طرح پاسداشت زبان فارسی با استفاده از ظرفیت های گرافیکی و تبلیغات محیطی به کمک کانون های آگهی و تبلیغاتی فعال در رسته تبلیغات محیطی در سراسر کشور اکران شد.وی گفت: پاسداشت زبان فارسی از جمله مسایل مهم و مورد تاکید رهبر معظم انقلاب و امری فرانهادی و 
هویتی و البته در عرصه تبلیغات با تکالیف و وظایف دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی مرتبط است.محمدیان افزود: توسعه، ترویج و حفظ و نشر زبان فارسی به عنوان نماد و هویت ملی ایرانیان با بهرگیری از همه ظرفیت های تبلیغاتی در عرصه های مختلف محیطی، مجازی، بسته بندی کالا 
و نام گذاری های سر در اصناف با احصا و به کارگیری شاخص های فرهنگی کشور از جمله اقدامات نوآورانه و خلاقانه ای است که در این دوره مورد توجه قرار گرفته است.مدیرکل دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان کرد: امید است در راستای تحقق اهداف 

توسعه ای تبلیغاتی کشور با سیاست گذاری و برنامه  ریزی دقیق  تر، این حرکت فرهنگی-اجتماعی نه تنها گامی ثمربخش برای اعتلای جایگاه زبانی فارسی به عنوان هویت ملی مردم عزیز ایران بلکه ابزار انتقال تمدن ایرانی-اسلامی به جهان باشد.
شنبه  29 اردیبهشت  1403
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ادبی ادبی

تماس کاغذی از نمایشگاه کتاب

محمود دولت آبادی: همواره شاهنامه می خوانم؛ مدیون فردوسی هستم

نیمکتی گذاشته اند با یک کیوسک تلفن، غرفه ای که بالایش نوشته »تماس 
کاغذی« و افراد می توانند از آنجا با خانواده و دوستان خود تماس بگیرند و 
برایشان یک پاراگراف از یک کتاب را بخوانند، این یکی از ابتکارات سی و 

پنجمین نمایشگاه کتاب تهران است.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، غرفه »تماس کاغذی« یکی از غرفه های 
جذاب در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران است که مورد اقبال مخاطبان کتاب 
قرار گرفته است، تعداد زیادی از افراد از این غرفه با تلفن همراه یا تلفن ثابتِ 
افراد مورد نظر خود تماس می گیرند و بعد از گفتن سلام شروع به خواندن 
بخشی از یک کتاب یا یک قطعه شعر می کنند تا ببینند طرف مقابل بعد از 

شنیدن صدای آنها چه عکس العملی نشان می دهد.
عکس العمل های متفاوت برای تماس کاغذی

عکس العمل افراد در مواجهه با این چالش متفاوت است، برخی بعد از شنیدن 
صدا می گویند »مزاحم نشو« و تلفن را قطع می کنند. یک مرد با همسرش 
تماس می گیرد و از روی کتاب برای او یک شعر عاشقانه می خواندَ، همسرش 
با دقت به صدای او گوش داده و بعد می خندد و با خوشحالی از او تشکر می 
کند. یک دانش آموز با معلمش تماس گرفت و برای او کتاب خواند و از سوی 

معلم مورد تشویق قرار گرفت.
یک خانم که مترجم کتاب بود با همسرش که نویسنده بود تماس گرفت اما 
او گوشی را جواب نداد، فرد همراه او گفت چون او مدام در حال نوشتن است 
بیشتر اوقات به تلفن جواب نمی دهد، بعد با خواهرش تماس گرفت و با وجود 
اینکه نباید به او موضوع را می گفت و فقط بعد از گفتن سلام باید برای او 
کتاب می خواند موضوع را برای او شرح داد و بخشی از یکی کتاب های ویلیام 
شکسپیر را برای او خواند، او ابراز خرسندی کرد و گفت با شنیدن این متن 

شکوه زندگی را حس کردم.
من هم که به عنوان خبرنگار به آن غرفه رفته بودم با همسرم تماس گرفتم 
و یک قطعه شعر از یکی از کتاب های فاضل نظری را برای او خواندم، چون 
پیشتر هم برای او اشعاری را خوانده بودم او از این اقدام غافلگیر نشد و با گفتن 

»به به« با لذت به شعر گوش داد و تشکر کرد.
همچنان افراد زیادی در صف ایستاده اند تا با تماس با عزیزانشان و خواندن 

کتاب متوجه عکس العمل آنها شوند.
استفاده از سوشال مدیا به نفع کتاب

ایده پرداز و مجری طرح تماس کاغذی در رابطه با این چالش گفت: برای 
اینکه مخابره ای با شهر و خارج از استان تهران داشته باشیم 30 عنوان کتاب 
شاخص از رمان های کلاسیک جهان، اشعار فارسی از حافظ، سعدی، مولانا 
و فاضل نظری را در کیوسک تلفن قرار داده ایم تا افراد یکی از آنها را انتخاب 

کرده و برای فرد مورد نظرشان بخوانند.
مهدی جعفرزاده افزود: چون شماره تلفن برای افراد ناشناخته است و افراد 
بعد از سلام بخشی از کتاب مورد نظر را برای فرد مورد نظر می خوانند. بیشتر 
افراد صداها را تشخیص نمی دهند؛ عکس العمل های متفاوت و برخی اوقات 

عجیب انجام می دهند.
وی با بیان اینکه ما همه مکالمات را ضبط، به محتوا تبدیل و بعد در فضای 
مجازی منتشر می کنیم، ادامه داد: این غرفه از روز یکشنبه راه اندازی شده 

است. مخاطبان ما بیشتر متولدین دهه 70 و 80 و بیشتر خانم هستند.
جعفرزاده تصریح کرد: حداقل روزی هزار نفر برای تماس کاغذی و عکس 
گرفتن به این غرفه مراجعه می کنند. این غرفه تا روز یکشنبه در نمایشگاه 

کتاب برپا است و پس از آن در باغ کتاب به شکل دیگری ادامه پیدا می کند.
ایده پرداز و مجری طرح تماس کاغذی هدف از برپایی این غرفه را استفاده از 
فضای سوشال مدیا به نفع کتاب عنوان کرد و گفت: ما به دنبال رسانه جدید 

بودیم که محتوای کتاب را در آن رسانه ببریم.
جعفرزاده گفت: افراد می توانند عکس یا ویدئویی که در غرفه کاغذی از خود 
گرفته اند را در صفحه اینستاگرام خود منتشر و صفحه این کانون را دنبال کنند 

تا از هدیه یک جلد کتاب بهره مند شوند.
وی توضیح داد: این طرح از سوی کانون خلاق ارائه شده است. بخشی از 
هزینه های آن را متولیان نمایشگاه و بخش دیگر را موسسه بنیاد کتاب که در 

حوزه نشر فعالیت دارد، می پردازند.
یک چمدان کتاب

وقتی در راهرو نمایشگاه کتاب راه می روی با صحنه های جالبی همچون 
دختری که با یک چمدان خالی برای خرید کتاب به این مکان فرهنگی آمده 
مواجه می شوی، او با دقت در حال دیدن کتاب هاست تا کتاب های مورد 

علاقه اش را انتخاب کند و بعد از پر کردن چمدانش به خانه برود.
برخی از افراد بر روی پله ها و یا محوطه نمایشگاه نشسته و در حال خواندن 
کتاب هایی هستند که به تازگی خریده اند. برخی ها هم قبل از ورود به 
نمایشگاه در صف خرید آب، ساندویچ، کیک، آبمیوه و ... هستند و بازار ایستگاه 

شکم حسابی شلوغ است.
نقش من در توسعه ایران

یک تابلو وایت برد هم در جلوی غرفه مرکز پژوهش های توسعه و آینده 
نگری قرار داده شده تا افراد بر روی کاغذهای رنگی نقش خود را در توسعه 
ایران بیان و بر روی آن نصب کنند. نظرهای متفاوتی مثل »سعی می کنم 
کار بزرگی انجام ندهم بله کارهای کوچک را با عشق انجام دهم«، »ماندن و 
ساختن«، »در این کشور باید جان و دل داد و کار کرد«، »مصرف هوشمندانه 
و پشتیبانی از بهترین کالاهای ایرانی«، »پیروی و حفظ قانون اساسی کشور« 
و »پایبندی به آن تولید برتر و بهتر زیبنده نام ایران« بر روی این تابلو به 

چشم می خورد.

نویسنده رمان »کلیدر« گفت: بسیار خرسندم که تماشاگر اجرای »بیژن و 
منیژه« در شبی با نام فردوسی بودم؛ من مدیون شاهنامه ام و هنوز هم همواره 

شاهنامه می خوانم.
به گزارش ایرنا، بزرگداشت »حکیم ابوالقاسم فردوسی« در اجرایی ویژه از 
نمایش بیژن و منیژه در پردیس تئاتر شهرزاد برگزار شد. محمود دولت آبادی، 
الله  تاجیکستان، حکمت  سفیر  زاهدوف  الدین  نظام  جامعی،  مسجد  احمد 
پوران  کاکایی،  عبدالجبار  شبستری،  مجتهد  محبتی،  مهدی  ملاصالحی، 
درخشنده، محسن شاه ابراهیمی و هنرمندانی دیگر از عرصه های مختلف هنر و 
ادب زیر یک سقف جمع شدند تا در شب بزرگداشت فردوسی از محمد روشن 

شاهنامه پژوه بزرگ تقدیر کنند.
 بزرگداشت »حکیم ابوالقاسم فردوسی« در اجرایی ویژه از نمایش بیژن و منیژه

پوستر رسمی نمایش بیژن و منیژه که توسط ابراهیم حقیقی طراحی شده ؛ در 
شب بزرگداشت فردوسی به امضای هنرمندان مطرح رسید.

محمود دولت آبادی در این اجرای ویژه گفت: در حضور استاد روشن چه می 
توانم درباره ی فردوسی بگویم؟ بسیار خرسندم که تماشاگر اجرای بیژن و 
منیژه در شبی با نام فردوسی بودم. من مدیون فردوسی و شاهنامه ام و هنوز 

هم همواره شاهنامه می خوانم.

 بزرگداشت »حکیم ابوالقاسم فردوسی« در اجرایی ویژه از نمایش بیژن و منیژه
نظام الدین زاهدوف، سفیر تاجیکستان نیز در پایان اجرای این نمایش گفت: 
خوشحالم که در شب فردوسی تماشاگر این اجرا بودم و به نظرم تلفیق رنگ 
و حرکت و اشعار ناب فردوسی فضایی عجیب برای ما فراهم ساخت. من این 
هنر والا و این شب بسیار با شکوه و این روز همایون که روز پاسداشت زبان 
فارسی و بزرگداشت فردوسی است را به همه حاضران تبریک می گویم. یک 
استاد بزرگ تئاتر به نام استانیسلاوسکی از بازیگر فرو رفتن در نقش و باور 

پذیری را طلب می کند و من امروز و آنچه که دیدم را کاملا باور کردم. به 
هنرمندان محترم برای دو ساعت وصل شدن ما با شاهکار فردوسی تبریک 

می گویم.
در ادامه ی این مراسم از محمد روشن ، مصحح و پژوهشگر ادبی تجلیل شد.

وی گفت: فرهنگ و هنر و افتخارات سرزمین گرامی ما ایران با نام فردوسی 
گره خورده است. شاهنامه کتاب نامدار او شناسنامه ای برای همه ی ایرانیان 
است. تبریک می گویم به گروهی که آثار حکیم فردوسی را روی صحنه برده 
اند.پوستر نمایش بیژن و منیژه به نویسندگی و کارگردانی شکرخدا گودرزی و 
تهیه کنندگی مهدی بخشیانی که توسط هنرمندان و شاهنامه پژوهان امضا 

شده بود به محمد روشن اهدا شد.
بهرامی،  محسن  عمرانی،  رضا  نجاتی،  شهرام  نجفی،  قربان  تئاتر  این  در 
یافتیان  حسینی،سحر  خادم  سیاوش  شریعتی،  اشکان  هوبخش،  ،پارمیس 

،علی رضا عابدی، زهره کدخدازاده و...ایفای نقش می کنند.
یلدا یزدانی و سبحان مهدی پور خوانندگان این اثر نمایشی هستند و صادق 

چراغی نیز آهنگساز نمایش موزیکال “بیژن و منیژه” است.
این نمایش داستان بیژن سردار جوان ایرانی است که دلباخته منیژه می شود 

که دختری تورانی است.

هیات موضوع قانون نعیین و تکلیف  وضعیت  ثبتی  و  اراضی   ساختمانهای  فاقد سند رسمی
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  

و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
و140260318004011297    140260318004011293 های   شماره  آراي    برابر 
و140260318004011299      مورخه  1402/12/14    موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  
ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ، تصرفات  ذکریا  
سلخوری  غیاثوند و ابوذر  سلخوری   غیاثوند و پیام سلخوری غیاثوند   فرزندان نیلدار   مورد 

تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک باب خانه و محوطه     بمساحت  505/30    مترمربع  به  شماره   پلاک  
فرعي 5129   مجزی  از پلاک 1061  فرعی    از اصلي  4    واقع  در  لوشان       بخش  19 
گیلان   از مالکیت          نادر  بهادیوند چگینی  و غیرو به  آدرس  شهرستان رودبار -    لوشان   

محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  
به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  
در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر 

خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 323
***

سند  فاقد  ساختمانهای   اراضی    و   ثبتی   وضعیت   تکلیف   و  نعیین  قانون  موضوع  هیات 
رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  
و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 140260318004011503   مورخه  1402/12/16    موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ، 

تصرفات  سمیه  دلیری  فرزند  مظفر  مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک قطعه  زمین مشجر    بمساحت  792/90    مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 
1368    مجزی  از پلاک 163  فرعی    از اصلي  48    واقع  در  ماشیمیان       بخش  17 
گیلان   از یحیی دلیر  و غیرو به  آدرس  شهرستان رودبار -    ماشیمیان    محرز گردیده است .

لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  
به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  
در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر 

خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 316
***

سند  فاقد  ساختمانهای   اراضی    و   ثبتی   وضعیت   تکلیف   و  نعیین  قانون  موضوع  هیات 
رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  
و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 140260318004011500    مورخه  1402/12/16    موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ، 

تصرفات  احمد حبشی   فرزند  مرزوق   مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک قطعه  زمین مشجر    بمساحت  970/50    مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 
1369    مجزی  از پلاک 163  فرعی    از اصلي  48    واقع  در  ماشیمیان       بخش  17 
گیلان   از یحیی دلیر  و غیرو به  آدرس  شهرستان رودبار -    ماشیمیان    محرز گردیده است .

لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  
به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  
در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر 

خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 318 
***

سند  فاقد  ساختمانهای   اراضی    و   ثبتی   وضعیت   تکلیف   و  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
رسمی***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  
و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي   شماره 140260318004012004  مورخه  1402/12/28    موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ، 

تصرفات   گروه معادن   سیمرغ  آسیا     مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ   یک قطعه  باغ  بمساحت  289/57    مترمربع  به  شماره   پلاک  فرعي 1037    
مجزی  از پلاک 617  فرعی    از اصلي  5    واقع  در  بیورزن   بخش  19 گیلان   از مالکیت  

علی سلخوری و غیرو به  آدرس  شهرستان رودبار -    بیورزن    محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  
به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  
در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت   صادر 

خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/12

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري م- الف : 292
***

آگهي ماده 3 قانون تعیین  وتکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي آستانه 
اراضي  و  ثبتي  تعیین و تکلیف وضعیت  قانون  اجراي ماده 3 و غیره  اینکه در  به  اشرفیه نظر 

و ساختمانهاي فاقد سند رسمي و ماده 13 آیین نامه اجرایي آن متقاضي ذیل با ارائه اسناد و 
مدارک عادي و اسناد مشاعي درخواست صدور سند مالکیت نموده اندو پرونده مورد نظر در هئیت 
موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور راي جهت اخذ سند مالکیت گردیده است . 
لذا به استناد ماده 3 قانون مذگور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم آگهي میگردد.

ردیف 1: برابر راي بشماره  140260318006010932 هئیت یک قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک آستانه اشرفیه 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي    نصرت اله  مرادی  دیزگرانی   فرزند   محمود       بشماره 
شناسنامه 41    صادره از کرمانشاه و کد ملی 3255160162   بصورت  ششدانگ یک باب خانه 
و محوطه بمساحت  247/63  متر مربع بشماره )564   (فرعي از)155 ( اصلي قسمتي  از 155 
اصلي بخش 14 گیلان واقع در  آستانه  - روستای  محسن آباد  -  دستک روبروی  مسجد  14  
معصوم  جنب   کارخانه  برنجکوبی  کاظم کبریتی   خریداری  از  مع الواسطه  ازآقای  حسین 

کاظمی  امیرهنده    محرز گردیده است .
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهي و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 2  ماه 
اعتراض خودرا به ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.متعرض باید ظرف 1 ماه از 
تقدیم  نمایدو گواهي  دادگاه عمومي محل  تقویم دادخواست  به  مبادرت  اعتراض  تاریخ تسلیم 
دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد . در اینصورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعي دادگاه است و در صورتي که اعتراض در مهلت قانوني واصل نگردد یا متعرض گواهي 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومي محل را ارائه نکند اداره ثبت محل باید مبادرت به صدور سند 

مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشاراول:2/29/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/3/13

رئیس اداره ثبت اسنادواملاک آستانه اشرفیه -  یداله قاسم زاده م- الف : 453/1
***

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي

قانون  موضوع  اول  هیات     1402/12/26 مورخ  شماره 140260318020016020  راي  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک کلاچاي تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای   جواد  خدابخشی  ویشکی فرزند  
محمد  به   شماره    شناسنامه  1136      صادره   از  رودسر   به شماره ملي  2691673219    در 
ششدانگ   اعیان یک قطعه  زمین   مشتمل بر  یکباب خانه  به  مساحت  1145/80    مترمربع 
قسمتی  از پلاک 1و2 فرعی به پلاک 998   فرعی از 309   اصلي  واقع در  قریه    هلوکله      

بخش 29 گیلان  منظور گردیده است .
به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که  نوبت  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو  لذا 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در 
صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشاراول:2/29/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/3/13
نرجس خلیلي نیاي لیمودهي - رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچاي- از طرف  علي علائي  
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رهبر انقلاب: نگذاشتم قبر 
فردوسی را در توس خراب کنند

ادبی

کارگردانی  به  عبارتی«  »به  سینمایی  فیلم  پوستر 
سینماهای  در  اکران  آستانه  در  کتیراچی  محمدمهدی 
کتاب  از  رونمایی  شد.  منتشر  تجربه  و  هنر  منتخب 
»حکمرانی و سیاست گذاری سینما در آمریکا« و  »درباره 

عکاسی« از دیگر اخبار سینمایی امروز است.
»به  سینمایی  فیلم  اکران  آستانه  در  ایرنا،  گزارش  به 
عبارتی« پوستر این اثر با طرحی از بهزاد بهروزنیا و عکسی 

از مژگان اصفهانیان منتشر شد.
این فیلم سینمایی با کارگردانی محمدمهدی کتیراچی و 
تهیه کنندگی امیر فکری از چهارشنبه 2 خرداد اکران خود 
را در سینماهای منتخب هنر و تجربه سراسر کشور آغاز 

می کند.
»به عبارتی« قصه پسر کردی را روایت می کند که برای 
تامین هزینه خرید خدمت سربازی خود به تهران می آید. 
نویسندگی این فیلم را طاها محمدی و بازنویسی فیلمنامه 

آن را محمدمهدی کتیراچی برعهده داشته اند.
فوژان  آل آقا،  مهری  اکبری،  عاطفه  محمدی،  طاها 
قبادیان، مرتضی خالقی، علی اصغر نوعی و... در این فیلم 

سینمایی به ایفای نقش پرداخته اند.
کتاب »حکمرانی و سیاست گذاری سینما در آمریکا« در 
غرفه انتشارات بنیاد سینمایی فارابی در سی و پنجمین 

نمایشگاه بین المللی کتاب تهران رونمایی شد.
یکی دیگر از کتاب های جدید بنیاد سینمایی فارابی در 
آمریکا  در  و سیاست گذاری سینما  با عنوان حکمرانی 
تهران  کتاب  بین المللی  نمایشگاه  برگزاری  روزهای  در 
رونمایی شد. این کتاب 178 صفحه ای که در 500 نسخه 
علمی  نظارت  و  ابراهیم زاده  زینب  قلم  به  منتشر شده، 

محسن بیسادی به نگارش درآمده است.
شکل  محبوب ترین  فیلم ها   1915 تا   1955 سال  از 
به  فیلم ها  بنابراین  بودند،  آمریکا  در  داستانی  سرگرمی 
را  بیشتری  مخاطبان  نمایشنامه ها،  و  رمان ها  نسبت 
هدف قرار می دادند و هم چنان نیز این گونه است؛ کتاب 
»حکمرانی و سیاست گذاری سینما در آمریکا« به بهانه 
اثرات فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی متنوع سینما 
و نقش بی بدیل آن در نظام حکمرانی فرهنگی_رسانه ای 
کشورها به واکاوی این هنر_صنعت از منظر مؤلفه های 

حکمرانی و سیاست گذاری پرداخته است.
کتاب یادشده برآن است که مطالعه مؤلفه های برگرفته از 
حکمرانی ها و سیاست گذاری های سینمایی سایر کشورها 
می تواند به شکل گیری ادبیات حکمرانی و سیاست گذاری 
سینمای ایران کمک شایانی کند و منشأ ایده های سیاستی 

بدیع و نوآورانه ای قرار گیرد.
جایگاه  هالیوود،  در  دستمزدها  و  هزینه ها  درآمدها، 
فیلم های مستقل در هالیوود، قوانین و مقررات حاکم بر 
سینمای آمریکا، رویکردها و سیاست های حاکم بر صنعت 
فیلم آمریکا و همچنین جشنواره های سینمایی در این 
کشور، از جمله فصول تشکیل دهنده این کتاب 11 فصلی 

به شمار می رود.
مرکز انتشارات بنیاد سینمایی فارابی هم زمان با برگزاری 
سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران همه 
اصلی  شبستان  محل  در  ماه  اردیبهشت   29 تا  روزه 
مصلای تهران، راهرو 15 غرفه شماره 275 پذیرای علاقه 

مندان حوزه کتابهای سینمایی است.
»درباره عکاسی« از چه می گوید؟

کتاب »درباره عکاسی« از آثار منتشرشده از سوی انجمن 
سینمای جوانان ایران با ترجمه فرزانه طاهری است که از 
نگاه سوزان سانتاگ به مقوله عکاسی و جذابیت های آن 

پرداخته است.
بین المللی  نمایشگاه  برگزاری سی وپنجمین  با  همزمان 
کتاب تهران، کتاب »درباره عکاسی« به نویسندگی سوزان 
سانتاگ از سوی انجمن سینمای جوانان ایران، در این 

رویداد عرضه شده است.
نمی توان از »سینما« به عنوان یک هنر تصویری سخن 
گفت و به دنبال ریشه های مشترک آن با دنیای عکاسی 
دنیای عکاسی  درباره  تعبیری می توان مطالعه  به  نبود. 
دنیای  در  سلیقه  و  سواد  استحکام  ملزومات  از  یکی  را 

فیلمسازی و سیما به حساب آورد.
کتاب »درباره عکاسی« اولین بار در سال 1977 منتشر 
شد. این اثر، پژوهشی ارزشمند درباره عکس ها و به طور 
کلی عکاسی است؛ هنری که دائماً تجربه و واقعیت را 

به هم گره می زند.
سونتاگ در این کتاب به مفهوم »شفافیت« می پردازد و 
بیان می کند در زمانی که از هر چیزی می توان عکس 
گرفت و عکاسی، چارچوب ها و تعاریف هنر را دگرگون 
کرده، بیننده قادر است یک عکس را آزادانه و بدون هیچ 

توقعی برای کشف معنای آن، از نظر بگذراند.
این اثر که از شش مقاله  جذاب و آموزنده تشکیل شده، 
تأثیرات  چگونگی  درباره   هوشمندانه  و  ژرف  کاوشی 

عکاسی بر جامعه است.
علاقه مندان به مطالعه این کتاب می توانند ضمن بازدید 
نمایشگاه  سی وپنجمین  در  سینمایی  سازمان  غرفه  از 
بین المللی کتاب تهران و اطلاع از دیگر آثار ارائه شده از 
سوی انجمن سینمای جوانان ایران در ایران رویداد، نسبت 

به تهیه این آثار اقدام کنند.
سی وپنجمین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب تهران با 
شعار »بخوانیم و بسازیم« از 19 تا 29 اردیبهشت 1403 
در محل مصلی امام خمینی)ره( به شکل حضوری و در 

سامانه ketab.ir به صورت مجازی برگزار می شود

انتشار پوستر »به عبارتی« و 
رونمایی از کتاب »حکمرانی و 

سیاست گذاری سینما در آمریکا« 

فردوسی  ابوالقاسم  حکیم  بزرگداشت  روز  اردیبهشت   25
و پاسداشت زبان فارسی است؛  حکیمی که به تعبیر رهبر 
انقلاب صاحبان فکر و اندیشه در طول زمان او را حکیم 

نامیدند.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، فردوسی در سال 319 
هجری شمسی، مصادف با 329 هجری قمری در روستای 
باژ، روستایی در خراسان به دنیا آمد و در سال 411 هجری 
قمری چشم از جهان فروبست و در توس به خاک سپرده 

شد.
زنده  برای  همواره  انقلاب  رهبر  فارس،  گزارش  بنابر 
آثار  از  یکی  کردند؛   تلاش  فارسی  ادبیات  نگه داشتن 
ماندگار ایشان این بود که: »اول انقلاب عده یی از مردمِ 
توس  در  را  فردوسی  قبر  بودند  رفته  بی اطلاع  بااخلاصِ 
فوراً  و  نوشتم  چیزی  مطلع شدم،  من  وقتی  کنند!  خراب 
به مشهد فرستادم؛ که آن را بردند و بالای قبر فردوسی 
بچه های  نه.  یا  هست  هم  الان  نمی دانم  کردند؛  نصب 
حادی که به آن جا می رفتند، چشمشان که به شهادت بنده 
می افتد، لطف می کردند و می پذیرفتند و دیگر کاری به کار 

فردوسی نداشتند!« 5/12/70
آرامگاه  از  بازدید  در  انقلاب  رهبر  یادداشت 

فردوسی
مشهد  تابستانی  زیارت  حاشیه ی  در  ایشان  همچنین 
آرامگاه  از  و  به توس سفر کردند  در سال 1375  مقدس 
همچنین  ایشان  کردند؛  بازدید  بزرگ  حکیم  این 
یادداشتی طی این بازدید نوشتند که به شرح ذیل است.

زیارت  در حاشیه ی  که  را شکر  بسم الله الرحمن الرحیمخدا 
توفیق  علیه آلاف التحیه  رضوی  مقدس  مشهد  تابستانی 
بازدید از مقبره ی فردوسی بزرگ و نامدار در شهر تاریخی 

و پرقصه ی توس نیز دست داد.
تاریخی  یادگارهای  برخی  و  مقبره  آن  گذشته  در  اگرچه 
دیگر موجود در آن جا را دیده بودم، امّا این بار هم بخاطر 
اهتمام به جانب مهمّ فرهنگی و تاریخی آن، و هم به خاطر 
انجام شده  آن  در  که  زیباسازی  و  آبادانی  کارهای خوب 
است، و هم نیز به خاطر خبرهای اسف انگیزی که از غارت 
ذخیره ی کم نظیر موجود در این منطقه به من رسیده بود، 
آن را با دقّتی بیشتر و با انگیزه و میل و شوری مضاعف 
نگاه کردم، و اکنون احساس من آن است که دولت موظف 
است با همّت به کار در این بخش بپردازد و آن چه تاکنون 
شده بسی کمتر از اندازه ی بایسته است.به امید دنبال گیری 
و با سپاس از مسئولان و پژوهشگران سید علی خامنه ای 
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مدیرعامل شرکت گاز گیلان از بهره مندی 89 واحد صنعتی جدید به شبکه گاز در استان با هدف رونق تولید و اشتغال در سال 1402 خبر داد.عیسی جمال نیکویی  در تشریح این خبر اظهار کرد: با هدف رونق تولید و اشتغال به 89 واحد صنعتی جدید در سال 
1402 گازرسانی شد، با گازدار شدن این واحدهای صنعتی، مجموع صنایع گازدار استان به 6665 مشترک افزایش یافته است.مدیرعامل شرکت گاز گیلان افزود: علاوه بر میزان یادشده واحد گازرسانی به صنایع، این شرکت در سال گذشته به 15 مجتمع مسکونی 
گازرسانی کرده است.جمال نیکویی با بیان اینکه برای گازرسانی به 104 صنعت و مجتمع مسکونی، بیش از 9 کیلومتر خط تغذیه و 23 کیلومتر شبکه توزیع اجرا شده است، تصریح کرد: با تحقق این مهم 31 هزار و 350 مترمکعب در ساعت گاز طبیعی جایگزین 
شده است.وی هدف اصلی شرکت گاز را خدمت به مردم و جلب رضایت حداکثری مصرف کنندگان گاز طبیعی عنوان کرد و گفت: بی تردید با گازرسانی گسترده به صنایع استان در کنار گازرسانی به سایر بخش ها، زمینه رونق تولید و کسب و کار و به تبع آن 

رضایتمندی مردم استان فراهم شده است.

MoeenDaily.com

اخبار
شنبه  29 اردیبهشت  1403

 شماره 6763                            

8٩ واحد صنعتی جدید به شبکه گاز در گیلان متصل شدند4

خبر

ساماندهی  برای  گفت:  گیلان  استان  تجارت  و  معدن  صنعت  کل  مدیر 
تخلف  پرونده  2هزار95  بازار  نظم  اخلالگران  با  برخورد  و  عرضه  سطح 

تشکیل شده است.
به گزارش معین  به نقل از روابط عمومی اداره کل صنعت معدن و تجارت 
در  امسال  بازار  تنظیم  کارگروه  اولین  در  پورحیدری  تیمور  گیلان  استان 
سالن جلسات استانداری گیلان اعلام کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون 
در راستای نظارت بر بازار 10 هزار و 721 مورد بازرسی از واحدهای صنفی 

استان انجام شده است.
وی با اشاره به انجام طرح ها و گشت های نظارتی متعدد ماه رمضان و 
نوروز در سال جاری و ایام قبل آن، اظهار داشت: علاوه بر تامین و توزیع 
انواع کالاهای اساسی پرمصرف، برای ساماندهی سطح عرضه و برخورد با 
اخلالگران نظم بازار 2هزار95 پرونده تخلف در خلال بازرسی ها با ارزش 

ریالی 313 میلیارد و 881 میلیون تشکیل شده است.
ارزیابی صورت گرفته سازمان  به گفته پورحیدری بر اساس آخرین آمارو 
برنامه و بودجه و اذعان رییس این سازمان در جلسه کارگروه، نرخ تورم 

نقطه ای گیلان از میانگین کشوری طی دو ماه اخیر پایین تر آمده است.
و  موجود  اساسی  محصولات  از  گزارش  اعلام  با  گیلان  مدیرکل صمت 
با  بازار آرام و  پایانی سال  ایام  ذخایر استان، تصریح کرد: خوشبختانه در 
رقابتی در دسترس عموم هم  قیمتهای  با  تمامی کالاها  و  داشتیم  ثباتی 
استانی های عزیزمان قرار گرفت و هیچ گونه التهاب و تنش و کمبودی در 

استان علیرغم ورود گردشگران زیاد نداشتیم.
میلیاردی   449 ریالی  ارزش  از  خود  گزارش  از  دیگری  بخش  در  وی 
متخلفین حوزه مسکن و املاک از خردادماه سال قبل تاکنون سخن گفت 
بازار  متخلفان  برای  پرونده  فقره   114 و  هزار  یک  از  بیش  داد:  ادامه  و 
مسکن و مشاورین املاک با انجام بیش 10 هزار بازرسی تشکیل شده و 
برای اعمال قانون به تعزیرات حکومتی استان ارسال شده است و این روند 
نظارتی باتوجه به شروع جابجایی اجاره نشینان و افزایش خرید و فروش 

املاک در این فصل تشدید خواهد شد.

دوره آموزش پزشکی عمومی دانشکده 
پزشکی دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
و مرکز آموزشی درمانی رازی رشت در 
اعتبار بخشی دوره ای وزارت بهداشت، 
به ترتیب اعتبار نامه »سه ساله« و »دو 

ساله« دریافت کردند.
پایگاه  از  نقل  به  معین  گزارش  به 
پزشکی  علوم  دانشگاه  اطلاع رسانی 
گیلان )گیل وب دا(؛ دکتر بهرام عین 

اللهی مقام عالی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، حکم اعتبار بخشی 
سه ساله دوره آموزش پزشکی عمومی دانشگاه علوم پزشکی گیلان و همچنین 
اعتبار بخشی دو ساله مرکز آموزشی درمانی رازی رشت را به دکتر محمدتقی 

آشوبی رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان، ابلاغ کرد.
احکام اعتبار بخشی های صادر شده توسط وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی به استناد رأی دویست و نودمین نشست شورای گسترش دانشگاه های 

علوم پزشکی کشور صادر شده است.

ر راستای توسعه همکاری های مشترک و اهتمام ویژه در جهت تحقق قانون 
جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، مدیر کل راه و شهرسازی استان با رئیس 

دانشگاه علوم پزشکی گیلان دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش معین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
)گیل وب دا(؛ مهندس محمدرضا فلاحتگر- مدیرکل راه و شهرسازی استان 
گیلان امروز به همراه تعدادی از معاونین اداره کل با دکتر محمدتقی آشوبی 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان دیدار و گفت وگو کرد.
در این نشست پیرامون ابرپروژه های دردست احداث وزارت راه و شهرسازی 
در استان گیلان ازجمله بیمارستان 421 تخت خوابی مجتمع دانشگاهی لاکان 
رشت گفت وگو و تبادل نظر شد.همچنین در این نشست با اشاره به قانون جوانی 
جمعیت و حمایت از خانواده، بر اهتمام مشترک بیشتر جهت تأمین زمین مورد 
نیاز خانواده های صاحب فرزند سوم به بعد تاکید شد.تامین زمین مورد نیاز جهت 
ساخت مسکن متاهلین ویژه دانشجویان دانشگاه  علوم پزشکی گیلان نیز از 
دیگر موضوعات مورد بحث مشترک فی مابین رئیس دانشگاه علوم پزشکی 

گیلان و مدیرکل راه و شهرسازی استان بود. 

مدیرکل صمت گیلان:
برای نظارت بر بازار گیلان ۱0 هزار بازرسی 

انجام شده است

خبرادبی

مدیران روابط عمومی قوه قضائیه باید با 
به کارگیری هنر، مهارت و دانش در تبیین 
دستاورد های دستگاه قضایی تلاش نمایند

طرح درمان رایگان کودکان زیر هفت سال 
در گیلان اجرایی شد

حفاران گنج با فلزیاب به دام پلیس 
گیلان افتادند

مهر اعتبار وزارت بهداشت بر مراکز 
آموزشی نظام سلامت گیلان

نشست همکاری مشترک مدیرکل راه و 
شهرسازی گیلان با رئیس دانشگاه علوم 

پزشکی استان

سازمان  عمومی  روابط  مدیران  نشست 
استان  در  قضایی  دستگاه  تابعه  های 
گیلان با رئیس کل دادگستری گیلان 
به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

برگزار شد.
دادگستری  عمومی  روابط  گزارش  به 
عمومی  روابط  مدیران  نشست  گیلان، 

سازمان های تابعه دستگاه قضایی در استان گیلان با حجت الاسلام و المسلمین 
اسماعیل صادقی نیارکی رئیس کل دادگستری گیلان به مناسبت روز روابط عمومی 

و ارتباطات برگزار شد.
 حجت الاسلام و المسلمین اسماعیل صادقی نیارکی رئیس کل دادگستری استان 
گیلان با تبریک دهه کرامت و قدردانی از مدیران روابط عمومی سازمان های تابعه 
دستگاه قضایی تصریح کرد: یکی از تاکیدات رهبر معظم انقلاب گسترش اطلاع 
رسانی اقدامات سازمان ها در جامعه است که این امر مهم بر عهده مدیران روابط 

عمومی هاست.
وی با تاکید بر اینکه روابط عمومی ها باید رابطه تنگاتنگی با مردم داشته باشند اظهار 
داشت: مسئولان روابط عمومی باید همچنین با مدیران مسئول نشریات، خبرگزاری 
ها، جرائد و اصحاب رسانه ارتباط نزدیک داشته و اقدامات و عملکرد های سازمان 

خود را در جامعه منعکس نمایند.
رئیس شورای قضایی استان در ادامه افزود: رسانه های معاند غالبا از خلا اطلاع 
رسانی اقدامات موثر صورت گرفته در کشور استفاده کرده و نقائص و کمبودها را 

درجامعه پررنگ کرده تا با خبر های کذب، پیشرفت های کشور را کم رنگ نمایند.
وی با بیان اینکه آگاهی بخشی، اقناع، اعتماد سازی و تعامل مستمر با جامعه از 
وظایف روابط عمومی هاست خاطر نشان کرد: مدیران روابط عمومی قوه قضائیه 
باید با به کارگیری هنر، مهارت و دانش در تبیین دستاورد های دستگاه قضایی 

تلاش نمایند.
این مقام ارشد قضایی تحول و تعالی به سمت بالا را شعار قوه قضائیه عنوان نمود و 
تصریح کرد: ارتباط مستمر و چهره به چهره با مردم مانند حضور در مساجد و برگزاری 
میزهای خدمت و پاسخگویی به مشکلات مردم می تواند نقش به سزایی در افزایش 

اعتماد و رضایت مردم داشته و خشنودی خدای متعال را نیز فراهم نماید.
در پایان این نشست با اهدای لوح سپاس از مدیران روابط عمومی سازمان های تابعه 

دستگاه قضایی در استان گیلان تقدیر شد.

رشت - ایرنا - رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان از اجرایی شدن طرح درمان 
رایگان کودکان زیر هفت سال در استان خبر داد و گفت : اجرای این طرح بسیار 
ارزشمند سوی دولت سیزدهم و وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در استان در 

حال اجراست و خدمات لازم به این جمعیت داده می شود.
دکتر محمدتقی آشوبی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا به فعالیت یک بیمارستان 
تخصصی و فوق تخصصی 17 شهریور ویژه کودکان در رشت مرکز گیلان اشاره 
کرد و افزود: هزینه درمان کودکان زیر هفت سال در این بیمارستان 120 تختخوابی 
و سایر بیمارستان های دولتی گیلان با مجموع 365 تخت ویژه کودکان رایگان است.

وی عنوان کرد: در این بیمارستان ها هزینه درمان کودکان زیر هفت سال شامل؛ 
و  پاراکلینگ  رادیولوژی،   ،MRI اسکن،  تی  سی  انجام  جراحی،  عمل  بستری، 

آزمایشگاه رایگان است.
رایگان شدن همه خدمات سرپایی و بستری کودکان زیر هفت سال در اجرای قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت که در هیات دولت تصویب شده بود، به بیمه های 
پایه ابلاغ شده و همه سازمان های بیمه گر پایه مکلف به پرداخت 100 درصد تعرفه 
معاینه،  از جمله  زیر هفت سال  و بستری کودکان  برای خدمات سرپایی  دولتی 
آزمایشگاه، تصویربرداری، توانبخشی همچنین استفاده از کیت غربالگری نوزادان در 

مراکز دولتی دانشگاهی سراسر کشور هستند.

فرمانده انتظامی رودبار از دستگیری هفت حفار غیرمجاز با یک دستگاه فلزیاب 
برای کشف عتیقه در یکی از روستاهای این شهرستان واقع در جنوب گیلان 

خبر داد.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ عیسی روشن قلب روز 
چهارشنبه با بیان اینکه در پی دریافت خبری مبنی بر حفاری غیرمجاز در محدوده 
یکی از روستاهای شهرستان رودبار توسط افردی سودجو، بررسی موضوع در 
دستور کار پلیس قرار گرفت، افزود: ماموران انتظامی بخش رحمت آباد با تحقیقات 
نامحسوس صورت گرفته و اطمینان از صحت موضوع به آدرس این مکان اعزام 
شدند.فرمانده انتظامی شهرستان رودبار از دستگیری هفت نفر که گودالی به قطر 
2 و عمق چهار متر برای کشف عتیقه حفر کرده بودند و کشف یک دستگاه 
فلزیاب قاچاق خبر داد و گفت: متهمان با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 

در اختیار مرجع قضائی قرار گرفتند.
دستگیری 56 محکوم متواری در گیلان

بنا به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، رئیس پلیس آگاهی گیلان از شناسایی 
و دستگیری 56 نفر از محکومان متواری در طرح عملیاتی یک روزه در این 

استان خبر داد.
سرهنگ علیرضا حدادی هدف از اجرای طرح های انتظامی را افزایش احساس 
امنیت و همچنین کاهش جرایم در سطح جامعه عنوان و اظهار کرد: مجموعه 
به صورت  پیشگیرانه  اقدامات  تشدید  و  مجرمان  با  قاطع  برخورد  با  انتظامی 

شبانه روزی برای تامین امنیت تلاش می کند.
وی در ادامه با بیان اینکه با هدف شناسایی و دستگیری محکومان متواری، 
طرح عملیاتی یک روزه به صورت متمرکز در سطح استان اجرا شد، از شناسایی 
و دستگیری 56 محکوم متواری طی عملیات های جداگانه در اجرای این طرح 
خبر داد و افزود: متهمان با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی به مرجع 
قضائی معرفی شدند.همچنین بنا به گزارش دیگری، فرمانده انتظامی صومعه سرا 
از کشف بیش از 13 تن کود شیمیایی احتکار شده در این شهرستان خبر داد و 
گفت: محتکر 41 ساله پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار 

مرجع قضائی قرار گرفت.
سرهنگ جعفر عدلی مژدهی با بیان اینکه در پی دریافت خبری مبنی بر احتکار 
کود داخل انبار یک واحد صنفی در شهرستان صومعه سرا، پیگیری موضوع در 
دستور کار پلیس قرار گرفت، افزود: ماموران پلیس آگاهی با انجام تحقیقات 
نامحسوس از صحت موضوع اطمینان حاصل کرده و به همراه نمایندگان ادارات 

جهاد کشاورزی و صمت به آدرس محل مورد نظر اعزام شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان صومعه سرا از کشف 13 تن و 500 کیلوگرم کود 
اینکه  به  اشاره  با  و  داد  خبر  مکان  این  از  بازرسی  در  شده  احتکار  شیمیایی 
کارشناسان ارزش تقریبی این کشفیات را 2 میلیارد و 32 میلیون ریال اعلام 
کردند، گفت: در این رابطه متهم 41 ساله پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل 

قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت.
و  با محتکران  پلیس  قاطعانه  برخورد  بر  تاکید  با  پایان  در  انتظامی  مقام  این 
اخلالگران نظام اقتصادی از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشابه، 

مراتب را بلافاصله از طریق سامانه 110 به پلیس اطلاع دهند.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب سیده هاجر جعفری نژاد  فرزند سید علی 
به  شماره شناسنامه وبه شماره ملی 4251018672صادره کهگیلویه    در 
مقطع کارشناسی ناپیوسته  رشته  مهندسی تکنولوژی نرم افزار کامپیوتر 

صادره از واحد دانشگاهی  آزاد اسلامی یاسوج شماره تائید سازمان مرکزی 
129312000439مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد.از یابنده 

تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد  یاسوج  ارسال نماید

به مناسبت روز ملی ارتباطات و روابط عمومی با حضور شهردار 
مسوولان،  زحمات  از  رشت  شهر  اسلامی  شورای  اعضای  و 
کارشناسان و فعالان عرصه روابط عمومی در شهرداری رشت 

تجلیل شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، رحیم شوقی، شهردار 
رشت با تبریک روز روابط عمومی و خداقوت به فعالان این عرصه 
نیازمند  اظهار کرد: سازمان ها برای موفقیت، دوام و بقای خود 
استفاده از علم ارتباطات هستند و روابط عمومی ها در این زمینه 

نقش اصلی را دارند.
شهردار رشت با اشاره به نقش کلیدی و بی بدیل روابط عمومی ها 
در اقناع افکار عمومی افزود: تعامل هدفمند و ارتباط دوسویه با 
اشکالات  دریافت  و صحیح،  دقیق  اطلاعات  انتقال  مخاطبان، 
روابط  اساسی  ویژگی های  از  آن ها  رفع  و  مخاطب  از  سیستم 

عمومی هاست که مورد تاکید ما نیز قرار دارد.

وی با تاکید بر اینکه در انتقال ارتباطات عملکرد شهرداری مهم 
است و شخص شهردار ملاک نیست، ادامه داد: در شهرداری و 
مدیریت شهری فضای کار کردن فراهم است و اعضای شورا نیز 
انعکاس عملکرد شهرداری و خواسته ها و نظرات مردم از روابط 

عمومی انتظار دارند.
شوقی با بیان اینکه ما در این برهه از زمان که پروژه های شهری 
مسیر  ادامه  در  مردم  همراهی  نیازمند  است  پیشرفت  حال  در 
هستیم، تصریح کرد: در این همراهی روابط عمومی ها نقش اصلی 

را ایفا می کنند.
شهردار رشت تصریح کرد: روابط عمومی مسئولیت بسیار مهمی 
در شهرداری بر عهده دارد و به عنوان یک رسانه نقش بسزایی 
در تولید محتوای مناسب، فرهنگ سازی در موضوعات شهری و 
اطلاع رسانی اخبار در خصوص کیفیت و نحوه خدمات رسانی به 

شهروندان ایفا می کند.
وی در پایان گفت: امیدوارم به مدد تلاش و همتتان، شاهد ارتقای 
سازمانی و سطح رضایتمندی مردم از مجموعه مدیریت شهری 
همراه با ارتقای سطح خدمات شهری در جامعه و تحقق اهداف 

عالیه جامعه اسلامی باشیم.

با برنامه ریزیهایی که در مجموعه مدیریت درمان تامین اجتماعی 
صورت  شدگان  بیمه  رضایتمندی  افزایش  راستای  در  گیلان 
گرفته، علاوه بر ارتقای شاخصهای کیفی، مدت زمان انتظار طرح 
پرونده متقاضیان بیماری های صعب العلاج، از کار افتادگی و... در 

کمیسیونهای پزشکی استان به کمتر از میانگین کشوری رسید.
به گزارش معین به نقل از روابط عمومی مدیریت درمان تامین 
احتماعی استان گیلان، دکتر سعید خانجانی رئیس اداره شوراها 
و کمیسیون های پزشکی مدیریت درمان گیلان با بیان اینکه 
کمیسیون های پزشکی سازمان تامین اجتماعی در راستای تحقق 
ماده 91 قانون تامین اجتماعی مصوب تیرماه سال 1354 برای 
تعیین میزان از کار افتادگی جسمی و روحی بیمه شدگان تامین 
اجتماعی وافراد خانواده های آنها تشکیل میشود گفت: از مهمترین 
وظایف کمیسیون تامین اجتماعی، اظهار نظر صریح و قانونی در 
خصوص تعیین میزان ازکارافتادگی و ادامه درمان بیمه شدگان ، 
بررسی استراحتهای پزشکی ایام بیماری، نوع کار، بررسی ادامه 
اشتغال بیمه شدگانی که بواسطه شغل در معرض ابتلابه بیماری 
یا حادثه ناشی از کار می باشند، بررسی صعب العلاج بودن بیماری 

کارکنان سازمان و… می باشد.
براساس این گزارش رئیس اداره شوراها و کمیسیونهای پزشکی 
و  اعضا  خصوص  در  گیلان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیریت 
چگونگی تشکیل کمیسیون بدوی و تجدید نظر گفت: با حضور 
یک متخصص جراح عمومی بعنوان رئیس ، یک متخصص داخلی 

به عنوان عضو ثابت، یک متخصص در رشته بیماری مربوط به 
عنوان عضو مرتبط، یک مشاورفنی بیمه ای، یک مشاور طب کار 
و بهداشت حرفه ای و یک نفر به عنوان دبیر، کمیسیونها تشکیل، 
پرونده های متقاضیان در آن مطرح و پس از معاینات مورد نیاز و 
بررسی دقیق مدارک و مستندات و تطبیق آن با قوانین، نتایج و 
میزان از کار افتادگی و … تعیین و به بیمه شده اعلام می گردد.

دکتر سعید خانجانی کاهش زمان انتظار رسیدگی به پرونده های 
این  در  شدگان  بیمه  مطالبات  مهمترین  از  یکی  را  متقاضیان 
حوزه دانست و گفت: در دوساله اخیر با تلاشها و اقداماتی که 

در مجموعه کمیسیون پزشکی مدیریت درمان گیلان در راستای 
کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها و افزایش رضایتمندی بیمه 
شدگان صورت گرفت که از جمله آن میتوان به افزایش جلسات 
کمیسیون های تخصصی پزشکی، اقدام به جذب و همکاری با 15 
پزشک فوق تخصص و متخصص و… اشاره نمود، زمان انتظار 
رسیدگی به پرونده های متقاضیان از 31روز به 19 روز تقلیل یافت، 
این در حالی است که میانگین کشوری زمان رسیدگی به پرونده 

ها 23 روز می باشد.
در این گزارش دکتر خانجانی از برخی اقدامات انجام شده جهت 
ارتقای شاخصهای کیفی در فرایند بررسی پرونده ها گفت و اظهار 
داشت: در سالیان اخیر با برنامه ریزی های مدون، تلاش مضاعف 
همکاران در واحد شورا و کمیسیون های پزشکی مدیریت درمان 
الکترونیک  تامین اجتماعی گیلان و انجام اقداماتی نظیر ثبت 
پرونده های کمیسیونهای پزشکی، بدوی و تجدید نظر سالهای 
گذشته، تعامل مثبت با نمایندگان فنی اداره کل تامین اجتماعی 
استان ، بررسی دقیق واولیه پرونده های متقاضیان از کارافتادگی 
توسط پزشک همکارکمیسیون ، مکانیزه نمودن کلیه مکاتبات 
به منظور صرفه جویی در زمان و …، گامهای مثبتی در جهت 
های  پرونده  به  رسیدگی  فرآیند  در  کیفی  شاخصهای  ارتقای 
متقاضیان بیمه شده برداشته شده است تا موجبات رضایتمندی 

بیشتر بیمه شدگان تامین اجتماعی استان فراهم آید.

 فرمانده انتظامی شهرستان رودسر از کشف بیش از سه تن آرد 
قاچاق در بازرسی از یک دستگاه خودرو باری نیسان در ایست و 

بازرسی چابکسر خبر داد.
سید  سرهنگ  گیلان،  پلیس  خبری  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
جلال الدین جوانمردی  با اعلام اینکه برای ارتقاء امنیت اجتماعی 
و جلوگیری از ورود و خروج کالای فاقد مجوز و قاچاق، کنترل 
محورهای مواصلاتی شهرستان رودسر به صورت مستمر از سوی 
پلیس انجام می شود، اظهار کرد: امروز تنگ شدن عرصه برای 

فعالیت قاچاقچیان به واسطه تلاش های شبانه روزی پلیس است.
وی در ادامه با بیان اینکه ماموران انتظامی مستقر در ایست و 
محور  در  عبوری  نقلیه  وسایل  کنترل  حین  چابکسر  بازرسی 
مواصلاتی به یک دستگاه خودرو باری نیسان حامل کود حیوانی 
در  افزود:  کردند،  متوقف  را  آن  بررسی  برای  و  شده  مشکوک 
بازرسی از این خودرو، سه تن و 40 کیلوگرم آرد قاچاق که در 
پوشش حمل کود حیوانی مخفی و در حال حمل بود، کشف شد.

فرمانده انتظامی شهرستان رودسر از تشکیل پرونده برای متهم 
43 ساله در این خصوص و معرفی وی به مرجع قضائی خبر داد 
و خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش این کشفیات را بیش از 330 

میلیون ریال برآورد کردند.
وی در پایان با اشاره به اینکه پلیس به صورت شبانه روزی و با 
بهره گیری از تمامی امکانات برای برقراری نظم و امنیت تلاش 

می کند، گفت: مرکز فوریت های پلیسی 110 آماده دریافت اخبار 
و اطلاعات شهروندان در خصوص شناسایی و برخورد با مجرمان 

و متخلفان است.
توقیف کامیون حامل 9 کیلو موادمخدر در تالش

بنا به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، فرمانده انتظامی تالش 
از کشف 9 کیلوگرم موادمخدر سنتی و صنعتی در بازرسی از یک 
دستگاه کامیون و دستگیری 2 قاچاقچی در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ محمد رستمی با بیان اینکه در پی دریافت خبر تردد 
یک دستگاه کامیون حامل موادمخدر از سمت یکی از استان های 
مرکزی به سمت شهرستان تالش، پیگیری موضوع در دستور 
کار پلیس قرار گرفت، افزود: پلیس با انجام اقدامات نامحسوس 
از صحت موضوع،  اطمینان  از  آمده پس  به عمل  تحقیقات  و 

خودرو موردنظر را در محور مواصلاتی اسالم - تالش شناسایی 
و آن را متوقف کردند.فرمانده انتظامی شهرستان تالش از کشف 
6 کیلوگرم شیشه، 2 کیلوگرم تریاک و یک کیلوگرم هروئین که 
به صورت ماهرانه ای در این خودرو جاساز شده بود با همکاری 
مرزبانی استان گیلان خبر داد و گفت: در این خصوص متهمان 
21 و 44 ساله پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در 

اختیار مرجع قضائی قرار گرفتند.
کشف نوشیدنی های قاچاق در خشکیجار رشت

همچنین بنا به گزارش دیگری، فرمانده  انتظامی شهرستان رشت 
از کشف پنج هزار قوطی انواع نوشیدنی خارجی قاچاق در بازرسی 

از یک دستگاه خودرو باری نیسان در بخش خشکبیجار خبر داد.
سرهنگ محمود حافظی با بیان اینکه ماموران انتظامی بخش 
خشکبیجار حین گشت زنی و کنترل وسایل نقلیه عبوری در سطح 
حوزه استحفاظی به یک دستگاه خودرو باری نیسان مشکوک شده 
و برای بررسی آن را متوقف کردند، افزود: در بازرسی از این خودرو، 
پنج هزار قوطی نوشیدنی انرژی زا و ماءالشعیر خارجی فاقد هرگونه 

مجوز و قاچاق کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان رشت ارزش تقریبی این کشفیات را 
طبق نظر کارشناسان 2 میلیارد ریال اعلام و بیان  کرد: در این 
خصوص متهم 41 ساله با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 

در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت.

شهردار رشت در جمع مسئولین و فعالان عرصه روابط عمومی؛
پیشرفت پروژه های شهری رشت نیازمند همراهی مردم است 

 در انتقال عملکرد شخص شهردار ملاک نیست

با اقدامات انجام شده در واحد کمیسیون پزشکی مدیریت درمان تامین اجتماعی گیلان:
زمان انتظار رسیدگی به پرونده ها در گیلان به کمتر از میانگین کشوری رسید

قاچاق آرد با پوشش کود شیمیایی در گیلان

سیدرضا حسینی مالک خودرو   سواری   پیکان  تیپ  1600i   مدل 1382 به شماره موتور  
11158241048  به شما ره شا سی 0082427916  به شما ره پلاک 46 ایران  
162  ب 55  به  علت فقدان  اسناد فروش سند کمپانی  تقاضای  رونوشت  ) المثنی ( اسناد 
مذکور را نموده است  لذا چنانچه  هرکس  ادعایی در مورد خودروی مذکور دارد  ظرف مهلت 

ده روز  به دفتر سازمان فروش  شرکت ایران خودرو  واقع در پیکانشهر  ساختمان سمند  مراجعه  
نمایند . بدیهی است  پس از انقضا ء مهلت مذکور  طبق مقررات اقدام   خواهد شد . در ضمن 

اصل سند مالکیت خودرو  و برگ سبز خودرو  فوق مفقود  و ازدرجه اعتبار  ساقط می باشد.

احسان کمالی کیابانی مالک خودرو   کاربری وانت  سیستم  ارسیان  تیپ 
pu1OH7GCNG      مدل 1395 دو گانه سوز  سی ان جی   به شماره موتور  
118J0015302  به شما ره شا سی NAAB66PE1FV523236   به شما 

ره پلاک 56 ایران  223  ل 47   به  علت فقدان  اسناد فروش سند کمپانی و برگ سبز   
تقاضای  رونوشت  ) المثنی ( اسناد مذکور را نموده است  لذا چنانچه  هرکس  ادعایی در مورد 
خودروی مذکور دارد  ظرف مهلت ده روز  به دفتر سازمان فروش  شرکت ایران خودرو  واقع 

در پیکانشهر  ساختمان سمند  مراجعه  نمایند . بدیهی است  پس از انقضا ء مهلت مذکور  طبق 
مقررات اقدام   خواهد شد . در ضمن اصل سند مالکیت خودرو  و برگ سبز خودرو  فوق مفقود  

و ازدرجه اعتبار  ساقط می باشد.

سندو برگ سبز و کارت خودرو وانت نیسان مدل 1384 به شماره پلاک49--
196 ط33 به شماره موتور 300623 به شماره شاسی D94548بنام

صادق نمازی مفقود و از درجه اعتبار ساقط است

برگ سبز خودرو سواری پراید مدل 1387به شما ره پلاک 49-153ط65به 
شما ره موتور 2340186به شماره شاسS1412287442824بنام عنایت الله 

ظریفیان زاده مفقود واز درجه اعتبار ساقط است

سند کمپانی وبرگ سبز خودرو سواری سیستم سمند تیپ LX-EF7مدل 1392 رنگ 
سفید روغنی به شماره انتظامی 431ج42ایران 49وبه شماره موتور 147H0063552 و 
شماره شاسی NAACR1HS0DF920001  بنام سعید بخشش جهان آباد مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

برگ سبز پراید مدل 1385 پلاک 28 ایران 834 ل96 بنام عباس احمدی 
جوزانی  شماره موتور 1774889  شماره  شاسی S1412285989707  مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

سند وبرگ سبز موتورسیگلت آسمیگ مدل 1391شماره پلاک 
61859/691شماره موتور1052872شماره تنه 9112067بنام سیدمحسن 

گلدانی مفقود واز درجه اعتبار ساقط است
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 استاندار یزد بر پیگیری طرح های نهضت ملی مسکن از سوی دستگاه های مختلف در استان تاکید کرد و گفت: مسائل مربوط به این طرح ها باید به صورت شبانه روزی پیگیری و مانع زدایی از روند اجرای آن ها شتاب بیشتری بگیرد.به گزارش ایرنا »مهران فاطمی« در نشست 
شورای مسکن استان که به منظور بررسی میزان پیشرفت پروژه های نهضت ملی مسکن بر اساس تعهد کارگزاران و مسائل مربوط به زیرساخت های این طرح برگزار شد، با تاکید بر پیگیری امور مربوط به اجرای تعهدات دولت و عدم خلف وعده به مردم، اظهار کرد: در صورت 
عدم تحقق برنامه دلایل آن صادقانه با مردم در میان گذاشته شود.وی با بیان تعهد دولت مبنی بر تولید سالیانه یک میلیون مسکن در کشور افزود: سهم استان یزد از این طرح ساخت 60 هزار واحد مسکن است و باید این تکلیف را تا پایان عمر دولت سیزدهم به سرانجام برسانیم.

فاطمی در ادامه بر شتاب بخشی به روند پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن توسط بانک های عامل، حضور مستمر و جسورانه مدیران دستگاه های خدمات رسان در سطح وزارتخانه های متبوع برای پیگیری مسائل این حوزه را مورد تاکید قرار داد.
استاندار یزد اضافه کرد: باید با پیگیری مسائل استان در سطح ملی، مدافع حقوق یک میلیون و 200 هزار نفر شهروندان این استان باشیم.

شنبه  29 اردیبهشت  1403در استان مجموعا 141 هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده بودند که 60 هزار نفر از این تعداد پس از پالایش، تایید نهایی شدند.
 شماره 6763                            

استاندار یزد مانع زادیی از طرح های نهضت ملی مسکن را خواستار شد

تجری عضو شورای شهر گرگان خبر داد:
زیبا سازی سیمای حدود 50 واحد 

از مدارس شهر با مشارکت مدیریت 
شهری گرگان 

مدیرکل تامین اجتماعی گلستان گفت: 
آغاز فعالیت شعب کارگزاری ها 

برای پرداخت حق بیمه 

با مشارکت شهرداری گرگان ،نوسازی و آموزش و پرورش در 
قالب اجرای طرح شهید عجمیان سیمای حدود 50 واحد از 

مدارس شهر گرگان زیبا سازی می شوند. 
عضو شورای شهر گرگان از زیبا سازی سیمای تعداد 46 واحد 
از مدارس شهر در قالب اجرای طرح شهید عجمیان با همکاری 

آموزش و پرورش، نوسازی و مشارکت مدیریت شهری 
برای داشتن حیات پویایی در مدارس خبر داد.

عضو شورای شهر گرگان در جمع خبرنگاران مجتمع رسانه ای 
استرآباد با اشاره به اقدامات انجام شده از سوی مدیریت شهری 
اظهارکرد:در برخی حوزه ها از جمله بروزرسانی کارخانه آسفالت 
شهرداری بعنوان یک ضرورت و نیاز مهم توسعه عمرانی از 

نقاط قوت عملکرد خادمان مردم میباشد. 
وی افزود: در حوزه خدمات شهری، شهرداری با پرداخت ماهانه 
میلیارد ها تومان به پیمانکاران بدلیل انحصاری شدن یک رویه 
نامطلوب، عملا دستش خالی بود و با اقدام بسیار مهمی در این 
بخش با توجه به اختصاص بودجه مناسب به خرید ماشین 
آلات مورد نیاز در حوزه عمرانی صرفه جویی بسیار خوبی در 
هزینه کرد شهرداری در این راستا صورت گرفت،البته قرار شد 
این اقدام در بودجه سال آینده هم دیده شده و رقم 50 میلیارد 
تومان اعتبار به تجهیز ماشین آلات جدید شهرداری اختصاص 
یافت. وی افزود: برای اولین بار رقم 100 میلیارد تومان اعتبار به 
محلات کم برخوردار گرگان اختصاص داده شد تا در هر بخش 
به تناسب شرایط و وضعیت موجود کار انجام شود که مثلا 

فلان محله گرگان از کجا به این جایگاه رسید. 
تجری با اشاره به اقدامات خوب مدیریت شهری در موضوعات 
سد معبر ،دستفروشان از توقف شب بازار در جنب فرمانداری 
گرگان اظهار تاسف کرد و گفت: ساماندهی دستفروشان بعنوان 
قشری از جامعه شهری که امرار معاش آنها از این طریق 
انجام می شود یکی از مهمترین وظایف مسئولان و ما بعنوان 
منتخبین مردم در پارلمان محلی است که هر چه سریع تر باید 

تعیین تکلیف شود.
این عضو شورای شهر گرگان با تاکید بر اینکه وضعیت منابع 
درآمدی شهرداری از محل ماده صد باید مشخص و صرفا باید 
برای ایجاد زیرساخت های معضل ترافیک و پارکینگ عمومی 
هزینه شود افزود: برخی از نقاط شهر گرگان بخصوص در حاشیه 
مدارس دارای املاک هستند که با ارائه برنامه ریزی کارشناسی 
این معضل ترافیک برای یکبار مرتفع شود و این امر مستلزم 
طرح و برنامه است و تلاش برای مشارکت بیشتر سرمایه گذار 
در واگذاری مسئولیت به بخش خصوصی یکی از مهمترین 
راهکارهای مناسب است که تقاضای بخش خصوصی در 
خصوص استفاده از ظرفیت یکی از طبقات پارکینگ عمومی 
عدالت 17 می توانست بخشی از این مشکلات را حل کند و 

تلاش مسئولان شهری را در این راستا می طلبد. 
وی به معضل ترافیک وانت بار ها در گرگان اشاره و تصریح 
کرد: در مباحث اجتماعی مدیریت شهری هیچگاه بدنبال جمع 
کردن و پاک کردن صورت مسئله نیست بلکه بر ساماندهی 
و ارائه آموزش های لازم هم در پیگیری مکان دائمی برای 

دستفروشان و هم برای وانت بار ها تاکید دارد .
تجری در بخش دیگری از سخنان خود  به ضرورت بلند مرتبه 
سازی در شهر گرگان بدلیل وجود اراضي شیب دار تاکید کرد 
و افزود: در بسیاری از نقاط شهر گرگان با بررسی و ارزیابی 
کارشناسی در خصوص مسائل شهری بهترین طرح های 
توسعه می تواند به اجرا درآمده و تبعات منفی هم کمتر داشته 

باشد.

تأمین اجتماعی  کارگزاری های  و  شعب  فعالیت  زمان 
استان از روز چهارشنبه 26 اردیبهشت ماه لغایت دوشنبه 
31 اردیبهشت ماه 1403 تا ساعت 19 برای پرداخت 

حق بیمه ادامه دارد. 
قربان زنگانه اظهار کرد: این اقدام به  منظور همکاری با 
کارفرمایان در زمینه پرداخت بموقع حق بیمه در روزهای 

پایانی اردیبهشت ماه انجام می شود. 
وی بیان کرد : کارفرمایان برای پرداخت حق بیمه نیازی 
به مراجعه حضوری به شعب و کارگزاری های گلستان 
ندارند و می توانند در سامانه خدمات غیرحضوری این 
سازمان به نشانی es.tamin.ir حق بیمه کارکنان 
خود را پرداخت کنند. مدیرکل تامین اجتماعی گلستان 
افزود: در موارد خاص و برای رفع نواقص و اشکالات 
و  شعب  به  مراجعه  با  می توانند  کارفرمایان  احتمالی، 
کارگزاری های تأمین اجتماعی استان نسبت به پرداخت 
حق بیمه اقدام کنند. کارفرمایان محترم می توانند برای 
اطلاع از نشانی شعب این سازمان و دریافت اطلاعات 
سازمان  مردمی  نظارت  و  ارتباطات  مرکز  با  بیشتر 

تأمین اجتماعی با شماره 1420 تماس حاصل نمایند.

 البرز-خبرنگار  روزنامه معین 
معین -شهردار  روزنامه  ارسالی خبرنگار  به گزارش 
کرج میزان جذب بودجه در حوزه املاک و مستغلات 
شهرداری این کلانشهر را در سال گذشته 282 درصد 

عنوان کرد.
مهرداد کیانی شهردار کرج در گفت و گو با پایگاه 

خبری کرج امروز گفت: اداره کل املاک و مستغلات شهرداری کرج موفق شده است در 
سال گذشته با جذب 282 درصد بودجه مصوب، پیشرفت چشمگیری در مقایسه با سال 
های گذشته داشته باشد.کیانی، بودجه تملکی این اداره کل را در سال 1402 رقم 200 
میلیارد تومان عنوان کرد و افزود: این در حالی است که این اداره کل موفق شد در این سال 
نزدیک به 600 میلیارد تومان جذب بودجه قطعی داشته باشد.به گفته شهردار، تحقق این 
مهم به همت کارکنان اداره کل املاک و مستغلات، معاونت مالی و اقتصادی و سایر حوزه 
های مربوطه بوده است.وی اضافه کرد: جذب قطعی بودجه تملکات ستاد مرکز در سال 
1401 حدود 260 میلیارد تومان بوده که این رقم در سال گذشته به 600 میلیارد تومان 
افزایش پیدا کرد. این رقم رشد بیش از دو برابری نسبت به سال 401 را نشان می دهد.به 
گفته این مسئول، بخش عمده بودجه های مذکور در تملکات مرتبط با آزادراه شمالی، بلوار 
ارم، خیابان نهم شاهین ویلا، کنارگذر شرقی مهرشهر، تپه اسلام آباد و ادامه بلوار شهید 
شمس صرف شده است.کیانی، بودجه سال جاری این مجموعه را نیز رقم 208 میلیارد 
تومان ذکر کرد و ادامه داد: با تلاش و انگیزه ای که در این بخش وجود دارد امیدواریم 
جذب بودجه در سال 1403 نیز با قوت و  قدرت بیشتری پیگیری شود تا با تملک مرتبط 
با پروژه های زیرساختی و مهم شهر به خدمت رسانی مطلوب به شهروندان و عمران و 

آبادانی شهر کمک کنیم.

البرز -خبرنگار روزنامه معین
به گزارش  ارسالی خبرنگار روزنامه معین 
- مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب البرز از 
افزایش ظرفیت تأمین آب سطح استان البرز 
به میزان 70 لیتر بر ثانیه به واسطه اقدامات 
فنی و مهندسی انجام شده خبر داد.حمیدرضا 
نامداری با اعلام این خبر بیان کرد: اجرای 
لوله گذاری همزمان 3 حلقه چاه جدید الحفر 
هشتگرد  و  ،کرج  چهارباغ  شهرهای  در 
استان  آبفا  عملیاتی شد.مدیرعامل شرکت 
البرز افزود: عملیات شستشو، پمپاژ و تجهیز 
3 حلقه چاه جدید تا هفته آینده اتمام و پس 
از ورود به مدار بهره برداری، شاهد افزایش 

تأمین آب در سطح استان به میزان 70 لیتر بر ثانیه خواهیم بود.

البرز- خبرنگار روزنامه معین
طی حکم صادره از سوی مدیریت عامل شرکت 
آب و فاضلاب استان البرز، امید امینیان به عنوان 
قائم مقام مدیرعامل شرکت معرفی و منصوب 
سالن  محل  در  امینیان  امید  معارفه  شد.آئین 
اجتماعات ستاد شرکت آب و فاضلاب استان البرز 
با حضور مدیریت عامل، معاونان، مشاوران، مدیران 

ستادی، مدیران آب و فاضلاب شهرستان ها، مدیران امور آب و فاضلاب و روسای ادارات 
تابعه برگزار شد.شایان ذکر است امید امینیان فارغ التحصیل رشته مدیریت در مقطع کارشناسی 
ارشد می باشد و عضویت در هیئت مدیره شرکت آبفا جنوب غرب استان تهران، سابقه خدمت 
در حوزه های مالی و پشتیبانی، بازرگانی و قراردادها ، خدمات مشترکین و درآمد، امور اداری 
و منابع انسانی شرکت آب و فاضلاب استان تهران و مدیرکل دفتر توسعه مدیریت و تحول 

اداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور را در کارنامه فعالیت شغلی خویش دارد.

 تجـلیـل از حــاج محمـد شهــرکـی رئیـــس 
مجمع خیـرین استان گلستان به عنـوان خیر و 
خدمـات  پاس  به  کشوری  ی  نمونه  داوطلب 
فـراوان در حـوزه هـای گونــاگون و همـکاری 
و  احمـر  هـلال  جمعـیت  بـا  همیشــگی 
ارائـــه خـدمـات نـوعـدوستــانـه بـه هنــگام 
مختلف  نـــواحــی  در  متـرقبه  غیر  حـوادث 
کشـور،تاسیس 36 بانک امانات تجهیزات پزشکی 
در تمامی استان هــای ایران و ساخت درمانـگاه 

تخصـصی هلال با زیربنای 300متر مربع در گنبد کاووس
در مـراسـم تجــلیل کـه به مـناسـبت هفـته ی هــلال احمــر در تهـران بــرگـــزار 
می شــد دکــتـر پیــر حســین کـــولیــــونـــد رئیــس جمعـیت هــلال احمـر 
ایـــــران و جمـعـی از مسئــولان ارشــد کشـور حضـور  جمــهــوری اسـلامـی 
داشتـنـد.اهدای تابلوفرش مزین به چهـره ی خیـرین، تهـیه و انتشــار کــتابــــچــه ای از 
مجمـوع فعـالیت خیر نکــونـام گلسـتانی و گروهی از داوطلبان نمـونه ی کشــوری ،تهیه 
تابلو از فعالیت های مهم خیـرین در یک سـاله ی اخیر و ایجـاد نمایشـگـاه از جمله تصاویر 
درمـانگاه خیرساز هـلال احمــر در گنبـد کاووس)بـانـی، شهــرکـی( از برنامه های جـانبی 

این همـایـش بـود

جشنواره ملی آواها و نواها همزمان با هفتمین 
روز از دهه کرامت در لرستان برگزار می شود. 
به گزارش پایگاه خبری تحلیلی کلدر خبر 
ارشاد  و  فرهنگ  عمومی  روابط  از  نقل  به 
اسلامی لرستان، رویداد ملی آواها و نواهای 
دهه  از  روز  هفتمین  با  همزمان  رضوی 
محلی  موسیقی  گروه   7 حضور  با  کرامت، 
اردیبهشت ماه  پنج شنبه 27  لرستان،  استان 

جاری در محل بوستان کیو خرم آباد برگزار می شود.گفتنی است اجرای موسیقی مقامی 
ایام دهه کرامت در 8 استان )خراسان رضوی، خراسان شمالی، گلستان،  رضوی طی 
مازندران، آذربایجان شرقی، لرستان، کردستان و خوزستان( برگزار شده و آیین اختتامیه نیز 
31 اردیبهشت ماه جاری همزمان با ولادت علی بن موسی الرضا )ع( در مشهد برپا خواهد 
شد.ترویج اندیشه امامت و تحکیم نظام ولایت با محوریت شخصیت، سیره و معارف امام 
رضا علیه السلام و فرهنگ رضوی در سطح جامعه از طریق گسترش فعالیت های فرهنگی، 
هنری و رسانه ای، شناسایی، معرفی و گرامی داشت تولیدکنندگان و پدیدآورندگان برتر آثار 
فاخر فرهنگی، هنری و رسانه ای مرتبط با آن حضرت، فرآوری محتوای تولیدی جشنواره  
جهت انتشار در رسانه های اجتماعی و فضای مجازی، بسط و ترویج هنرهای آوایی با 
محوریت فرهنگ رضوی، تعامل و تبادل هنری با اقوام ایرانی در نشر نواهای مذهبی و 
حمایت از موسیقی نواحی ایران به ویژه در حوزه نواها و آواهای دینی، اهداف این رویداد 

ملی را تشکیل می دهند.

رشد بیش از 2 برابری جذب بودجه حوزه املاک و 
مستغلات شهرداری کرج

ظرفیت تأمین آب استان البرز 70 لیتر بر ثانیه 
افزایش یافت

طی حکم صادره از سوی حمید رضا نامداری:
قائم مقام مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 

استان البرز معارفه شد

تجـلیـل از حــاج محمـد شهــرکـی 
رئیـــس مجمع خیـرین استان گلستان

برگزاری جشنواره آواها و نواها در لرستان

بهترین  را  رسانه  قزوین  استانداری  و خانواده  بانوان  امور  مدیرکل 
ابزار برای مقابله با پیری جمعیت دانست.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،، کبری علیخانی بعد از 
بانوان  از زحمات  تقدیر  بانوی هلال و  ظهر سه شنبه در همایش 
بر نقش حمایت  تاکید  استان، ضمن  شاغل درجمعیت هلال احمر 
خانواده در موفقیت، تصریح کرد: یکی از مهمترین عوامل موفقیت 
اثر این  ایثار مادر و همسر است،  با  اعضای خانواده، پشتیبانی توام 
حمایت ها در برخی مشاغل مانند هلال احمر که همواره در بحران ها 

فعالند بیشتر نمایان می شود.

وی با اشاره به بحران پیری جمعیت، اظهار کرد: بحران پیری جمعیت 
برای هر جامعه ای آسیب زا است، این بحران وجوه مختلفی دارد که 
اقتصادی،  مختلف  حوزه های  در  جوان  نیروی  کمبود  به  توان  می 

اجتماعی، امنیتی در جامعه اشاره کرد.
علیخانی اظهار کرد: برای مقابله با این بحران باید اقدامات مختلفی 
صورت بگیرد که مهمترین آن استفاده از ابزار هنر و رسانه به منظور 
تغییر نگرش نسبت به سبک زندگی در حوزه ازدواج و فرزندآوری 

است.

قزوین- معاون استاندار قزوین با بیان اینکه ضعیت طلاق در استان رو 
به بهبود است بر لزوم هم افزایی دستگاه ها در تسهیل ازدواج تاکید کرد.

عباس کاظمی در دومین جلسه کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، 
زنان و خانواده استان قزوین در سال 1403 که در استانداری قزوین 
برگزار شد، با اشاره به وضعیت طلاق و ازدواج در سطح استان، بیان کرد: 
طبق گزارش های دریافتی، برای اولین بار طی چند سال گذشته روند 
رشد طلاق در کشور متوقف شده که خبر بسیار خوبی است، استان قزوین 
نیز در این حوزه نسبت به گذشته وضعیت رو به بهبودی دارد و با تلاش 

بیشتر می توان اقدامات خوبی را رقم زد.
وی ادامه داد: در حوزه جمعیت باید به صورت جدی ورود پیدا کنیم، در 
این حوزه طرح فتحان در مسیر مردمی سازی برای تحقق طرح جوانی 

جمعیت در استان ها ابلاغ شده که باید اجرایی شود.
معاون استاندار اظهار کرد: این طرح به صورت موضعی، بخش به بخش 
و حتی در وسعت روستا وضعیت جمعیت را نشان می دهد که طبق آن 

هر  جمعیت  شدن  مشخص  به  توجه  با  می گیرد،  صورت  برنامه ریزی 
بخش سهم مسئولین و مدیران هر بخش و منطقه در حوزه ارتقا جمعیت 

مشخص شده است.

وی در ادامه با اشاره به حوزه ازدواج، افزود: در این حوزه پیشنهاد می شود 
در حوزه ازدواج تمرکز بیشتری شود و هم افزایی بین دستگاه هایی که 
و  آموزش  دانشگاه ها،  مانند  دارند  را  ازدواج  حوزه  در  ظرفیت  بیشترین 

پرورش و هلال احمر صورت بگیرد.
کاظمی تاکید کرد: در گذشته ازدواج دانشجویی بیشتر مورد توجه بود 
اما اخیراً کم رونق شده است، در این راستا پیشنهاد می شود ستاد ازدواج 
دانشجویی زیر نظر معاونت جوانان اداره کل ورزش و جوانان در استان 
تشکیل و برگزار شود، با نگاه هم افزا و کار پیوسته می توان اتفاق خوبی 

را رقم زد.
وی یادآور شد: استفاده از ظرفیت مردمی در حوزه ازدواج دارای اهمیت 
ازدواج را به صورت کارگروه ویژه  است، بخشداران مسئله جمعیت و 
محلی و منطقه ای دنبال کنند، هم ظرفیت مردمی را به صورت موضعی 
ساماندهی کنند و هم اینکه ارتباط و اتصال با مجموعه مدیریتی و اجرایی 

را تسهیل ببخشند.

 عضو شورای شهر قزوین گفت: برای تامین منابع مالی و استمرار 
موفقیتهای شمس آذر در لیگ برتر فوتبال شهردار نسبت به ارایه لایحه 

حمایتی و یا در قالب واگذاری زمین اقدام کند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،قاسم اللهیاری ضمن تشکر 
از افتخار آفرینی و موفقیت های تیم فوتبال شمس آذر در مسابقات لیگ 
برتر فوتبال ایران اظهار کرد: این تیم با وجود اینکه برای اولین بار به 
مسابقات لیگ برترراه یافت نتایج بسیار خوبی را تا کنون کسب کرده 
است و علی رغم اینکه با سه امتیاز منفی بازی ها را آغاز کرد اما به سبب 
تلاشهای سرمربی و مجموعه بازکینان وعوامل تیم توانست افتخارآفرین 
باشد.وی ادامه داد: این ظرفیت در این تیم وجود دارد که بیش ازپیش 
حمایت شود و در حال حاضر که فصل نقل وانتقالات بازیکنان فوتبال 

است باید بتوانیم به نوعی حمایت هایی را داشته باشیم.
اجتماعی  افزایش شور و نشاط  باعث  تیم  این  اینکه  بیان  با  اللهیاری 
درقزوین شده است خاطرنشان کرد: حضور علاقه مندان وهواداران این 
تیم در ورزشگاه و توسعه ورزش و همچنین استفاده از این ظرفیت در 
حوزه گردشگری بسیار با اهمیت است لذا باید حمایتها از این تیم در 
همه سطوح صورت گیرد.رییس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهرقزوین خاطر نشان کرد: می توان یکسری از زمینهای شهرداری 
با کاربری های عمومی را به باشگاه شمس آذر واگذار کنیم و با توجه 
به حمایت مدیریت ارشد استان زمینه برای تغییرکاربری زمین و ایجاد 
ارزش افزوده فراهم شود و به نوعی منابع مالی برای این باشگاه ایجاد 

شود.

شهردار آبیک گفت:ما همیشه قدردان و مدیون خون شهدا هستیم و 
می دانیم که آنها به راحتی از جان خود گذشتند تا مردم ما امروز بتوانند 

در امنیت زندگی کنند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، سعید وزیری نژاد شهردار 
آبیک به همراه قربانی رئیس شورا و سید ابوذر موسوی عضو شورای شهر 
در راستای تکریم مقام والای شهدا با حضور در بیت معزز شهیدان بهیار 
و حسین اکبری زیارانی از شهدای دوران دفاع مقدس با مادر و خانواده 

گرانقدر این شهیدان دیدار و گفتگو کردند. 
وزیری نژاد گرامیداشت یاد و خاطره رشادت ها و ایثارگریهای شهدای 
دوران دفاع مقدس گفت دیدار با خانواده شهدا و ایثارگران برای مسئولان 
یک افتخار و فرصتی مغتنم و موجب تجدید روحیه برای خدمت به مردم 

است.
ایثارگران مقام والایی در  شهردار آبیک با بیان اینکه خانواده شهدا و 
بهترین  اهدای  با  شهیدان  خانواده  افزود  دارند  متعال  خداوند  پیشگاه 
عزیزان خود در راه دفاع از انقلاب و کشور کار بزرگ و عظیمی را انجام 

دادند.
وی یاد آور شد ما همیشه قدردان و مدیون خون شهدا هستیم و می 
دانیم که آنها به راحتی از جان خود گذشتند تا مردم ما امروز بتوانند در 

امنیت زندگی کنند.
در این دیدار با اهدای لوح سپاس از سوی شهردار و اعضای شورای 

اسلامی شهر از مقام شامخ شهدا و خانواده معظم شهدا تجلیل شد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین گفت: در گام اول، نیازمند 
سی هکتار زمین برای احداث شهرک تخصصی چاپ و نشر در استان هستیم.

 به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،حسین براتی مدیر کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان قزوین گفت: طبق تفاهم نامه ای که از طرف معاونت امور 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با سازمان صنایع کوچک و شرکت 
شهرک های صنعتی ایران وزارت صنعت، معدن و تجارت مبنی بر راه اندازی 
شهرک های تخصصی چاپ در سطح استانهای کشور منعقد گردید، شهرک 
تخصصی چاپ در استان قزوین راه اندازی می شود.وی اظهار کرد: با توجه 
و  فرهنگی، صنعتی  در عرصه های  نشر  و  نقش صنعت چاپ  و  اهمیت  به 
اقتصادی کشور و ضرورت ایجاد و تجمیع این صنعت از طریق شهرک های 

صنعتی تخصصی، تفاهم نامه ای به همین منظور از طرف معاونت امور فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی 
ایران وزارت صنعت،معدن تجارت مبنی بر راه اندازی شهرکهای تخصصی چاپ 
و نشر در سطح استانهای کشور منعقد شد.مدیرکل فرهنگ ارشاد اسلامی استان 
قزوین ادامه داد: در راستای اجرای این تفاهم نامه که متضمن همکاری و اهتمام 
مشترک در ایجاد راه اندازی و تجمیع صنایع چاپ و نشر در شهرکهای صنعتی 
بود، اقدام به تشکیل جلسات هماهنگی با حضور اعضای اتحادیه چاپخانه داران 
قزوین، انجمن شرکتهای چاپ و بسته بندی و همچنین نماینده شهرک های 
صنعتی استان قزوین در این خصوص را نمودیم که پس از بررسی های اولیه و 
لازم در این خصوص مقرر شد حدود 30 هکتار از اراضی شهرک های صنعتی به 

عنوان درخواست اولیه متقاضیان و مدیران چاپخانه و شرکتهای چاپ و بسته 
بندی استان جهت راه اندازی این شهرک ارایه گردد تا اقدامات بعدی و عملیاتی 
آن توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و شرکت شهرک های صنعتی 

استان انجام گردد.

 استاندار قزوین گفت: در پی سفر معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهور به استان قزوین، تفاهم نامه همکاری فی 
استانداری قزوین و معاونت علمی ریاست جمهوری منعقد  بین  ما 

خواهد شد.
دستاوردهای  نمایشگاه  از  بازدید  حاشیه  در  اعلایی  محمدمهدی 
استان  استان قزوین در جمع خبرنگاران اظهار داشت:  بنیان  دانش 
قزوین جزو استان های پیشرو در اقتصاد دانش بنیان است و در سال 
1402 به عنوان استان نخست کشور در این حوزه انتخاب شده است.

وی افزود: سفر معاون علمی و فناوری رئیس جمهور فرصت مناسبی 
است تا وضعیت دانش بنیان استان را هر چه بیشتر بهبود داد و در 
همین راستا تفاهم نامه ای فی ما بین استانداری قزوین و معاونت 

علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری منعقد خواهد 
شد.

استان  امکانات  و  اختیارات  نامه  تفاهم  این  انعقاد  با  گفت:  اعلایی 
قزوین در زمینه دانش بنیان افزایش پیدا خواهد کرد و شقوق مختلف 

دانش بنیان در استان قزوین ساری و جاری خواهد شد.
استاندار قزوین اضافه کرد: حمایت مجموعه مدیریتی استان و فراهم 
کردن بستر رشد منجر به کسب رتبه نخست شده است و این حمایت 
ها در ادامه مسیر بیشتر خواهد شد تا این جایگاه حفظ شود دانش 

بنیان در اختیار عموم مردم قرار گیرد.

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قزوین:
رسانه بهترین ابزار مقابله با پیری جمعیت است

استاندار قزوین خبر داد؛
 انعقاد تفاهم نامه استانداری قزوین و معاونت علمی ریاست جمهوری

معاون استاندار قزوین:وضعیت طلاق در استان قزوین رو به بهبود است

رییس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قزوین تاکید کرد؛
قبل از نقل و انتقالات لیگ برتر از تیم فوتبال شمس آذر  حمایت شود

شهردار آبیک استان قزوین:ما همیشه قدردان و مدیون خون شهدا هستیم

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین:

شهرک تخصصی چاپ و نشر در استان قزوین راه اندازی می شود
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معاون وزارت بهداشت گفت: نرخ باروری در کشور هایی مثل ژاپن، کره، ایتالیا، آلمان، کشور های اسکاندیناوی و ... بسیار پایین آمده است.
حسین فرشیدی، معاون درمان وزارت بهداشت در نشست خبری »هفته ملی جمعیت« گفت: نرخ باروری در افغانستان حدود 6، پاکستان بالای چهار، کشور های حوزه جنوبی خلیج فارس تقریبا 2، عراق 2.5 و ترکیه هم مثل ایران 

است یعنی 1.6. ایران در نرخ باروری در دنیا در رتبه های میانی قرار دارد.
 به گزارش خبرگزاری دانشجو، او افزود: نرخ باروری در کشور هایی مثل ژاپن، کره، ایتالیا، آلمان، کشور های اسکاندیناوی و ... بسیار پایین آمده است.

معاون وزارت بهداشت : ایران در نرخ باروری بدترین وضعیت را در منطقه دارد

شنبه  29 اردیبهشت  1403
 شماره 6763                            

به اعتقاد محقق پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم جوی، کاهش 
سرعت سامانه »غرب وزان عرض های میانی« به دلیل گرمایش زمین 
موجب شده تا این سامانه به عرض های پایین تر نفوذ کند و نه فقط از 
روی دریای مدیترانه که از روی دریای سرخ نیز عبور کند و رطوبت 

این دو دریا از طریق عربستان به جنوب ایران برسد.
ملی  پژوهشگاه  علمی  هیات  عضو  بنی،  نادری  عبدالمجید  دکتر 
اقیانوس شناسی و علوم جوی در خصوص بارندگی های بهار سال 
جاری، گفت: امسال منطقه جنوب غرب آسیا، از جمله ایران، بهار 
مرطوب تری را تجربه کرده اند. بسیاری از محققان این شرایط را به 

طور عمده به رویداد ال نینو نسبت می دهند.
به گزارش ایسنا، وی ال نینو را شرایطی دانست که دمای سطحی 
آب اقیانوس در مرکز و شرق اقیانوس آرام به طور متوسط بالاتر 
از میانگین است و بروز این پدیده می تواند به طور قابل توجهی بر 

الگو های آب و هوای جهانی تأثیر بگذارد.
نادری خاطر نشان کرد: در مورد جنوب غربی آسیای، ال نینو می تواند 
منجر به افزایش بارندگی در طول ماه های بهار شود. البته این مسئله 
صرفاً به پدیده ال نینو محدود نیست، بلکه عامل مهم دیگر تغییر 
اقلیم ناشی از افزایش گاز های گلخانه ای است که موجب شده است 

تا دمای سطح کره زمین نسبت به متوسط بلندمدت افزایش یابد.

عضو هیات علمی پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم جوی تاکید 
کرد: در طی سال 2023 دمای متوسط کره زمین نسبت به میانگین 
بلند مدت در حدود یک و نیم درجه افزایش را تجربه کرد و در بسیاری 
از مناطق جهان رکورد های جدیدی از گرمای هوا شکسته شد.وی با 
بیان اینکه بارش در ایران به طور عمده ناشی از سامانه هایی است که 
از اقیانوس اطلس شمالی منشأ می گیرد و غالباً در طی فصل زمستان 
و بهار موجب بارش در کشور می شود، یادآور شد: با گرم شدن زمین 
و به ویژه افزایش تبخیر از سطح اقیانوس ها، مقادیر بخار موجود در 
جو افزایش می یابد.نادری ادامه داد: در طی سال 2023 دمای سطح 
آب در اقیانوس اطلس شمالی به طور متوسط بیش از یک درجه 
سانتی گراد نسبت به متوسط بلندمدت افزایش داشته است و این روند 

افزایشی همچنان ادامه دارد. همین امر موجب شده است تا مقادیر 
بیشتری از بخار آب به سمت شرق، از جمله منطقه غرب آسیا روانه 
شود. مسئولیت انتقال این بخارات بر عهده سامانه ای است که ما آن 
را سامانه »عرض های میانی« می دانیم و سامانه مدیترانه ای بخشی از 
آن است.این محقق پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی گفت: اتفاقی که 
امسال افتاد، آن است که سرعت سامانه غرب وزان عرض های میانی 
به دلیل گرمایش زمین کمتر شد. همین امر، این فرصت را فراهم 
کرد تا این سامانه به عرض های پایین تر نفوذ کند و نه فقط از روی 
دریای مدیترانه که از روی دریای سرخ نیز عبور کرده و رطوبت این 

دو دریا را از طریق عربستان به جنوب ایران برساند.
وی خاطر نشان کرد: شرایطی که امروزه در اثر تغییرات اقلیمی بر 
زمین حاکم شده است، کار پیش بینی بلندمدت اقلیمی را مشکل 
می کند. آنچه در آن شکی نیست، این است که ما باید خودمان را 
برای شرایط اقلیمی جدیدی آماده کنیم. این شرایط جدید با تغییر 
رژیم بارش، سیل، خشکسالی، بارندگی های تابستانی و به طور کلی 

شرایط حدّی همراه خواهد بود.
نادری اضافه کرد: تغییرات اقلیمی بر الگو های آب و هوایی تأثیر 
می گذارد و برخی از مناطق را مرطوب تر و برخی دیگر را خشک تر 

می کند.

با بررسی شاخص میزان استطاعت در سال2023 کلان شهرهای 
شیراز، تهران، اصفهان و مشهد در وضعیت بحرانی قرار دارند. اوضاع 

در دیگر کلان شهرها هم به همین شکل است.
به گزارش اکونگار، به نقل از جماران، مرکز پژوهش های مجلس 
اعلام کرد: عرضه مسکن لزوما به معنای حل مشکل گروه های کم 
درآمد و اقشار کم برخوردار نیست. استطاعت خانوارهای مزبور در 
سطحی است که با تسهیلات بانکی نیز امکان ورود به بازار مسکن 
را نمی دهد، چرا که اگر متوسط قیمتی کمتر مربع واحد مسکونی را 
در نظر بگیریم، توان تملک خانوارهای شهری پنج دهک نخست 

درآمدی، زیر 50 مترمربع است.
پیش بینی وضعیت بازار مسکن در نیمه اول سال/ درصد تغییرات 

قیمت مسکن مشخص شد
مرکز پژوهش های مجلس با بررسی سیاست های برنامه هفتم 
ابر  اعلام کرد: در تحلیل  توسعه درخصوص مسکن، در گزارشی 

چالش مسکن؛ با کاهش مستمر تولید سالیانه مسکن 
در یک دهه اخیر و همراه شدن آن با تکانه های بزرگ 
اقتصاد کلان، موج های تورمی و تشدید سرمایه ای 
کلان  سمت  به   مهاجرت  افزایش  مسکن،  شدن 
شهرها و هم افزایی این سه کلان روند، موجب به 
وجود آمدن طولانی ترین و شدیدترین موج افزایش 
قیمت مسکن بوده است. با کاهش مستمر استطاعت 
مسکن خانوار، سهم اندکی از تقاضای مصرفی امکان 
تأمین یا خرید خانه دارند و عمده تقاضاهای جدید 
اتباع و مهاجرت های شغلی و  و زوج های جوان، 

تحصیلی به  ناچار وارد بازار استیجاری می شوند.
سیاستهای ارائه شده برای مسکن، ماهیت برنامه ای 

ندارد
سکوت برنامه هفتم نسبت به مسکن کم درآمدها و 

نظام استیجاری
لایحه  دستاورد  مهمترین  کلان،  ارزیابی  یک  در   
و  متمرکز  نگاه  مسکن،  بخش  در  هفتم  برنامه 
پرداختن به بخش مسکن در قالب یک فصل با ابعاد 
و ارکان آن است، اما فصل مسکن مواد 49 تا 55 
چندان ماهیت برنامه ای ندارد و به جای ارائه نقشه 

راه و بسته جامع برنامه میان مدت بخش مسکن، صرفا در سه حوزه 
مشخص: الف: افزایش دامنه اختیارات وزارت راه و شهرسازی به 
عنوان مجری، ب: اصلاح و تغییر قانون جهش تولید مسکن و ج: 
استفاده حداکثری از ابزار زمین برای تحقق برنامه های بخش مسکن 
تأکید داشته است. درحالی که انتظار می رفت در امتداد اصول قانون 
اساسی و سیاستهای کلی و چارچوب آمایش سرزمین مبتنی بر مسئله 
محوری پاسخ صریحی برای مسکن کم درآمدها، استطاعت مسکن، 
نظام استیجار، تاب آوری و مدیریت بحران، مدیریت شهری، نظامات 

شهرسازی و توسعه منطقه ای و آمایش سرزمین ارائه شود.
موجودی مسکن در شرایط بحرانی نیست

اگرچه تولید مسکن کمتر از نیاز است ، ولی موجودی مسکن در 
شرایط بحرانی نبوده و توزیع آن متناسب با تقاضا نیست.

بافتهای شهری  داخل  در  بخش خصوصی  توسط  که  واحدهایی 
ساخته می شود که به علت هدایت های ناآگاهانه قوانین و مقررات 
و ساختار بوروکراسی مرتبط با این بخش، عمدتا منجر به ساخت 
واحدهای با میانگین مساحت130متر مربع، متوسط سطح زیربنای 
واحدهای مسکونی تکمیل شده، می شود که با استطاعت عمده 

خانوارها فاصله دارد.
مهمترین بحران بخش مسکن، کاهش جدی استطاعت مسکن 

خانوار
مبتنی بر شاخص های برنامه ریزی مسکن، مهمترین بحران بخش 
مسکن، کاهش جدی استطاعت مسکن خانوار و پس از آن کیفیت 

و تاب آوری بناهاست.
دولت از شعار ساخت یک میلیون مسکن در سال عقب نشست؟!

پیشنهادی  درماده 49 لایحه  هدفگذاری سرفصل بخش مسکن 
دولت به نظر می رسد دچار اشتباه شکلی است و به جای تعیین برش 
های هدف سالیانه یک میلیون واحد مسکونی، اعداد به صورت هدف 

تجمعی در انتهای برنامه درج شده  است.
جای خالی طرح جامع مسکن، وظیفه بر زمین مانده قانون جهش 
تولید مسکن، در راهبری بخش مسکن برنامه هفتم مشهود است. 
شفاف  و  دقیق  و  تفصیلی  آمار  انتشار  عدم  کنار  در  موضوع  این 
پیشرفت اجرای قانون جهش تولید مسکن، موضوع ماده 19 همین 
قانون و عدم ارائه قیمتهای بازار مسکن و اجاره بهای مناطق شهری 
در مقطع زمانی پیش از بررسی برنامه هفتم در مجلس، ابهام ها وعدم 
قطعیت های برنامه ریزی را دو چندان کرده  است. مواد طرح شده در 
بخش مسکن نقشه راه روشن ییش روی مواجهه با بحران استطاعت 

مسکن، بد مسکنی و مسائل بافتهای ناکارآمد، مستأجران و واقعیت 
ها و محدودیت های بخش مسکن نمی گذارد.

به دغدغه قانون اساسی برای اولویت دهی به مسکن نیازمندان توجه 
شود

به نظر می رسد دغدغه مترقی قانون اساسی در حوزه مسکن در 
اولویت پرداختن به مسکن نیازمندان، کارگران و روستاییان در تحقق 
باید  کماکان  نیازمندتر،  اولویت  با  اساسی  قانون  ویکم  اصل سی 
سرلوحه اقدام باشد. درواقع اولویت مداخله دولت در بازار مسکن برای 

اقشار آسیب پذیراست.
هدف گذاری دستیابی به جمعیت 8 درصدی در سواحل جنوبی کشور 

دور از دسترس است
هدف گذاری دستیابی به جمعیت 8 درصدی در سواحل جنوبی کشور 
مبتنی بر اشراف به تحولات توسعه منطقه ای در کشور، ملاحظات 
جمعیت شناسی و رصد تجارب توسعه منطقه ای نظیر میدان گازی 

پارس جنوبی و رشداشتغال و مهاجرپذیری، به نظر دور از دسترس 
است و تفاوت زیادی با سناریوهای محتمل حداکثری، مهاجرپذیری 

ناشی از رشد اقتصادی و اشتغال و افزایش طبیعی جمعیت دارد.
آینده نگری ودستیابی به افقهای مطلوب و      بهره گیری از فناوریهای 
نو در مسکن و شهرسازی، گذار به  سمت شهر هوشمند و بهره       گیری 
از هوش مصنوعی در برنامه ریزی و مدیریت شهری، آینده نگری 
در تغییرات الگوهای سکونت، فعالیت و حمل و نقل، تغییرات الگوی 
مسکن و معماری و فناوری ساخت مسکن و تغییر الگوی زیست 

شهرها در برنامه مشاهده نمی شود.
احکام لایحه پیشنهادی برنامه هفتم توسعه در بخش مسکن، فاقد 
رویکرد راهبردی و نگاه کلان و آینده نگر است و بیشتر معطوف به 
رفع موانع اداری و اجرایی روز در پیشبرد قانون جهش تولید مسکن، 
مصوب 24/ 6/ 1400 است. احکام این لایحه بیشتر ماهیت اصلاح 
و تکمیل قوانین موجود یا احکام دائمی را دارد و با وجود پیکره بندی 
نسبتا مناسب سرفصل ها، شرایط تحول در طول دوره پنج ساله 

برنامه در محتوای مواد مشهود نیست.
مواد طرح شده در بخش مسکن، نقشه راه روشنی پیش روی مواجهه 
با بحران استطاعت مسکن، مستاجران، بدمسکنی و مسائل بافتهای 
طرحهای  پیشرفت  محدودیتهای  و  واقعیتها  همچنین  و  ناکارآمد 

مسکن نمی گذارد.
تولید مسکن در 1400و 1401 کمتر از500 هزار واحد در سال بوده 

است
رشد بخش ساختمان در دهه 90، منفی 3.6

بخش ساختمان به دلیل نارسایی های مختلف در بازه زمانی دهه 
1390 تا 1399 رشد منفی6. 3 درصد داشته و آمار تولید مسکن طی 
سالهای 1400و1401 نیز کماکان کمتر از500 هزار واحد مسکونی 

در سال بوده است.
به ازای هر خانوار یک مسکن وجود دارد

شاید سر منشا اثر بخشی محدود اقدامات در حوزه مسکن با وجود 
تمام تلاشهای مستمر در دست اقدام را در دو موضوع بتوان جستجو 
مهمترین  عنوان  به  تولید  استنباط کسری  نخست،  موضوع  کرد: 
بحران بخش مسکن است. اگرچه تولید مسکن کمتر از نیاز است، 
ولی موجودی مسکن در شرایط بحرانی نیست و حتی به ازای هر 

خانوار یک مسکن وجود دارد.
با رشد چشمگیر قیمت مسکن در سالهای 1398 و1399، بالاترین 
طول دوران انتظار به مسکن در این سالها برآورد شده  است. به طوری 

که در سال 1399 یک خانوار شهری در کشور برای خانه دار شدن 
حدود 42 سال زمان لازم دارد تا با میانگین درآمد خود و سطح قیمت 
مسکن امکان خرید یک واحد مسکونی 100 متری را به دست آورد. 
این شاخص در همان سال برای دهک های اول تا چهارم درآمدی به 

ترتیب حدود 172 ،98 ، 77و 64 سال محاسبه شده  است.
35 سال زمان برای خانه دار شدن با درآمد متوسط جامعه

تا سال 1401 و کند شدن رشد قیمت  افزایش سطح درآمدها  با 
مسکن تا این سال شاخص طول دوران انتظار برای میانگین کشور 
به 5 .31 سال کاهش یافت  و برای دهکهای اول تا چهارم نیز به 
ترتیب به 5. 123 ،69 ،54 . 46سال رسیده، اما همچنان این شاخص 
بسیار بالا بوده و نشان دهنده آن است که یکی از نیازهای اولیه 
هر خانواری در کشور به سختی  تأمین می شود و به طور متوسط 
خانواری که در سال1401 تشکیل شده باشد، با سطح درآمد میانگین 
جامعه، حدود 35 سال برای صاحب خانه شدن زمان نیاز دارد که عدد 

قابل ملاحظه ای است.
از  نیمی  از  بیش  شهری،  مناطق  در 
خانوارهای هر دهک به مسکن در استطاعت 

دسترسی ندارند
شهرهای  کلان  در  مسکن  تأمین  چالش 

کشور پیچیده تر می شود
خانواری به مسکن در استطاعت دسترسی 
دارد که سهم هزینه مسکن او، کمتر از30 
درصد کل هزینه های آن خانوار باشد. در 
مناطق شهری، بیش از نیمی از خانوارهای 
هر دهک به مسکن در استطاعت دسترسی 
ندارند. با بررسی شاخص میزان استطاعت در 
سال2023 در بین شهرهای مختلف، شیراز 
و تهران و اصفهان و مشهد شرایط بحرانی 
دارد و بعد از آن نیز دیگر کلان شهرها قرار 
می گیرند. در واقع چالش تأمین مسکن در 

کلان شهرهای کشور پیچیده تر می شود.
عرضه مسکن لزوما به معنای حل مشکل 
گروه های کم درآمد و اقشار کم برخوردار 

نیست
توان تملک خانوارهای شهری پنج دهک نخست، زیر 50 مترمربع 

است
افزون مسکن  روز  تقاضای  به  پاسخ  برای  دولتها  با وجود تلاش 
مقرون به صرفه، بررسی در این زمینه نشان  می دهد که عرضه 
مسکن لزوما به معنای حل مشکل گروه های کم درآمد و اقشار 
کم برخوردار نیست. استطاعت خانوارهای مزبور در سطحی است 
که با تسهیلات بانکی نیز امکان ورود به بازارمسکن را نمی دهد، 
چراکه اگر متوسط قیمتی کمتر مربع واحد مسکونی را در نظر بگیریم، 
توان تملک خانوارهای شهری پنج دهک نخست درآمدی، زیر 50 

مترمربع است.
باید عدم تطابق لازم بین الگوی ساخت و عرضه مسکن با الگوی 
تقاضای مسکن حتی در برنامه های حمایتی را در تأمین مسکن 
گروه های کم درآمد مدنظر قرار داد. این مسئله بیشتر ناشی از وجود 
ضوابط و مقررات صلب شهرسازی و معماری است؛ به ویژه آنکه 
و  پارکینگ  ضوابط  و  گذاری  توده  نحوه  اراضی،  تفکیک  ضوابط 
ضوابط نما با توان مالی خانوارهای کم درآمد و اقشار کم برخوردار 

سازگاری ندارد.
وضعیت اجاره بها در پایتخت و کلانشهرها بسیار بحرانی است

رشد بیشتر شاخص اجاره بها در شهرهای کوچک و میانی نسبت 
به کلانشهرها

مضاف بر آنکه نه تنها وضعیت اجاره بها در پایتخت و کلانشهرها 
بهای  اجاره  شاخص  تغییرات  بررسی  بلکه  است،  بحرانی  بسیار 
مسکن در نقاط شهری کشور حاکی از رشد بیشتر شاخص اجاره 
به  میانی نسبت  تا حدودی شهرهای  و  بها در شهرهای کوچک 
کلانشهرهاست؛ چراکه در اغلب شهرهای کوچک به سبب برخی 
از ملاحظات اجتماعی و همچنین به صرفه نبودن خرید مسکن به 
قصد اجاره دادن در مقایسه با پایتخت و کلانشهرها، عرضه مسکن 

استیجاری در مقیاس بسیار اندکی صورت می گیرد.
به دلیل استطاعت پایین عمده خانوارهای کشور برای تأمین مسکن، 
متراژهای متوسط بیشترین میزان تقاضای مصرفی را دارند. درحالی 
متراژهای  برای  تولید مسکن  برای  پروانه های صادره  عمده  که 
بزرگ هستند. این عدم همخوانی سبب شده  است که بسیاری از 
اقشارمتوسط در دستیابی به واحدهای مسکونی با متراژ متناسب با 
استطاعت خود ناکام مانده و در عین حال واحدهای بزرگ متراژ بدون 

متقاضی از چرخه مصرف بیرون بمانند.

بازگشت النینو به ایران ؟

یک میلیون مسکن و وعده ای که به تاریخ پیوست؟

معمای چند جرعه آب
تحلیل روز 

شلیک به میانجیگری ؟
اکوایران: تا کنون درگیری های زیادی میان حماس و اسرائیل بوده است که در آن ها قطر 
نقش مهمی در کاهش تنش ایفا کرد. با این حال، بحران کنونی غزه به دلیل گستردگی 
آسیب های انسانی، امنیتی و سیاسی و پیامدهای دیگر آن، در دوحه به شکلی متفاوت 

ادراک می شود.
به گزارش اکوایران، از زمان شروع جنگ غزه در اکتبر گذشته، قطر نقشی اساسی به عنوان 
میانجی بین حماس و اسرائیل ایفا کرده است. اما اگر دوحه نتواند حماس را متقاعد کند 
که اسرای اسرائیلی را در هفته های آتی آزاد کند، ممکن است مجبور شود در میزبانی خود 

از دفتر سیاسی این گروه فلسطینی تجدید نظر کند.
به نوشته امواج مدیا، در نوامبر 2023، تلاش های میانجی گری قطر، در کنار سایر کشورها، 
منجر به آزادی بیش از 100 اسیر در غزه - از جمله 80 اسرائیلی- شد. بلافاصله پس از 
آن یک آتش بس هفت روزه برقرار شد. دوحه در ژانویه سال جاری نیز پیشرفت دیگری 
را تسهیل کرد، زمانی که با فرانسه برای ارسال داروهای حیاتی برای اسرای باقیمانده 

اسرائیلی، در ازای کمک های بشردوستانه برای غیرنظامیان غزه، هماهنگ شد.
با این حال، از آن زمان تاکنون هیچ پیشرفت عمده ای وجود نداشته است - چه در مورد 
آزادی اسرا و چه در مورد وضعیت کلی غزه. در واقع، با شروع حمله نیروهای اسرائیلی به 
رفح- جایی که دست کم یک میلیون غیرنظامی در آن مستقر هستند- وضعیت فاجعه بار 

در منطقه محصور ساحلی ممکن است حتی از این هم بدتر شود.
به میانجی شلیک نکنید

در حالی که بحران غزه همچنان در حال گسترش است، قطر همواره تاکید کرده است که 
موفقیت هر توافق احتمالی به آمادگی و تعهد حماس و کابینه بنیامین نتانیاهو برای سازش 
بستگی دارد. دوحه همچنین معتقد است که جایگاه میانجی گری این کشور به آن اهرم 
فشاری بر گروه فلسطینی نمی دهد. در عوض، خود را به عنوان یک شریک معتبر معرفی 

می کند که با همه طرف ها ارتباط برقرار می کند.
نکته مهم این است که این کشور ثروتمند عرب خلیج فارس به تنهایی عمل نمی کند، 
بلکه بخشی از یک تلاش بزرگتر برای میانجیگری با همکاری کشورهایی مانند مصر، 
بریتانیا و ایالات متحده است. با این حال، قطر به طور مداوم بیشترین انتقادات را از سوی 
مقامات اسرائیل دریافت کرده است. در حالی که این واکنش ها به دلیل میزبانی دوحه 
از دفتر سیاسی حماس از سال 2012 است، منتقدان نادیده می گیرند که این بر اساس 

درخواست واشنگتن بوده است.
سیاستمداران آمریکایی نیز از قطر انتقاد کرده اند. سناتور جمهوری خواه، تد باد، ماه گذشته 
لایحه ای را ارائه کرد که به طور بالقوه می تواند به وضعیت قطر به عنوان »متحد اصلی غیر 
ناتو« آمریکا پایان دهد. در همین حال، استنی هویر، نماینده دموکرات مجلس نمایندگان، 
دوحه را متهم کرد که به حماس اجازه می دهد از میانجیگری خود برای »گرفتن امتیازات 

بیشتر از اسرائیل« استفاده کند، و در نتیجه خواستار ارزیابی مجدد روابط دوجانبه شد.
لبریز شدن صبر قطر

قطر در 12 سال گذشته چنین انتقاداتی را متحمل شده و آن را محصول جانبی اجتناب 
ناپذیر جایگاه میانجی خود دانسته است. با این حال، به نظر می رسد که صبر دوحه به پایان 

رسیده است - با عواقب احتمالی گسترده برای همه طرف های درگیر.
نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر ماه گذشته در یک کنفرانس مطبوعاتی با دیپلمات 
ارشد ترکیه اعلام کرد که این کشور در پی یک سری اتهامات نادرست، در نقش میانجی 
خود بازنگری می کند. در حالی که بعید است که قطر به طور کامل از جایگاه خود به 
عنوان واسطه دست بکشد، به نظر می رسد هدف این هشدار به حداقل رساندن فشارهای 
بیشتر، با طولانی شدن بحران غزه بوده است. با نگاهی به آینده، دو عامل اصلی تفکر 
قطر در مورد میانجی گری میان اسرائیل و حماس را شکل می دهند: هزینه های سیاسی 

و چشم انداز پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در نوامبر 2024.
فاکتور اول: سیاست خارجی انعطاف پذیر و پوست کلفت

تصمیم قطر برای میزبانی از حماس مبتنی بر این ایده بوده است که ایالات متحده آن را 
به عنوان یک بازیگر ضروری در یکی از پایدارترین درگیری های منطقه می بیند و چنین 

نقشی جایگاه گسترده تر قطر را به عنوان یک میانجی با نفوذ بیشتر تثبیت می کند.
تا کنون درگیری های زیادی میان حماس و اسرائیل بوده است که در آن ها قطر نقش 
بازسازی و  به  از طریق میزبانی گفتگوها و همچنین کمک  مهمی در کاهش تنش 
تلاش های بشردوستانه ایفا کرد، اگرچه در مقیاس محدودتر از وقایع 7 اکتبر به بعد بودند. 
حتی با وجود اینکه اسرائیل و سیاستمداران آمریکایی از دوحه انتقاد می کردند، اتهامات 

کوتاه مدت تحمل می شد زیرا خواسته های سیاسی بلندمدت قطر بر آن ها ارجح بود.
با این حال، بحران کنونی غزه به دلیل گستردگی آسیب های انسانی، امنیتی و سیاسی 
و پیامدهای دیگر آن، در دوحه به شکلی متفاوت ادراک می شود. از آنجایی که درگیری 
می تواند تشدید شود، کالیبراسیون استراتژیک قطر کاملًا واضح است. در واقع، صحبت 
در مورد ارزیابی مجدد نقش میانجی، فاصله گرفتن تدریجی دوحه از پیامدهای بالقوه 
درگیری و سناریوی »روز بعد« است. به عنوان مثال، این احتمال وجود دارد که تعدادی 
از اسرای اسرائیلی که در دست حماس هستند، دیگر زنده نباشند. علاوه بر این، با وجود 
نامشخص بودن مقیاس اقدام اسرائیل در رفح، باید در نظر گرفت که سازمان ملل متحد 
تشخیص داده است که بازسازی غزه چندین دهه طول خواهد کشید و ده ها میلیارد دلار 

هزینه خواهد داشت.
بدون یک استراتژی روشن که از تشدید بیشتر تنش جلوگیری کند، قطر باید به طور فعال 
مزایای درگیر شدن در یک مارپیچ نزولی دائمی را که منابع اقتصادی و سیاسی آن را 

تخلیه می کند، بررسی کند.
فاکتور دوم: »دوباره پیمان ابراهیم را عالی کنیم«؟

در حالی که هنوز برای ارزیابی قطعی زود است، نظرسنجی ها به طور فزاینده ای نشان 
می دهد که ترامپ ممکن است در ژانویه 2025 به کاخ سفید بازگردد. در دوره قبلی ریاست 
جمهوری 2017-2021، برنامه سیاست خارجی او بر عادی سازی روابط کشورهای عربی 
با اسرائیل متمرکز بود. در همین راستا، ترامپ در سال 2020 میزبان امضای توافقنامه 
ابراهیم بود که بین بحرین و امارات متحده عربی با تل آویو روابط برقرار کرد. به طور قابل 

توجهی، قطر یکی از طرفین این روند یا توافق نبود.
با شروع جنگ غزه در اکتبر گذشته، امضاکنندگان پیمان ابراهیم خود را در موقعیتی 
بسیار آسیب پذیر دیدند و سعی کردند تصمیمات خود را برای مردمی که از رفتار اسرائیل 
خشمگین شده اند توجیه کنند. اگر ترامپ در انتخابات آتی پیروز شود، احتمالًا توافقنامه 
ابراهیم را به عنوان مبنای رویکرد ایالات متحده در قبال مسئله فلسطین در نظر خواهد 
گرفت، که به نفع امضاکنندگان عرب توافق خواهد بود و در عین حال قطر را در برابر 
انتقادات شدیدتر آسیب پذیر می کند. با این حال، حتی اگر جو بایدن در سمت خود باقی 

بماند، اتهامات فعلی سیاستمداران آمریکایی علیه قطر احتمالا ادامه خواهد داشت.
یکی از بازیگران کلیدی که پویایی های سیاسی داخلی ایالات متحده در رابطه با موضوع 
فلسطین را تشخیص می دهد، عربستان سعودی است. پادشاهی به طور فزاینده ای آمادگی 
خود را برای عادی سازی روابط با اسرائیل اعلام کرده است، اما تنها به عنوان بخشی 
از یک طرح بزرگتر که شامل امتیازات امنیتی و هسته ای بزرگ از سوی ایالات متحده، 

همراه با پیشرفت در جهت ایجاد یک کشور مستقل فلسطینی باشد.
اگر عربستان سعودی عادی سازی با اسرائیل را در دوران بایدن یا ترامپ انتخاب کند، 
نقش فعال تر عربستان در غزه احتمالًا قطر را به هدف آسان تری برای سیاستمداران 
آمریکایی تبدیل خواهد کرد - به ویژه اگر پادشاهی مایل به ایفای نقشی عمده در بازسازی 

سیاسی غزه و به طور گسترده تر فلسطین، در سناریوی »روز بعد« باشد.
در مجموع، از نظر تصمیم گیرندگان قطری، میزبانی دفتر سیاسی حماس ممکن است 
پیش نیاز حیاتی برای ایفای نقش مهم در مناقشه اسرائیل و فلسطین نباشد. به این ترتیب، 
دوحه احتمالًا در حال بررسی جابجایی این دفتر به کشور ثالث است، به ویژه با توجه به 
این که حماس -حداقل در شکل فعلی آن- بعید است که پس از پایان جنگ نقش مهمی 

در غزه ایفا کند.

»آب چاه بخورید ولی آب معدنی نخورید!«؛ چند 
فضای  در  عنوان  این  با  ویدئویی  که  است  روزی 
که  جالبی  حرف های  است.  شده  وایرال  مجازی 
توسط مدیر آزمایشگاه کنترل کیفیت مواد غذایی 
درباره آلودگی برخی محصولات، مخصوصا آب های 

معدنی گفته شد.
نویسنده تهمینه سبحانی شاد - گروه جامعه

وی می گوید: »استفاده از آب چاه در نهایت به ایجاد 
سنگ کلیه منجر می شود و به مراتب بهتر از مصرف 
بسته بندی شده، در  آب های معدنی است. آب های 
بطری های پت ریخته می شود که پلیمری و دارای 
شرایط خاص هستند. گرما و سرما، مونومرهایی را از 
این بطری ها آزاد می کند.« اما این طرف ماجرا مهدی 
انصاری، مدیرکل آزمایشگاه  های مرجع سازمان غذا 
و دارو اظهارنظر در این مورد را که مصرف آب چاه 
فقط به بروز سنگ کلیه منجر می شود، غیرمسئولانه 
و غیرکارشناسی می داند. البته چند سال پیش بود 
که آلودگی آب  های معدنی و وجود نیترات بیش از 
حد مجاز در برخی برندهای آب معدنی مطرح شده 
بود امابالاخره مردم نگران استفاده از آب های معدنی 
باشند یا آب چاه را جایگزین این آب ها کنند؟گویا 
استفاده از آب های معدنی برای خودش به مسأله ای 
تبدیل شده است. آب هایی که به ظاهر از چشمه  ها 
و آب های زیرزمینی پُر می  شوند، آیا همان گونه که 
روی بدنه بطری ها درج شده، حاوی املاح ضروری 
و املاح جزئی مورد نیاز بدن هستند؟ یا برای فروش 

بیشتر این جملات روی آنها حک می شود؟
   هر آبی، معدنی نیست!

با گرم تر شدن هوا بازار خرید آب معدنی حسابی داغ 
می شود و سوپرمارکت ها، آب میوه فروشی ها و حتی 
دکه های روزنامه فروشی هم بیش از هر چیز دیگری 
آب می فروشند اما گفتن چنین ادعاهایی که آب چاه 
بهتر از آب معدنی است، نگرانی های دیگری را به 
نگرانی مردم اضافه می کند.در این خصوص جلیل 
میرمحمدی، عضو کمیسیون بهداشت مجلس به 
یکی از رسانه ها می گوید: »در حوزه تولید و عرضه 
آب معدنی های موجود در بازار، متأسفانه نظارت های 
سازمان  و  بهداشت  وزارت  دارو،  و  غذا  سازمان 
صنعت، معدن و تجارت رضایت بخش نیست. درصد 
قابل توجهی از آب های به اصطلاح معدنی که در 
اختیار مردم قرار دارد، آب معدنی نیست، بلکه آب 
لوله کشی شهر است که آن را با اشعه ماورای بنفش 
ضدعفونی می کنند و با تفاوت قیمت چند ده برابری 
نسبت به آب شهری به فروش می رسانند.« در این 
میان کم نیستند خانواده هایی که میزان خریدشان از 
آب های معدنی در این روزها که هوا کمی گرم تر 
از  خبری  که  خانواده هایی  می شود.  بیشتر  است، 
نظارت ها و وضعیت سلامت این آب ها ندارند. البته 
نظر مهدی انصاری، مدیرکل آزمایشگاه  های مرجع 
سازمان غذا و دارو چیز دیگری است. وی توضیح 
بسته بندی،  آب  های  عرضه  و  تولید  »در  می دهد: 
فرآیندهای صنعتی رعایت شده و مجوزهای لازم 
پس ازبررسی ها و آزمایش های متعدد گرفته می شود. 
هرمحصول شرایط نگهداری مجزایی دارد که توسط 
تولیدکننده در بسته بندی محصول اعلام می شود که 
مصرف کننده، فروشنده و توزیع کننده ملزم به رعایت 
الزامات انبارداری، حمل و نقل و نگهداری هستند.« 
اینجاست که مردم پس از شنیدن صحبت ها و اخبار 
ضدو نقیض از مسئولان، دچار سردرگمی و نگران 

سلامتی شان می شوند.
  بلاتکلیفی مردم

خبرنگار جام جم پیگیری های متعددی را از سازمان غذا 
و دارو انجام داد ولی متاسفانه حاضر به گفت وگویی 
به  وفقط  نشدند  موضوع  این  پیرامون  اختصاصی 
اخبارمنتشرشده در این خصوص اکتفا کردند.با این 
حال ما پس از گفت وگو با دکتر سیدرضا فیروزمنش، 
استاد دانشگاه ومتخصص پلیمر،نظرش را در این باره 
جویاشدیم. وی به جام جم می گوید:»گفتن این گونه 
موارد به صورت صفر و صدی اصلا امکان پذیر نیست 
و بدون اشاره به محل، موقعیت و اندازه گیری های 
خاص همچون سختی آب و...نمی توان اظهارنظر 
کرد. از نظر من ابراز چنین نظراتی استدلال یک 
فرد غیرمتخصص است؛ چراکه برای هر اظهارنظری 
در خصوص مواد تشکیل دهنده، پارامترهای مهمی 
وجود دارد.«وی همچنین بر این باور است هر چیزی 
باید  باشد، حتما  نهفته  که پشت آن یک تجارت 
استانداردهای آن به صورت بسیار دقیق بررسی شود.

با توجه به مباحث مطرح شده، به نظر می رسد مردم 
همچنان در بلاتکلیفی باقی مانده اند. با این حال بهتر 
است کمی در استفاده از آب های معدنی جانب احتیاط 
را رعایت و از یخ زدگی آب ها در بطری و نگهداری 
جلوی آفتاب و دمای بالا جلوگیری کنند. از طرفی به 

یکباره برای نوشیدن آب شیرجه نزنند!
با خیال راحت آب معدنی بنوشید

معصومه تکلو، کارشناس اداره کل غذایی و آشامیدنی 
سازمان غذا و دارو هم این اطمینان را به مردم داده که 
با وجود کنترل سه سطحی سلامت آب های معدنی، با 
خیال راحت از آب های بسته بندی شده استفاده کنند.  
پلیمر مورد مصرف جهت  وی می گوید: »گرانول 
بسته بندی این آب ها، پلیمر پلی اتیلن ترفتالات است 
که از دو منومر اتیلن گلیکول و اسید ترفتالیک تحت 
خلأ دما و زمان معین و با ایجاد پیوند کووالانسی 
میان دو منومر مذکور در رآکتور پتروشیمی تولید 
می شود. این شرکت پتروشیمی دارای گواهی مناسب 
برای مصرف انسان از آزمایشگاه های داخل و خارج 
کشور است؛ بنابراین قرار گرفتن بطری آب در معرض 
نور آفتاب یا انجماد آن در فریزر، قادر به تخریب 
ترکیبات  خروج  و  آب  یک بارمصرف  بطری های 

فتالات از پلیمر نمی شود.«
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حقوق ۱5 میلیونی وزنه برداران 
المپیکی، تعجب دبیرکل کمیته ملی 

المپیک را هم برانگیخت

ابهام در ریاست این صندلی !

سایر اخبار

7 ترمز اینترمیامی بدون مسی کشیده شد
اینترمیامی در روزی که فوق ستاره آرژانیتنی را به دلیل مصدومیت در اختیار نداشت، در هفته چهاردهم لیگ آمریکا برابر اورلاندوسیتی به تساوی رسید تا ترمز بردهای این تیم پس از 5 مسابقه کشیده شود.

به گزارش ایرنا، تیم فوتبال اینترمیامی  در هفته چهاردهم لیگ MLS آمریکا برابر اورلاندو سیتی به میدان رفت.
اینترمیامی در این دیدار که لیونل مسی را به دلیل مصدومیت در اختیار نداشت، برابر اورلاندو به تساوی بدون گل رسید. این اولین تساوی اینترمیامی پس از 5 برد متوالی بود.

اینترمیامی با توجه به این تساوی 28 امتیازی شد و جایگاهش را در صدر جدول حفظ کرد. 

پرونده »فساد در فدراسیون فوتبال« علاوه بر مس رفسنجان دامن دیگر 
باشگاه ها را هم می گیرد.

به گزارش مشرق، فدراسیون فوتبال مهدی تاج، در یکی از بحرانی ترین 
روزهای خود قرار گرفته، زیرا پرونده فساد در باشگاه مس رفسنجان، پای 
بعضی از مدیران این فدراسیون را به قوه قضائیه و دادگاه بازی کرده 
است. از حدود سه هفته پیش شایعاتی درباره فساد بعضی از مدیران، 
چهره های ورزشی و اهالی رسانه در پرونده ای قطور شنیده می شد تا 
این که رسانه ها از چند روز قبل به صورت رسمی فاش کردند پرونده به 

دادگاه رفته و متهمان برای ادای توضیحات مقابل قاضی ظاهر شده اند.
اطلاعات تکمیلی حکایت از آن دارد که مشکل حادتر بوده و مهدی تاج 
به ناچار مجبور شده مدیران فدراسیون را گردهم جمع کند تا تصمیمی 
برای آینده بگیرند. با وجود حضور حداقل سه مدیر عالی رتبه فدراسیون در 
پرونده فساد، مهدی تاج همچنان بر ادامه فعالیت آنها تاکید دارد. نهادهای 
نظارتی به فدراسیون فشار آورده اند همان طور که چهار ایجنت و دلال 
فوتبال را تا اطلاع ثانوی از فوتبال محروم کرد، سریعا مدیران درگیر در 
پرونده را کنار بگذارد و دراطلاعیه ای اعلام کند اگر ثابت شود نقشی در 

ماجرا نداشته اند، دوباره به محل کار خود برمی گردند.
اعتراف یک فوتبالی

پرونده فساد در باشگاه مس رفسنجان به سال 1400 بازمی گردد. منابع 
خبری در فدراسیون فوتبال فاش کردند موضوع ناپدید شدن مقداری 
دلار و تعداد زیادی سکه بهار آزادی است. پرونده به مرور اتفاقات این 
باشگاه در لیگ دسته اول و سپس صعود به لیگ برتر مربوط می شود. 
یکی از افراد مطلع در این پرونده به روزنامه »جام جم« گفت: »در این 
پرونده یکی از مسئولان فدراسیون فوتبال که پایش گیر است، منکر شده 

و گفته خبری نداشته و اگر هم زد و بندی صورت گرفته، از جانب او نبوده 
اما یکی دیگر از مسئولان به طول کامل پذیرفته که در جریان تخلفات 
و رشوه ها بوده است. به همین جهت دادگاه تا حدودی به یافته های 
خوبی رسیده است. یکی دیگر از مسئولان سازمان لیگ هم که درگیر 

ماجراست نکته هایی را تایید کرده است...«
و  شده  حاضر  دادگاه  در  هم  رسانه ای  معروف  فعال  دو  بین  این  در 
توضیحاتی ارائه داده اند که اظهارات یکی از آنها به طور کامل رد شده 
است. این فرد اعلام کرده در جریان این ماجرا نبوده و پای افراد دیگری 
را وسط کشیده است. او اخیرا در یک باشگاه لیگ برتری هم فعالیت 
می کرد اما برکنار شد و احتمالا دیگر حق ورود به فوتبال را ندارد چراکه 
در دهه 80 نیز یک بار به دلیل ارتباط با دلالان فوتبال دستگیر و روانه 

زندان شده بود.
با وثیقه آزاد هستند

معاون سابق تیم مس رفسنجان عامل لو رفتن خیلی از اتفاقات پشت 

پرده بوده است. او اعتراف کرده رشوه زیادی پرداخت شده و پای آدم های 
زیادی وسط است. البته در لابه لای اعترافاتش به این نکته اشاره کرده 
که در بعضی باشگاه ها هم این اتفاقات انجام شده و باید به پرونده آنها 
هم رسیدگی شود. این یعنی ماجرا گسترده تر از این حرف هاست و احتمال 
دارد با تکمیل اطلاعات، پای افراد، مدیران و چهره های رسانه ای دیگری 
به پرونده باز شود. در حال حاضر مدیرعامل و معاون سابق این باشگاه 
رفسنجانی با قید وثیقه آزاد هستند ولی دادگاه این پرونده در هفته جاری 
تشکیل شده و تمام آنها که درگیر بوده اند مقابل قاضی حاضر شده و 

توضیحات خود را داده اند.
دادگاه ویژه؟

در این میان بعضی نهادها برای پاکسازی هر چه زودتر فوتبال، خواهان 
برگزاری دادگاهی ویژه شده اند. یکی از ضعف ها این است که معمولا 
بررسی پرونده ها به درازا می کشد و در نهایت خیلی از اسناد و مدارک از 
بین می رود و بعضی گناهکاران هم می توانند از فرصت پیش آمده استفاده 
و تبرئه شوند. درباره این پرونده ولی تاکید روی برگزاری دادگاه ویژه با 
فوریت سریع است تا بلافاصله به پرونده رسیدگی و متهمان را معرفی 
کنند. فدراسیون فوتبال نیز در شک و تردید است که دستور موقت برای 
برکناری مدیران خود را صادر کند یا نه؟ دیروز اتفاقا یکی از مباحث مهم 
در جلسه تاج و بعضی از اعضای هیات رئیسه همین بوده و هنوز به 
نتیجه مشخصی نرسیده اند. موضوع این است که مهدی تاج نیز پذیرفته 
که مشکلاتی وجود دارد و حتی قبول کرده در بحث داوری، بعضی 
اشتباهات نه سهوی که عمدی است! به همین دلیل حتی به مسئولان 
مربوطه گفته برای جلوگیری از فساد بیشتر باید هر چه زودتر زمینه را 

برای کاهش اشتباهات عمدی مهیا سازند.

دارنده مدال طلا و نقره پیکارهای کشتی آزاد قهرمانی 
جهان گفت: یکی از چالش های مهم ما در 4 سال آینده 
در وزن های 57، 65 و 74 کیلوگرم است و اگر از الان 

برنامه ریزی نکنیم با مشکل مواجه خواهیم شد.
عباس حاج کناری روز .... در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در 
خصوص پشتوانه سازی برای تیم ملی کشتی آزاد، اظهار 
داشت: برای پشتوانه سازی عوامل مهمی از جمله شرایط 
اردویی، انتخاب نفرات و حضور در مسابقات متعدد دخیل 
آزمون خطا  یا  برای کسب تجربه  المپیک جایی  است. 
نیست بلکه برای موفقیت در این بازی ها از 4 سال قبل 

برنامه ریزی کرد تا کار به اما و اگر کشیده نشود.
ارزیابی چندین  امسال  اتفاقات  از  یکی  یادآور شد:  وی 
نفر در وزن 57 کیلوگرم از سوی کادر فنی بود که این 
رویکرد هیچ وقت نتیجه گرا نخواهد داد به طور قطع این 

بی ثباتی به تیم ملی ضربه می زند و سرمربی تیم ملی نمی تواند از 
سرمایه ها در مسابقات به بهترین شیوه ممکن استفاده کند.

حاج کناری یادآور شد: ملاک انتخاب در تیم ملی، حضور در مسابقات 
مختلف است تا پس از آزمون های مختلف، اعتماد سرمربی کشتی گیر 
قطعی شود. نبود چنین رویه ای به طور قطع چالشی خواهد بود که در 

سالیان آینده می تواند انگیزه مدال را برای ما کاهش دهد.
دارنده مدال طلای جهان گفت: یونس امامی در وزن 74 کیلوگرم 
در  آمریکایی کار سختی  و  برخی مدعیان روسی  به وجود  توجه  با 
با  زیادی  تفاوت  کشورها  سایر  در  انتخابی  سیستم  دارد.  پاریس 
کشورمان دارد چرا که رقابتی شدن در این وزن می تواند منجر به 
انتخاب فرد نهایی شود. یکی از چالش های مهم ما در 4 سال آینده 
در وزن های 57، 65 و 74 کیلوگرم است و اگر از الان برنامه ریزی 

نکنیم با مشکل مواجه خواهیم شد.
حاج کناری: به فکر پشتوانه سازی برای سه وزن المپیکی باشیم/ فشار 

را از دوش آزادکاران برداریم
مربی سابق تیم ملی کشتی آزاد همچنین در خصوص کناره گیری از 
کادر فنی تیم ملی تاجیکستان نیز، گفت: با توجه به اینکه استخدام 
با تیم ملی تاجیکستان به  شرکت ملی نفت هستم، برای همراهی 
مشکلات کاری  برخوردم. برای ادامه همکاری با این کشور نیازمند 
مرخصی بودم تا در تمرینات حضور داشته باشم و حتی نامه نگاری 
و پیگیری هایی مختلفی از سوی وزارت ورزش و فدراسیون کشتی 
انجام شد که تاثیری نداشت و مجبور شدم از این تیم کناره گیری 

کنم.
تاجیکستان  آزاد  کشتی  المپیکی  سهمیه های  خصوص  در  وی 

 2 جذب  به  اقدام  کشور،  این  کشتی  فدراسیون  داد:  توضیح  نیز 
کشتی گیر روس در وزن های 65 و 74 کیلوگرم کرد که تا حدودی 
در  المپیک  گزینشی  مسابقات  در  راسادین  ویکتور  بودیم.  موفق 
استانبول، توانست سهمیه المپیک را در وزن 74 کیلوگرم بگیرد. 
او مدعیان بزرگی از جمله چرمن والیف آلبانیایی و سونر دمیرتاش 
این کشتی گیر،  سال  و  به سن  توجه  با  که  داد  را شکست  ترک 
پاریس آخرین آوردگاه او خواهد بود. راسادین کشتی گیری درگیر و 
زهرداری نیست، برگ برنده او در شیوه محافظه کارانه در مبارزات 

است.
از  تعدادی  تابعیت  تغییر  به  توجه  با  شد:  یادآور  حاج کناری 
کشتی گیران روسی، می توان شاهد رد و بدل شدن فنون زیبا در 
بازی ها بیشتر  این  المپیک بود که تا حدودی سطح رقابت را در 

خواهد کرد.
شانس مدال در سه وزن وجود دارد

دارنده نشان طلا و نقره کشتی آزاد جهان گفت: همیشه المپیک از 
حساسیت بالایی برخوردار بوده و کشورها با تمام توان خود گام در 
این مسابقات می گذارند. در این مدت محدود باید فشارها را از روی 
تیم و نفرات برداشت. اما امکان کسب طلای المپیک دور از ذهن 

نیست هرچند بستگی به روز کشتی گیر و سایر رقبا دارد.
حاج کناری ادامه داد: نتایج کشتی، غیرقابل پیش بینی  است چرا که 
در المپیک توکیو نفراتی به فینال راه یافتند که کسی انتظار نداشت. 
در پاریس در سه وزن 65، 86 و 125 کیلوگرم امید به مدال داریم 
و در اوزان 74 و 97 کیلوگرم باید نمایندگان کشورمان مسیر سختی 
را سپری کنند تا مدال آور شوند. معتقدم پاریس جام شگفتی هاست و 

بازنده و برنده را نمی توان از قبل مشخص کرد.

آگهی فقدان  سند مالکیت 
آقای  نقی  رمضانی  مالک ششدانگ  پلاک 2228  فرعی  از 23  اصلی  برابر  درخواست  شماره 
140162655088000349 مورخه  1401/12/22   با ارائه  دو برگ  استشهادیه  شهود  که تحت  
شماره  20395   مورخه 1401/12/16   دفتر  خانه  43   شهر ماسال  مورد  تایید و گواهی  قرار  
گرفته  است اعلام  نموده که سند  مالکیت  ششدانگ  یک قطعه  زمین   محصور  بمساحت  
200   مترمربع  بشماره  پلاک 2228 فرعی از 23   اصلی  واقع در  قریه  چلمه سرا  سنگ  اصلی  
23   بخش  26 گیلان  ذیل ثبت  6408  در صفحه  358   دفتر  26/63   بنام  ذبیح اله رمضانی 
آهکلانی صادر و تسلیم گردیده است  و سپس  برابر سند  انتقال  قطعی  شماره  690  مورخه  
84/2/29  دفتر  136   ماسال  قطعا  به آقای  نقی  رمضانی  آهکلانی   منتقل گردیده است  وبرابر  
سند    رهنی  شماره  30322  مورخه  85/6/9   دفتر   خانه   43  ماسال  نزد بانک  تجارت  
برهن  گذاشته  شده است   سپس مورد  ثبت برابر   صورتمجلس تفکیکی  شماره 12539  مورخه  
86/12/4    این اداره   به شش  قطعه ) چهارواحد  آپارتمان  و دو قطعه  پارکینگ (  تفکیک  گردیده 
است و اسناد مالکیت  قطعات  اول و سوم  و چهارم   تحت  پلاک های  2880 و 3398 و 3617   
فرعی  از 23 اصلی  صادر و  تسلیم گردیده  است  و برابر  اسناد  قطعی  به غیر  منتقل  گردیده  ولی  
در خصوص   قطعه دوم  تفکیکی  که بصورت  ششدانگ  یک دستگاه  آپارتمان  در طبقه   اول   
بمساحت  133/05  مترمربع  تاکنون  سوابق صدور  سند مالکیت   بنظر  نرسیده  است  و کماکان  
در مالکیت  آقای نقی  رمضانی  باقی مانده است  اعلام  نموده که اصل سند مالکیت  مذکور  را 
به جهت  جابجایی   لوازم  مفقود گردیده  است  و درخواست  صدور  سند مالکیت  المثنی  ملکی  
خودش را  ازاین اداره  نموده است   لذا مراتب  به استناد  تبصره  1 ماده  120  آیین نامه  اصلاحی  
قانون ثبت  آگهی   و اعلام میگردد هرکس  مدعی  انجام معامله  یا وجود سند  مالکیت  مذکور  
پلاک فوق   نزد خود  می باشد  میتواند  ظرف مدت  ده روز  از انتشار  اگهی  به ثبت  محل مراجعه 
و اعتراض خود را  ضمن  ارائه  اصل سند  مالکیت  یا سند معامله  تسلیم  نماید  و اگر ظرف  مهلت 
مقرر  اعتراض  اقدام  ننماید  و یا درصورت  اعتراض  اصل سند  مالکیت  ارائه  نشود  برابر مقررات  

نسبت به  صدور سند مالکیت المثنی  بنام مالک اقدام  میگردد .
 تاریخ انتشار  روز شنبه مورخه 1403/2/29  

 مهدی معین زاده -  رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک ماسال - از طرف  صائمه   امجدی
م- الف:915/2728 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل
برابر راي   بشماره  140360318013000686  مورخه 1403/1/25    هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  سیاهکل  ،  
تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    الهه عبد الهی  چالکسرائی فرزند   حسن  
به ش ش 5170051816    کد ملی 5170051816    صادره از  سیاهکل  -   ششدانگ  یک 

قطعه زمین  با بنای احداثی  به مساحت  325/23   مترمربع
به شماره پلاک  فرعی  1686    مفروز و مجزی شده  از 58  فرعی  ازسنگ اصلی  97   واقع در 

قریه چالکسرا    سیاهکل  بخش 16  به نشانی  - شهرستان سیاهکل  چالکسرا  از مورد  مالکیت   
آقای   حسن عبدالهی چالکسرائی

لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم از مجاوران 
و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاک فوق واخواهي داشته باشد 
میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد اسناد شهرستان  
سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن 
را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات 

نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/13

سرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی
م- الف : 456/1 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل
برابر راي   بشماره  140360318013000684   مورخه 1403/1/25    هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  سیاهکل  ،  
تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    الهام عبد الهی  چالکسرائی فرزند   حسن  
به ش ش 5170000715     کد ملی 5170000715     صادره از  سیاهکل  -   ششدانگ  یک 
قطعه زمین  با بنای احداثی  به مساحت  43 /322   مترمربع به شماره پلاک  فرعی  1684     مفروز 
و مجزی شده  از 58  فرعی  ازسنگ اصلی  97   واقع در قریه چالکسرا    سیاهکل  بخش 16  

به نشانی  - شهرستان سیاهکل  چالکسرا  از مورد  مالکیت   آقای   حسن عبدالهی چالکسرائی
لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم از مجاوران 
و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاک فوق واخواهي داشته باشد 
میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد اسناد شهرستان  
سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن 
را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات 

نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/13

سرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی
م- الف : 455/1 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل
برابر راي   بشماره  140360318013000685    مورخه 1403/1/25    هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  

سیاهکل  ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    شهربانو نصیری  قشلاق  
فرزند   طالب   به ش ش 33     کد ملی 5179984246     صادره از  سیاهکل  -   ششدانگ  
یک قطعه زمین  با بنای احداثی  به مساحت  25 /321   مترمربع به شماره پلاک  فرعی  1687  
مفروز و مجزی شده  از 58  فرعی  ازسنگ اصلی  97   واقع در قریه چالکسرا    سیاهکل  بخش 
16  به نشانی  - شهرستان سیاهکل  چالکسرا  از مورد  مالکیت   آقای   حسن عبدالهی چالکسرائی

لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم از مجاوران 
و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاک فوق واخواهي داشته باشد 
میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد اسناد شهرستان  
سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن 
را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات 

نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/13

سرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی
م- الف : 457/1 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل
برابر راي   بشماره  140360318013000687   مورخه 1403/1/25    هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  سیاهکل  ،  
تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    شهربانو نصیری  قشلاق  فرزند   طالب   
به ش ش 33     کد ملی 5179984246     صادره از  سیاهکل  -   ششدانگ  یک قطعه زمین  
با بنای احداثی  به مساحت  69 /345   مترمربع به شماره پلاک  فرعی  1685  مفروز و مجزی 
شده  از 58  فرعی  ازسنگ اصلی  97   واقع در قریه چالکسرا    سیاهکل  بخش 16  به نشانی  - 

شهرستان سیاهکل  چالکسرا  از مورد  مالکیت   آقای   حسن عبدالهی چالکسرائی
لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم از مجاوران 
و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاک فوق واخواهي داشته باشد 
میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد اسناد شهرستان  
سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن 
را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات 

نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/2/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/3/13

سرپرست  ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی
م- الف : 458/1 

رؤیای ناجی یووه: باید قهرمان همه 
جام ها شویم

گریه ناراحت کننده آلگری: همین 
حالا اخراجم کردید!

فسـادی کـه فـدراسیون پـذیرفت؟

حاج کناری: به فکر پشتوانه سازی برای سه وزن المپیکی باشیم
 فشار را از دوش آزادکاران برداریم

دوشان ولاهوویچ، ستاره یوونتوس، معتقد 
است که تیمش باید با هدف قهرمانی پا 
در تمامی رقابت ها بگذارد.رؤیای ناجی یووه: 

باید قهرمان همه جام ها شویم
به گزارش »ورزش سه«، یوونتوس شب 
جام  رقابت های  فینال  دیدار  در  گذشته 

حذفی فوتبال ایتالیا به مصاف آتالانتا رفت و موفق شد با نتیجه 0-1 برابر 
این تیم به پیروزی برسد و جام قهرمانی این مسابقات در این فصل را از آن 

خود کند.
پیروزی  وارد دروازه حریف کرد که یک  را ولاهوویچ  بازی  این  تک گل 
ارزشمند و بسیار مهم را برای آنها به ارمغان آورد و باعث شد که یووه فصل را 
بدون جام به پایان نبرد. او همچنین با گلی که زد جایزه بهترین بازیکن زمین 
را از آن خود کرد و در آستانه دو گله شدن در این بازی بود که گل دومش به 

دلیل خطای آفساید مردود اعلام شد.
این ستاره یوونتوس پس از پایان این بازی در گفتگو با اسپورت مدیاست اظهار 
داشت: »من فقط می توانم از هم تیمی هایم تشکر کنم چون ما می دانیم که در 
طول این سال همه کار انجام دادیم و با تمام سختی هایی که داشتیم توانستیم 
به هر دو هدفی که داشتیم برسیم. از دست دادن سری آ باعث تاسف است 

اما اینتر شایستگی قهرمانی را داشت. 
امشب دیدار فینال را برابر تیمی بزرگ برگزار کردیم. به آنها هم تبریک 
می گویم اما از همین حالا به فکر فتح جام های بیشتر با یوونتوس هستم. 
به هدفی که در قهرمانی جام حذفی و کسب سهمیه لیگ قهرمانان داشتیم 
رسیدیم. فصل آینده باید با هدف قهرمانی در تمامی جام ها وارد شویم چون 
یوونتوس هستیم و این در دی ان ای ماست و انتظاری است که همه هواداران 

از ما دارند.«

مکس آلگری، سرمربی یوونتوس، 
پس از قهرمانی با این تیم بسیار 
جلوی  نتوانست  و  شد  احساساتی 

اشک هایش را بگیرد.
سه«،  »ورزش  گزارش  به 
دیدار  در  گذشته  شب  یوونتوس 
فینال رقابت های جام حذفی ایتالیا 

روبروی آتالانتا به میدان رفت و موفق شد با یک گل برابر این تیم پیروزی 
برسد و جام قهرمانی این مسابقات را از آن خود کند تا این فصل را بدون 

جام به پایان نبرده باشد.
آلگری در چند هفته اخیر بسیار تحت فشار بوده و شایعات بسیاری درباره 
نظر  به  است.  رسیده  گوش  به  یوونتوس  هدایت  از  او  برکناری  احتمال 
می رسد که این موضوع باعث شده است که او تحت تاثیر قرار بگیرد و 
شب گذشته نتوانست در گفتگو با خبرنگاران جلوی احساساتی شدنش را 

بگیرد و به گریه افتاد.
را  ریختنش  اشک  در حالی که سعی می کرد جلوی  ایتالیایی  مربی  این 
بگیرد به خبرنگاران گفت: »من بسیار خوش شانس هستم چون عضوی 
از باشگاه های بزرگ بوده ام. هنوز هم هستم و به همین دلیل خوشحالم. 
امشب باید جشن بگیریم چون مدعی قهرمانی نبودیم. باید به آتالانتا به 

خاطر سبک بازی اش تبریک بگویم.
از همه مهم تر دوست دارم برای این تیم در رقابت های لیگ اروپا آرزوی 
موفقیت کنم. یوونتوس همیشه به معنای پیروزی و قهرمانی است و امشب 
توانستیم این کار را انجام دهیم. من فقط می توانم از بازیکنانم تشکر کنم 

چون یک پیروزی بسیار خوب را به من و به این باشگاه هدیه کردند.«
او همچنین در پاسخ به سوالی درباره میراثی که او پس از سه سال در این 

باشگاه به جای گذاشت از او پرسید: »همین حالا من را اخراج کردید؟«

علی داوودی، ملی پوش دسته فوق سنگین وزنه برداری 
المپیکی  وزنه برداران  به  که  ناچیزی  حقوق  از  ایران، 
پرداخت می شود گلایه کرد و گفت که این مبلغ حتی 

دبیرکل کمیته ملی المپیک را هم متعجب کرده است.
 وزنه بردار سنگین وزن کشورمان گفت، حقوق پرداختی 
کمیته ملی المپیک به وزنه برداران، تعجب دبیرکل این 

کمیته را نیز به دنبال داشته است.
فوق  دسته  ملی پوش  داوودی  علی  تسنیم،  گزارش  به 
سهمیه  کسب  به  موفق  که  ایران  وزنه برداری  سنگین 
وزنه برداران  شرایط  درباره  است،  شده   2024 المپیک 
کشورمان اظهار داشت: شرایط مان روز به روز بهتر می شود 

تا بهترین نتیجه را در المپیک بگیریم.
وی درباره پس دادن حقوق دریافتی از کمیته ملی المپیک 
تعجب  خیلی  شد،  داده  که  حقوقی  از  کرد:  خاطرنشان 
کردم. هفته گذشته با مناف هاشمی )دبیرکل کمیته ملی 
المپیک( صحبت کردم و خودش هم از مبلغ ماهانه 15 
میلیون تومان تعجب کرد. آنهایی که کارشناسی کرده اند، 
یا مشکل داشته اند تا شرایط را نمی دانستند. با این وجود، 
بگیریم.  را  نتیجه  بهترین  تا  ادامه می دهیم  را  تمرینات 

هاشمی هم قول داد که دستور مساعدت می دهد.
اینکه ریکاوری در  بیان  با  ایران  وزنه بردار فوق سنگین 
وزنه برداری طول می کشد و ملی پوشان از هفته آینده وارد 
تمرینات سنگین می شوند، در مورد افُت تالاخادزه گفت: 
نمی دانم دلیلش چیست که تالاخادزه کمی رو به افُت است 
و با رکوردهایش فاصله دارد. به هر حال ما تمرین می کنیم 

و امیدوار به شگفتی سازی هستیم.
به  که  می شود  سال  دو  کرد:  تصریح  خاتمه  در  وی 
وزنه برداری کم لطفی می شود. نمی دانم چه دلیلی دارد که 
ساز مخالف می زنند، اما پوست مان کلفت شده است. روی 
کاغذ می گویند که شانس مدال نداریم. الان با 15 میلیون 
تومان نمی توان برای المپیک آماده شد. ما همه آپشن های 
لازم برای افزایش حقوق را انجام داده ایم، اما حساب و 

کتاب ها دقیق نبوده است.

محرومیت دو ساله شهاب الدین عزیزی خادم، رئیس سابق 
فدراسیون فوتبال،  )25 اردیبهشت( به پایان می رسد.

به گزارش همشری آنلاین، اتفاقاتی که برای شهاب الدین 
عزیزی خادم در فوتبال ایران رخ داد، یکی از خبرسازترین 
اخیر  سال های  در  فوتبال  فدراسیون  مدیریتی  موارد 
فدراسیون  انتخابات  در  می شود.عزیزی خادم  محسوب 
به عنوان رئیس فدراسیون  اسفند 1399  فوتبال در 10 
برگزیده شد. با اینکه در دوره ریاست عزیزی خادم، فوتبال 
ایران سریع ترین صعودش به جام جهانی را جشن گرفت 

اما عمر مدیریت او حتی به یک سال هم نرسید.
عزل جنجالی با بندی که حذف شد

اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در 28 بهمن 1400 
دست به اقدامی بی سابقه زدند؛ آن ها با استفاده از یکی 
از بندهای اساسنامه وقت فدراسیون فوتبال، عزیزی خادم 
را به صورت موقت از ریاست فدراسیون عزل کردند. در 
آن جلسه مقرر شد در مجمع فوق العاده فدراسیون فوتبال 
10 خرداد 1401 درباره رئیس عزل شده تعیین تکلیف 
برگزاری  به  مانده  روز  چند  اردیبهشت 1401  شود. 25 
مجمع فوق العاده، یک اتفاق جنجالی دیگر رقم خورد و 
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال طی حکمی عزیزی خادم 
را به مدت دو سال از هرگونه فعالیت فوتبالی محروم کرد. 
همین حکم باعث شد تا از حضور عزیزی خادم در مجمع 
10 خرداد جلوگیری شود و او بدون تعیین تکلیف توسط 
تاج هم  مهدی  گذاشته شود.  کنار  فدراسیون  از  مجمع 
هشتم شهریور به عنوان رئیس جدید از مجمع رای گرفت.

وقتی آیین نامه دچار ابهام است
عزیزی خادم و همکارانش در دو سال ونیم گذشته عنوان 
کردند که عزل رئیس سابق قانونی نبوده است. آن بندی 
که هیات رئیسه با استناد به آن عزیزی خادم را به صورت 
موقت عزل کرده بود، از اساسنامه حذف شده و به هرترتیب 
این اقدام اعضای هیات رئیسه با انتقاد گروهی از اهالی 
اعضای  مقطع  آن  در  هم  آن سو  در  شد.  روبرو  فوتبال 
هیات رئیسه و کمیته اخلاق تاکید داشتند در دوره ریاست 

عزیزی خادم تخلفاتی صورت گرفته است.
دو سال از حکم کمیته اخلاق درباره عزیزی خادم می گذرد 
و محرومیت او امروز )25 اردیبهشت( یا نهایت فردا )26 
اردیبهشت( به پایان می رسد. او می تواند از فردا به فوتبال 
برگردد و حتی برای دوره بعد انتخابات فدراسیون فوتبال 
هم نامزد شود، اما معمای اصلی پس از پایان محرومیت دو 

ساله عزیزی خادم موضوع دیگری است.
رئیس  برکناری  فیفا  و  فوتبال  فدراسیون  قوانین  طبق 
فدراسیون یا باید با رای مجمع باشد یا رئیس استعفا کند. 
درباره عزیزی خادم هیچ کدام از دو حالت اما رخ نداد. مجمع 
روشن  را  عزیزی خادم  وضعیت  باید  فوتبال  فدراسیون 
می کرد که نکرد از طرفی او در این مدت حاضر نشد استعفا 
کند. برخی کارشناسان حقوقی و ناظران به همین دلیل 
معتقدند عزیزی خادم با پایان دو سال محرومیتش رئیس 
قانونی فدراسیون فوتبال است. به هر حال تفسیر این گروه 
او  را عزل نکرده و  این است چون مجمع عزیزی خادم 
استعفا هم نداده، با پایان محرومیتش می تواند به پست 
قبلی اش برگردد.مشخصا در این موضوع یک سردرگمی 
قانونی وجود دارد، حتی اگر پذیرفته شود که عزیزی خادم 
به همین سادگی نمی تواند به فدراسیون برگردد، بازهم 
به نظر می رسد فدراسیون فوتبال از امروز دو رئیس دارد؛ 

شهاب الدین عزیزی خادم و مهدی تاج!
چند حقوقدان در همان مقطع کنار گذاشتنِ عزیزی خادم 
تاکید کردند که باید عزل او در مجمع فدراسیون به رای 
عزیزی خادم  رای  به سبد  باتوجه  ظاهرا  و  گذاشته شود 
در آن مقطع ترجیح داده شد چنین چالشی ایجاد نشود! 
جدید  قانونی  موضوع  یک  با  حالا  فوتبال  فدراسیون 
روبروست و مشخص نیست باید طبق آیین نامه رئیس 

قانونی فدراسیون فوتبال را چه کسی دانست.
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نتانیاهو : هرگز اجازه تشکیل کشو ر 
فلسطین را نمی دهیم

خط و نشان قاآنی برای امریکا

ــت نماینده مجلس :حجاب مطالبه عمومی نیس

لابـــی گـری هـا در مجلس داغ شد

ــی: دولت از بخش های تعاونی و خصوصی حمایت می کند رئیس
سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
پاسداران انقلاب اسلامی با بیان 
مقابله  برای  و غرب  ناتو  اینکه 
همه  صادق  وعده  عملیات  با 
گرفت،  کار  به  را  خود  امکانات 
گفت: رژیم صهیونیستی، آمریکا 

از آن هستند که بخواهند جلوی جبهه مقاومت  و غرب کوچکتر 
بایستند.

به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین،  سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل 
قاآنی در اربعین شهادت سردار سرلشکر محمدهادی حاجی رحیمی 
از شهدا  حمله موشکی رژیم جنایتکار صهیونیستی به بخش کنسولی 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در دمشق، عملیات وعده صادق را 
دارای ویژگی های خاص عنوان کرد و گفت: در دریای سیاه 7-8 گروه 
ناو مستقر شدند تا جلوی عملیات را بگیرند و بیش از 200 هواپیما از 
شب عملیات تا پایان در آسمان منطقه بودند. متراکم ترین نقطه دنیا 
به واسطه پدافند هوایی منطقه بود که ما عملیات کردیم در تاریخ پیدا 

نمی کنیم.
بنا به روایت ایرنا، فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
افزود: در این عملیات جو بایدن رئیس جمهور آمریکا که خود را برای 
دفاع از رژیم اسرائیل تکه و پاره می کرد رسما اعلام کرد وارد درگیری 

نخواهد شد.
حساب فرانسه، آلمان و انگلیس سر جای خودش است

سردار قاآنی یادآور شد: پیام وعده صادق و جمهوری اسلامی به همه 
کسانی بود که در دنیا دل خوش به آمریکا هستند این است که آمریکا 
از هیچ کشوری به اندازه رژیم اسرائیل دفاع نخواهد کرد. پس رهبران 
منطقه در این باره فکر کنند. تازه آمریکا، ناتو را به میدان آورد. همه 
جنایتکارهایی که در این جنگ بودند اقداماتشان به حساب شان می رود. 
فرانسه، آلمان و انگلیس که شب عملیات وعده صادق هواپیما آوردند 

فکر نکنند همه چیز تمام شد! حساب آنها سرجای خودش است.
به  پهپادهایی که  و  به موشک ها  پیروزی وعده صادق  افزود:  وی 
سرزمین های اشغالی رسیدند نیست؛ اسرار زیادی در این عملیات نهفته 
است. خیلی کار دارد تا اسرار فراوان نهفته عملیات وعده صادق را 

تحلیل کرد.
»وعده صادق« یک عملیات  محدود بود نه جنگ

فرمانده نیروی قدس سپاه خاطرنشان کرد: »وعده صادق« نه جنگ 
نیروی  یک  از  بخشی  توسط  که  بود  محدود  عملیات   یک  بلکه 

جمهوری اسلامی انجام شد، دنیا باید بفهمد قدرت کجاست.
رژیم  صادق،  وعده  عملیات  روبروی  کرد:  تصریح  قاآنی  سردار 
صهیونیستی و تمام آمریکا و تمام ناتو قرار داشتند. در آن شب 220 
هواپیمای نظامی در آسمان بودند و دیگر آسمان بیش از این هواپیما 
را جواب نمی داد و بیش از این دریای سرخ و مدیترانه گنجایش ناو 

را نداشت.
وی افزود: موشک ها و پهپادهای انقلاب اسلامی از ایران شلیک شد و 
همه با چشم خودشان دیدند ولی این قدرت مقاومت و متعلق به تمام 

مسلمانان روی کره زمین بود.  
فرمانده نیروی قدس سپاه ادامه داد: رژیم صهیونیستی فکر می کرد که 
اگر بگوید 99 درصد موشک ها و پهپادها را در تاریکی شب زده است و 
همه باور می کنند. مردم جهان به کنار، خودشان تا 10 روز قبل از 99 
درصد به 74 رسیدند. مهم این است که یک نظامی اراده می کند کاری 
را که هیچ کس در دنیا جرات تصمی  گیری آن را هم ندارد انجام دهد 

این مهم است برای انقلاب و نظام و مقاومت است.
کوچکتر از آن هستند که جلوی جبهه مقاومت بایستند

سردار قاآنی با بیان اینکه آمریکا، رژیم صهیونیستی و غرب کوچکتر 
از آن هستند که جلوی جبهه مقاومت بایستند، گفت: در حالی که 
پس از شهادت مستشاران ما زیر سخت ترین فشارها بودیم اما با صبر 
و تدبیر عمل کردیم. نظام جمهوری اسلامی تدبیر دارد و با تدبیر 

حرکت می کند.
صهیونیست ها از روی ترس نمی گذاشتند شکر وارد غزه شود

فرمانده نیروی قدس یادآور شد: یک روز شنیده بودن از شکر می توان 
موادی تولید کرد که به درد میدان نبرد می خورد. صهیونیست ها از 
ترس تولید موشک مدت ها نمی گذاشتند شکر وارد غزه شود. بنابراین 
هر چه در غزه هست تولید خودشان در سرزمینی محاصره شده است.

شناخت عمق عملیات »وعده صادق« زمان می خواهد
سردار قاآنی، عملیات وعده صادق را مقاومتی دانست و گفت: هنوز 
با  ایران  و وعده صادق که  شناخت عمق عملیات طوفان الاقصی 
اقتدار و با صلابت انجام داد زمان می خواهد تا معلوم شود چیست.  
دشمنان بهتر از دوستان فهمیدند در عملیات وعده صادق چه ضربه 
ای خورده اند.فرمانده نیروی قدس افزود: همه دوربین های جهان روی 
منطقه عملیات زوم شده بود و ایران اسلامی با اقتدار عملیات را انجام 
داد.سردار قاآنی با بیان نبرد با سنگ 30 سال پیش با فرماندهی شهید 
سلیمانی و امثال حاج رحیمی امروز به طوفان الاقصی ختم شده است، 
گفت: وقتی طوفان الاقصی شروع شد همه تحلیلگران نظامی حداکثر 
زمان ایستادگی فلسطینی ءها را 2 ماه تخمین می زدند ولی بیش از 7 
ماه است که طول کشیده است. نیروهای مقاومت هم اعلام می کنند 

امروز وضع ما با اندک تغییری مثل شروع طوفان الاقصی است.

درحالی رئیس قوه قضاییه از حکم سه سال زندان 
وزیر سابق جهاد کشاورزی در پرونده فساد چای 
مدعی شده  دولت  که سخنگوی  داده  خبر  دبش 
که نظر دستگاه های نظارتی درون و خارج دولت 
و بسیاری از حقوقدانان این است که جرمی اتفاق 

نیفتاده و تخلف بوده است.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، »ساداتی نژاد به 3 

سال حبس محکوم شد.« این خبری است که روز گذشته غلامحسین محسنی اژه ای، رئیس 
دستگاه قضا در دیدار با دانشجویان دانشگاه یاسوج اعلام کرد و گفت: »در این پرونده هشت نفر 
دیگر هم محکوم شده اند که درخواست ماده 477 کرده اند.« همین اظهارات کافی بود تا دوباره 
پرونده فساد »چای دبش« را که دولتمردان رئیسی سعی می کردند با سکوت از کنار آن بگذرند 

را بر سر زبان ها بی اندازد.
هر چند که ابراهیم رئیسی و دولتمردانش همواره شعارهای جذاب مبارزه با فساد سر می دهند اما 
پس از رو شدن فساد چای دبش، سیاست دیگر برگزیدند، ابتدا دولت خود را به عنوان قهرمان 

»فسادیابی« معرفی کردند و مسئولیت این فساد را به گردن دولت دوازدهم انداختند.
اما اظهارات رئیس قوه قضائیه در تاریخ 16 آذر سال گذشته آنها را مجبور به اتخاذ روشی دیگر 
کرد. محسنی اژه ای گفته بود؛ » تخلف گروه دبش از سال 98 شروع شد که در همان سال 
گروه دبش حدود 2 میلیون دلار در سال 99، 21 میلیون دلار گرفته است، اما در سال 1400، 
شصت درصد ارز واردات را به این گروه داده اند که حتما خلاف است و در سال 1401 بیش از 70 
درصد ارز را این گروه گرفته است. با متخلفان واردات چای بدون خط قرمز برخورد می شود البته 
دولت گفته 60 فرد متخلف را برکنار کرده، اما تاکنون این افراد به قوه قضاییه معرفی نشده اند.«

بعد از این اظهارات دولت رئیسی مدعی »فسادنمایی« شد و در ادامه نیز »سکوت« را اختیار کرد؛ 
گویی نه خانی رفته و نه خانی آمده است.

از تناقض گویی  تا ساده سازی فساد توسط دولتمردان
اما ماجرا از کجا آغاز شد؟ 22 فروردین ماه سال 1402 بود که ناگهان خبری از استعفا و تغییر چند 
مدیر دولت رئیسی و وزیر جهادکشاورزی در رسانه ها منتشر شد. این خبر زمانی منتشر شد که 
چند ماهی از افشای فساد گسترده در بازار نهاده های دامی در وزارت جهاد کشاورزی گذشته بود و 
در این میان، برخی از رسانه ها، از استعفای اجباری ساداتی نژاد خبر داده و زمزمه هایی از بازداشت 

او در گوشه و کنار به گوش می رسید. ا
ما علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه هیأت دولت در تاریخ 30 فروردین 1402، در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به پرسشی گفته بود: »آقای ساداتی نژاد استعفا دادند و استعفای ایشان پذیرفته 
شد، اکنون نیز یکی از معاونان سابق ایشان، سرپرست وزارتخانه است. آن چیزهایی که گفته 
می شود شایعه است، صحت ندارد و نباید بدان توجه کرد. دولت اکنون از کمک های ایشان 

استفاده می کند و در آینده نیز همکاری هایی خواهیم داشت.«
بهادری جهرمی همچنین یک بار دیگر با حمایت از وزیر جهاد کشاورزی ادعا کرده بود: »مدیریت 
ساداتی نژاد در حوزه مدیریت غذایی موجب شد که کشور دچار مشکلی در این حوزه نشود، اما 
بنابر ارزیابی هایی که صورت گرفت رئیس جمهور تصمیم به تغییر مدیریتی در این حوزه گرفتند.«

با این حال، پس از گذشت چند ماه از استعفای اجباری ساداتی نژاد، رئیس سازمان بازرسی کل 
کشور پرده از فساد 4/3 میلیارد دلاری شرکت چای دبش برداشت و همه نگاه ها به سمت دولت 
رئیسی و وزیر سابق جهادکشاورزی چرخید. در این میان، اظهارات عجیب دولتمردان رئیسی 

درباره این مسئله و عدم توضیحات صریح و شفاف حاشیه ساز شد.
سخنگوی دولت، در تاریخ 13 آذرماه، در گفتگویی با رسانه دولت بیان کرد: » با فعال شدن دفتر 
بازرسی ویژه رئیس جمهور در حوزه مبارزه با فساد، تاکنون 20  پرونده قضایی تشکیل شده و حدود 
60 مدیر جابجا شده اند و پرونده فساد و تخلف در واردات چای فقط یکی از پرونده هایی است که 
دفتر بازرسی ویژه رییس جمهور کشف کرده که مجددا خبر آن طی چند روز گذشته منتشر شده 
است. در این پرونده یک واردکننده، تجهیزات چای وارد کرده و گفته است که می خواهد شهر 
چای تولید کند تا هم بازار داخلی را داشته باشد و هم به بازارهای خارجی صادرات داشته باشد.«

ابراهیم رئیسی هم در تاریخ 16 آذرماه با اشاره به پرونده فساد چای دبش بیان کرد: »تمام کسانی 
که به نام دولت کار می کنند باید نسبت به فساد حساسیت داشته باشند. در گزارش اخیر فساد در 
واردات چای نخست دولت پیشقدم شد و شناسایی و پیگیری کرد و دست اندرکاران را عزل و 

پرونده را به دست دستگاه قضا سپرد. همه کارها به دست دولت انجام شد.«
سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت ابراهیم رئیسی، نیز با بیان اظهاراتی سعی کرده بود که 
تا با ساده سازی فساد چای دبش، این ماجرا را کمرنگ کند. او گفته بود: »حتما فساد اتفاق افتاده 
و کسی دنبال لاپوشانی این مساله نیست، شرکت چای دبش بابت ارزی که برای واردات چای 
دریافت کرده بود، پولش را پرداخته و اموال مردم به جایی نرفته است. به بانک مرکزی پول داده، 
ارز دریافت کرده و قرار بوده با آن کالا و تجهیزات وارد کند که نصف آن را وارد کرده و نصف 
دیگر را وارد نکرده است. پولی از کشور خارج نکرده، ساختمان ها و ماشین آلات مربوط به آن نیز 
در اختیار قوه قضاییه است«امروز هم سخنگوی دولت با بیان اینکه نظر دستگاه های نظارتی 
درون و خارج دولت و بسیاری از حقوقدانان این است که جرمی اتفاق نیفتاده و تخلف بوده است، 
گفته »دولت در گزارش دادن این تخلف و جرم پیشگام بوده و با سرعت تمام همکاری لازم را 
دارد، زیرا نگاه دولت ضدفساد بوده است. در اینجا برخی پرونده ها با هم خلط می شود، برخی 
پرونده ها که اسم افراد هم آمده جنبه تصمیمات مدیریتی دارد و در حوزه نهاده های اساسی بوده 
است که منجر به صدور رای جرم شده است و حوزه تخلفات فردی بوده و جنبه تفویت اموال 

عمومی ندارد.«انتقاد از سکوت دولت در مقابل فساد چای دبش
اما علی رغم تلاش دولت مردان رئیسی برای کمرنگ نشان دادن فساد گسترده چای دبش، با 
اعلام جزئیات جدید درباره این پرونده از سوی قوه قضائیه، انگشت انتقاد به سمت رئیس دولت 
سیزدهم نشانه رفته و موج انتقادات علیه سکوت دولت و اعلام دیرهنگام خبر افشای فساد به راه 
افتاده است.در این میان، سخنگوی دولت سیزدهم در گفتگویی درباره اعلام دیر هنگام ماجرای 
این فساد بیان کرده بود: »این فساد شهریور سال گذشته شناسایی شد اما هم باید اطلاعات 
تکمیل می شد، اقدامات پیشگیرانه اتفاق افتاد و بسیاری از این افراد ممنوع الخروج شدند و اموال 
آنها توقیف شد و حتی کسانی در این پرونده بودند که برای آنها اعلان قرمز ثبت شد و از خارج 
از کشور به کشور استرداد شدند. همه این اتفاقات بخشی در اواخر سال گذشته شکل گرفت و 
در ماه های گذشته اتفاق افتاده است. اینکه دوباره از پرونده بازخوانی صورت گرفته به این دلیل 
بود که طبیعتا منتظر بودیم که نتیجه پرونده به تدریج روشن شود. دولت در آن زمان پیش گام 
شده و اقدامات خود را انجام داده است و دستگاه قضایی نیز رویه اش این است که هم همکاری 
مناسبی در برخورد با فساد دارد و هم جدی و مصمم به اینگونه پرونده های رسیدگی می کند و 
شما موضع گیری قوه قضاییه را هم دیده اید.«اما این مسئله با انتقاداتی همراه شده است، چنانچه 
روزنامه هم میهن در گزارشی نوشت: »چرا اعلام خبر این ماجرا و اتهام مهم که یکی از عوامل 
گرانی قیمت گوشت دام و طیور بود، همان زمان اعلام نشد؟ چرا چندماه پیش از افشای این 
فساد، دولت طی بیانیه رسمی از طریق دبیرخانه شورای اطلاع رسانی از عملکرد وزارت کشاورزی 
تقدیر کرد؟ درحالی که همان زمان هم این مسائل کمابیش روشن بود. چرا آقای رئیسی در دوره 
ریاست خود بر قوه قضاییه و در برخورد با برخی افراد به نام سلطان سکه و دیگر عناوین مشابه از 
اختیارات ویژه استفاده و حتی آنان را برخلاف مقررات قانونی متعارف، اعدام کردند؛ ولی هنگامی 
که نوبت به حامیان شان در انتخابات رسید، نه تن ها کوچکترین خبری را درز ندادند بلکه به جای 
برکناری، استعفایش را پذیرفتند و همچنان از مشاورت آنان بهره می گیرند؟چرا حتی سخنگوی 
دولت شایعات را تکذیب و از وزیر استعفا داده شده، حمایت کرد؟ و بدتر از همه یک سال است که 
وی در سکوت خبری و با داشتن حکم محکومیت زندگی عادی دارد؟«روزنامه سازندگی نیز در 
گزارشی نوشته است؛ »از همان ابتدا که رئیس سازمان بازرسی از فساد در وزارت کشاورزی پرده 
برداشت و خبر از یک اختلاس هنگفت در این وزارتخانه با موضوع نهاده های دامی را داد، روزنامه 
سازندگی از سیدابراهیم رئیسی،  رئیس دولت سیزدهم که به ساداتی نژاد اعتماد کامل کرده بود، 
درخواست کرد که سریعاً ساداتی نژاد، وزیر کشاورزی را عزل و آن را به دستگاه قضا معرفی کند. 
همچنین دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ایران هشدار داده بود که عواقب ماندن ساداتی نژاد 
در وزارت کشاورزی خطرناک است و نباید او در این وزارتخانه بماند اما دولت و رئیس جمهوری 
یا گوشی برای شنیدن این موضوع نداشتند، یا اینکه چندان موضوع را پراهمیت ندانستند تا اینکه 
فساد بعدی که بزرگ تر از قبلی بود و در تاریخ ایران بی سابقه خوانده شد با عنوان چای دبش 
رخ داد. اما پیش از اینکه رئیس قوه قضائیه، غلامحسین محسنی اژه ای آن را علنی کند، دولت 
و رئیس جمهور هیچ حرفی درباره این فساد نزدند و ساداتی نژاد را بی سروصدا تغییر دادند و گویی 
اتفاقی نیفتاده و فقط یک تغییر و تحول درونی در دولت است. حتی ساداتی نژاد موضوع را آنقدر 
عادی تلقی کرده بود که در انتخابات مجلس نیز شرکت کرد و درصدد بود از تهران کاندیدا شود. 
هر چند بعد از آنکه سازندگی این خبر را اعلام کرد، حوزه انتخابیه خود را تغییر داد.«و تفسیر سایت 
عصرایران از بازداشت وزیر جهاد کشاورزی شاید بخش دیگری از عمق ماجرا را روایت کند، آنجا 
که نوشته است؛ »این که مدعی مدیریت جهادی باشند و وزیر جهاد آن به اتهام فساد برکنار و به 

سه سال زندان محکوم شود هم طنز تلخی است! «

نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
عنوان  قلدرمابانه  اظهاراتی  در 
تشکیل  اجازه  هرگز  که  کرد 

کشور فلسطین را نخواهد داد!
به گزارش خبرآنلاین، »بنیامین 
رژیم  وزیر  نخست  نتانیاهو« 

صهیونیستی یک بار دیگر در یک دهن کجی آشکار به جامعه جهانی 
تاکید کرد که هرگز اجازه تشکیل کشور فلسطین را نخواهد داد.

نتانیاهو گفت نه سازمان ملل و نه هیچ نهاد دیگری نمی تواند ما را از ادامه 
جنگ و به اصطلاح دفاع از خود بازدارد!

به گزارش مهر به نقل الجزیره، این در حالی است مخالفان نتانیاهو در 
روزهای اخیر ضمن اشاره به ناکامی وی در جنگ غزه به طور گسترده 
خواهان برکناری وی شده اند.در همین راستا، یائیر لاپید چهارشنبه در 
اظهاراتی تاکید کرد: ما هرگز با این کابینه فاسد در جنگ غزه پیروز 
نمی شویم.رئیس جریان مخالفان در اراضی اشغالی در ادامه از حملات 
ارتش رژیم صهیونیستی علیه کاروان کمک های بین المللی به غزه به 
شدت انتقاد کرد و این اقدام را دارای تأثیرات منفی بر تل آویو و روابط 

خارجی آن دانست.

علیرضا بیگی، نماینده مجلس می گوید: »در موضوع سرقت اگر 
کسی در کلانتری نتواند اثبات کند مالی که از او به سرقت رفته 
ارزش بیش از 20 میلیون تومان دارد و این که صاحب آن مال است، 
اصلًا پرونده سرقت تشکیل نمی شود. چه تعداد افرادی که الان 

مال شان به سرقت رفته اما نمی توانند به حق شان برسند.«
نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: »نیروی انتظامی سازمانی با 
ده ها ماموریت متنوع است، زحمات این نیرو برای مردم اثبات شده، 
عزیزانی که برای امنیت کشور زحمت می کشند و ما هم می دانیم با 
چه کمبودهایی مواجه هستند، مردم دوست ندارند توانایی آن ها زیر 
سوال برود اما می بینند که این نیرو درگیر موضوعی شده است که 

کمکی به اقتدار نیروی انتظامی و امنیت کشور نمی کند.«
 به گزارش خبرآنلاین، انگار شکل و شمایل سرقت ها فرق کرده 
است، نه این که از قبل سارق و سرقتی وجود نداشته اما این روزها 
تصاویری از سرقت دست به دست می شود که خشونت بار هستند، 
خفت گیری های کنار خیابان به مدد قمه و قداره کشی، یا مثلًا سرقت 
مسلحانه از خانه ها آن هم با در دست داشتن اسلحه گرمی مانند 
کلاشنیکف، آن طورکه سارقان به راحتیِ یک تهدید و تخریب وارد 
خانه می شوند و بعد از سرقت هم به آرامی محل را ترک می کنند 

نشان می دهد که سارق نه دلهره ای دارد نه ترسی.
یا  خیابانی  از سرقت های  تصاویری  به دست شدن   حالا دست 
سرقت از منازل با واکنش هایی همراه شده است، دراین باره احمد 
خبرآنلاین  به  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  بیگی،  علیرضا 
می گوید: »در موضوع سرقت اگر کسی در کلانتری نتواند اثبات کند 

مالی که از او به سرقت رفته ارزش بیش از 20 میلیون تومان دارد و 
این که صاحب آن مال است، اصلًا پرونده سرقت تشکیل نمی شود. 
چه تعداد افرادی که الان مال شان به سرقت رفته اما نمی توانند به 

حق شان برسند.«
مردم دوست ندارند توانایی نیروی انتظامی زیر سوال برود

نماینده مردم تبریز بیان می کند: »نیروی انتظامی سازمانی با ده ها 
شده،  اثبات  مردم  برای  نیرو  این  زحمات  است،  متنوع  ماموریت 
عزیزانی که برای امنیت کشور زحمت می کشند و ما هم می دانیم 
با چه کمبودهایی مواجه هستند، مردم دوست ندارند توانایی آن ها 
زیر سوال برود اما می بینند که این نیرو درگیر موضوعی شده است 
که کمکی به اقتدار نیروی انتظامی و امنیت کشور نمی کند. مردم 
انتظار دارند اگر انرژی و توانی وجود دارد صرف جلوگیری از وقوع 
این حوادث شود، صرف مبارزه با سارق و دزدان بیت المال شود نه 

ماموریت هایی که نیروی انتظامی را با چالش مواجه کرده است.«
شرقی،  آذربایجان  اردبیل،  استان های  سابق  انتظامی  فرمانده   
می گوید:  هشتاد  دهه  اوایل  و  هفتاد  دهه  در  فارس  و  اصفهان 
»اساساً امکانات و منابع یک کشور باید صرف اولویت ها برای رفاه، 
سعادت و پیشرفت مردم شود، امکانات و منابع نیروی انتظامی هم 
بایستی صرف موضوعاتی شود که بیشترین امکان را برای آرامش و 
آسایش فراهم کند، در سیاست گذاری ها موضوعی به نام حجاب در 
اولویت اول قرار می گیرد و برای موضوع حجاب که مطالبه عموم 
مردم نیست انرژی مصرف می شود، درحالی که مردم از مشکلات 
اقتصادی مانند تورم، گرانی، بیکاری، یا ناامیدی نسل جوان رنج 

می برند.«
سیاست گذاران نیروی انتظامی را با موضوع دیگری درگیر نکنند

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس ادامه می دهد: 
»این همه نیرو برای چنین موضوعی که حساسیت بین المللی و 
داخلی دارد مصرف می شود، حتی سبب می شود مردم در کمک 
انتظامی دچار تردید شوند و امکان مشارکت با  کردن به نیروی 
نیروی انتظامی فراهم نشود. بنابراین باید گفت از قبل هم سرقت 
انجام می شده اما وقتی حساسیت وجود دارد الان بیشتر مورد توجه 
مردم قرار می گیرد و انتظار این است سیاست گذاران در وزارت کشور 
در درگیر کردن این نیروی بزرگ برای یک موضوعی که همه را 
به چالش می کشد تامل کنند و اجازه بدهند امکانات در موضوعی 
به کار گرفته شود که بیشترین ثمر را برای امنیت و آرامش مردم 

داشته باشد.«

ایسنا : در شرایطی که تنها چند روز به شروع فعالیت مجلس دوازدهم 
باقی مانده، رایزنی های فشرده ای برای تعیین رئیس مجلس و سایر 

ارکان هیات رئیسه و حتی روسای کمیسیون ها در جریان است.
 بازار داغ لابی در راهروی مجلس/ ریاست 2 گزینه قوت گرفت

با وجودی که فعالیت مجلس دوازدهم از 7 خرداد شروع می شود 
لابی های  انتخابات،  نتایج  اعلام  ابتدایی  روزهای  همان  از  اما 
گسترده ای در مجلس برای انتخابات هیات رئیسه شکل گرفت و هر 
روز هم جدی تر می شود تا جایی که شنیده ها از نمایندگان مجلس 
و راهروهای بهارستان حکایت از تعدد کاندیداها برای کسب ارکان 

هیات رئیسه و کمیسیون های تخصصی مجلس دارد.
طبق آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی هیات رئیسه متشکل 
از یک رئیس، دو نایب رئیس، 6 دبیر و سه ناظر است. انتخاب رئیس 
انتخاب سایر اعضای هیأت  نمایندگان و  آرای  اکثریت مطلق  با 

رئیسه جداگانه و با اکثریت نسبی است. 
2 گزینه اصلی برای ریاست مجلس

آخرین شنیده ها از گزینه های ریاست مجلس دوازدهم این است؛ 
اصلی ترین کاندیداهای ریاست مجلس  محمدباقر قالیباف و مجتبی 

ذوالنوری است.
شاید دلیل اطلاق »اصلی ترین گزینه« برای قالیباف و ذوالنور از آن 
جهت باشد که در پشت پرده، رایزنی ها و گفت وگوهایی با منتخبان 
در جریان است؛ در جلسات اخیر مجلس، ذوالنوری در غیاب قالیباف، 
صحبت های مفصلی با نمایندگان فعلی منتخب دوره بعد داشته که 

از دید خبرنگاران و عکاسان پنهان نمانده است.
قالیباف نیز در جلسات علنی هفته جاری مجلس حضور نداشته 
که گفته می شود علت غیبت رئیس مجلس یازدهم به کسالت او 

برمی گردد.
البته غیر از این دو گزینه، از افرادی همچون منوچهر متکی، علی 
نیکزاد و نصرالله پژمان فر نیز نام برده می شود که به نظر می رسد 
احتمال کاندیداتوری آن ها ضعیف است؛ نیکزاد به دنبال صندلی 
نایب رئیسی مجلس و پژمان فر به دنبال ریاست کمیسیون اصل 90 

است. شنیده ها نیز از ائتلاف متکی با ذوالنوری می گوید.
رقابت حداقل 11 نفر برای 2 صندلی نایب رئیسی

رقابت بعدی بر سر تصاحب صندلی نایب رئیسی مجلس است؛ از 
گوشه و کنار مجلس نام های مختلفی برای رسیدن به دو کرسی 
نایب رئیسی مجلس شنیده می شود؛ عبدالرضا مصری، علی نیکزاد، 
حمیدرضا حاجی بابایی، حسینعلی حاجی دلیگانی، مسعود پزشکیان، 
غلامرضا نوری قزلچه، روح الله متفکرآزاد، ابراهیم عزیزی )تهران(، 
سیدشمس الدین حسینی، منوچهر متکی و حمید رسایی از جمله 

این افراد هستند.
البته که برخی تعداد کاندیداها را بیشتر دانسته که در روزهای آینده 

معلوم می شود.
صف کاندیداهای دبیری و کارپردازی مجلس

ماجرای تصاحب 6 کرسی دبیری و 3 کرسی کارپردازی مجلس 
فرق می کند چون ظاهرا آنقدر تعداد کاندیداها زیاد است که هر 
منتخبی به زعم خود، دبیر و کارپرداز هیات رئیسه مجلس دوازدهم 

است.
علاوه بر نمایندگان فعلی منتخب مجلس دوازدهم، سایر منتخبان 
دست کم برای دبیری و کارپردازی اعلام کاندیداتوری کردند. ظاهرا 
با شفاف شدن عرصه رقابت در سایر کرسی ها وضعیت کاندیداهای 

هم مشخص می شود.

لابی های پیدا و پنهان برای ریاست کمیسیون ها
تعدادی  رئیسه،  هیات  ارکان  به  رسیدن  برای  رقابت  بر  علاوه 
ریاست  کرسی  کسب  برای  رای  جلب  دنبال  به  منتخبان  از 
کمیسیون های تخصصی مجلس هستند و برخی از آن ها به صورت 
رسمی اعلام کاندیداتوری کرده و یا در پشت پرده فعالیت می کنند.

نمونه آن فعالیت محسن زنگنه برای ریاست کمیسیون برنامه و 
ریاست  برای  بروجردی  علاءالدین  و  مالکی  فداحسین  بودجه، 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی، محمدرضا رضایی کوچی 
و احمد دنیامالی برای ریاست کمیسیون عمران، علی بابایی کارنامی 
برای ریاست کمیسیون اجتماعی، سیدشمس الدین حسینی و مهدی 
ایزدخواه و مصطفی  اقتصادی، روح الله  برای کمیسیون  طغیانی 
طاهری برای کمیسیون صنایع و معادن و مجتبی یوسفی و مالک 

شریعتی برای کمیسیون انرژی است.
اسامی بیان شده در این گزارش صرفا شنیده ها از راهروی مجلس 
است لذا احتمال کم یا اضافه شدن و حتی حذف هر کدام از این افراد 
وجود دارد لذا طبیعتا با نزدیک شدن به زمان شروع مجلس دوازدهم 
کاندیداهای  مجلس،  سیاسی  فراکسیون های  جلسات  تشکیل  و 

نهایی برای هیات رئیسه مجلس مشخص خواهند شد. 

رئیس  جمهور با تاکید بر ضرورت میدان دادن بیشتر به تعاونی ها و 
بخش خصوصی گفت: دولت سیزدهم آمادگی دارد این بخش ها را 
در مازندران و دیگر استان ها با توجه به زمینه های بسیار خوبی که 

وجود دارد بیشتر حمایت کند.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جشن احیای 395 
واحد راکد تولیدی و صنعتی مازندران در کارخانه چوب و کاغذ اظهار 
کرد: از مازندران در دفاع مقدس ایستادگی و رشادت و ایثار و شهادت 
سراغ داریم و لازم است یاد همه شهدا به ویژه شهدای کارگر و 

شهدای عزیز این خطه را گرامی بداریم.
وی افزود: آن چه در تاریخ مازندران و تبرستان نگاشته شده ایستادگی 

و مقاومت، دین مداری، روحیه انقلابی و بصیرت بوده است.
رئیسی بیان کرد: صنعت چوب و کاغذ و همچنین نساجی از صنایع 
برجسته مازندران است اما به دلایل خاصی که اینجا محل بیانش 

نیست این صنایع روز به روز دچار افول شد و تا مرز تعطیلی رفت.
آیت الله رئیسی افزود: روزی که )در زمان ریاست قوه قضاییه( با 
کارگران کارخانه چوب و کاغذ مازندران دیدار کردم، آنان از افزایش 
واردات بی رویه و کم توجهی به این واحدهای تولیدی افتخارآفرین و 

برجسته مازندران گلایه کردند.
ادامه داد: امروز که در حضور وزیر صنعت، معدن  رئیس جمهور 
و تجارت،  مسئول ستاد احیای کارخانجات، استاندار و نماینده ولی 
فقیه در مازندران از این غرفه ها عبور می کردیم  دیدیم سال تاسیس 
بین 10 تا 20 سال پیش بوده و سال راکد شدن سال های 1396 تا 
1399 بود. در تابلو نوشته اند سال راه اندازی و احیای مجدد 1400، 
خدا را شکر کردم که امروز این کارخانه )چوب و کاغذ( با 500 

کارگر فعال است.
وی گفت: امروز جمع شدیم تا از کارگران عزیز تشکر و قدردانی 
کنیم که به دست توانای آنان این واحد به چرخه تولید برگشت 
و رونق تولید و استقلال کشور خودکفایی در تولید کاغذ را برای 

کشور ارمغان آورد.
آیت الله رئیسی ادامه داد: مصرف کاغذ در آموزش و پرورش، نشریات 
و روزنامه ها و مصارف اداری ساعتی و روزانه است و در این شرایط 
نیازمندیم به دست توانمند فرزندان این مرز و بوم خودکفا شویم و 

این اتفاق خوشبختانه رقم خورده است.
رئیس جمهور اظهار کرد: به فرموده مقام معظم رهبری شما کارگران 

افسران نبرد اقتصادی هستید که دشمن را ناامید می کنید. امروز شما 
در سنگر تولید هستید که نتیجه تولید بیشتر،  استقلال کشور است و 
می توانیم اقتصاد مقاومتی را با این افزایش و رشد تولید رقم می زنیم. 
وی ادامه داد: به فرموده رهبر معظم انقلاب، به اقتصادی نیازمندیم 
که با تکانه ها تکان نخورد. تکانه ها همیشه هست. نباید اقتصاد ما با 
تکانه ها بلرزد. راهش این است که تولید داشته باشیم و خودکفا شویم 

که این هدف در مازندران محقق شد.
آیت الله رئیسی افزود: در صنعت چوب و کاغذ از چهار هزار تن به 40 
هزار تن تولید رسیدیم. در صنعت نساجی مطالبه این بود که نساجی 
را به تولید و افزایش اشتغال و تولید محصولات باکیفیتی که پیشتر 
در نساجی مازندران وجود داشت برگردانیم که این اتفاق افتاد و در 

حال گام برداشتن به سمت مسائل بعدی هستیم. 
جشن  امروز  را  مازندران  تولیدی  واحد   395 احیای  گفت:  وی 
می گیریم. در وهله نخست شاکر پرودگار هستیم که هر چه هست 
از عنایت اوست. سپس از شما کارگران و مدیرانی که شبانه روز 
تلاش کردند با فکر و تدبیر خط های تولیدی این واحد را فعال کردند 

قدردانی و تشکر می کنم.
رئیس جمهور ادامه داد: چند سال قبل و زمانی که به این واحد آمده 
بودم خط تولید فعال نبود و در حال واگذاری بود. امیدواریم راه تولید 
که راه بسیار مهمی است و ما برای اقتصاد کشور تولید را محور 

می دانیم هموارتر از گذشته شود. 
وی خطاب به کارگران گفت: شما هم در مسیر رونق اقتصاد کشور 
گام برمی دارید. فرزندان و پدران و برادران شما در سنگر دفاع از 
کیان مملکت ایستادند و دفاع مقدس را رقم زدند، امروز شما در 

سنگر اقتصاد نبرد می کنید. شما جلوی واردات و آسیب اقتصادی 
را با تولید می گیرید. 

آیت الله رئیسی ادامه داد: با کمک استاندار و نمایندگان مازندران 
در مجلس و ستاد احیای تولید 395 واحد راکد استان مازندران احیا 
شد. امیدوارم بتوانم کارنامه درخشانی در تولید داشته باشیم و جهش 

تولید را رقم بزنیم.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی امروز همراه با تعدادی 
از اعضای هیات دولت برای دومین بار در قالب سفر استانی به 

مازندران سفر کرد.
بهره برداری از طرح های جدید نهضت ملی مسکن، چندین طرح 
پارک جنگلی 500  به شهر ساری،  آبرسانی  فاز تکمیل  درمانی، 
هکتاری ساری، شرکت در جشن احیای واحدهای تولیدی راکد و 
چند طرح عمرانی دیگر و همچنین حضور در نشست شورای اداری، 
دیدار با مردم ساری و نوشهر، دیدار با علما، نخبگان و خانواده شهدا 
و مردم استان بخشی از برنامه های سفر رئیس  دولت سیزدهم به 

مازندران در دور دوم سفرهای استانی است.
سفر نخست آیت الله رئیسی همراه با تعدادی از وزرا و اعضای هیات 
دولت سیزدهم به مازندران 20 اسفند 1400 انجام شد که افزون بر 
دیدار با اقشار مختلف مردم و بازدید از برخی طرح های زیرساختی، 
از  تعدادی  تکلیف  تعیین  و  عمرانی  طرح  چندین  از  بهره برداری 
پروژه های نیمه کاره و بر زمین مانده، نتیجه آن در نظر گرفتن 176 
مصوبه برای اجرای طرح های مختلف با مجموع اعتبار مصوب بیش 

از 177 هزار و 898 میلیارد ریال بود.
از پایان سال 1400 تا کنون افزون بر 126 هزار و 415 میلیارد ریال 
اعتبار به طرح های مصوب سفر نخست رئیس جمهور به مازندران 
اختصاص یافت که معادل 71 درصد کل اعتبار در نظر گرفته شده 

برای این طرح ها است.
به استناد آمارهای اعلام شده توسط دستگاه های اجرایی و استانداری 
به  رئیس جمهور  نخست  سفر  مصوبه  مجموع 176  از  مازندران، 
مازندران 78 مصوبه به طور کامل محقق شده، در 89 مصوبه فرآیند 
اجرایی طی می شود و عملیات اجرایی با پیشرفت فیزیکی طبق 
برنامه در حال انجام است و اجرای 9 مصوبه نیز در حال پیگیری 

است.


